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bomo le še crknjeno 
kljuse?
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�� Stran 5

Spodnje Podravje �� Nova žarišča okužb s smrtonosno zlato trsno rumenico

V celoti bo treba uničiti 19 vinogradovV celoti bo treba uničiti 19 vinogradov
Čeprav je zlata trsna rumenica, ki uničuje vinograde, v Sloveniji prisotna že več let, je letos, kot kaže, izbruhnila Čeprav je zlata trsna rumenica, ki uničuje vinograde, v Sloveniji prisotna že več let, je letos, kot kaže, izbruhnila 
v razsežnostih prave epidemije. »Na grobo ocenjujemo, da bomo morali izkrčiti približno 15 hektarjev vinogradov v razsežnostih prave epidemije. »Na grobo ocenjujemo, da bomo morali izkrčiti približno 15 hektarjev vinogradov 
oziroma 50.000 trsov. Oškodovani bomo za približno 400.000 evrov,« so povedali v največjem prleškem vinarju, oziroma 50.000 trsov. Oškodovani bomo za približno 400.000 evrov,« so povedali v največjem prleškem vinarju, 
Puklavec Family Wines.                    Več na straneh 6 in 7.Puklavec Family Wines.                    Več na straneh 6 in 7.
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Pred približno petimi leti je 
velikonedeljski župnik in prior vi-
teškega križniškega reda Janko 
Štampar na enem izmed kmetij-
skih zemljišč, v med domačini tako 
imenovanem Otoku v Mihovcih 
pri Veliki Nedelji, tik ob meji s Hr-
vaško, dal nasaditi 10.000 sadik 
drevesne vrste pavlovnije. Drugo 
zimo zatem mu je bila povzročena 
ogromna škoda. Srnjad je navalila 
na nasad in obgrizla debla dreves. 
Kmetijska inšpektorica je po bese-
dah Štamparja povzročeno škodo 
ocenila na 460.000 evrov.

Ministrstvo brez 
vednosti lastnika 
pustilo odprt prehod za 
divjad

»Pred dvema mesecema smo 
vložili tožbo proti ministrstvu za 
notranje zadeve, ki je na mojem 
zemljišču brez moje vednosti v 
žičnati ograji pustilo odprt prehod 
za divjad. Ker tega pozimi skupaj z 
lovci niso zaprli niti vprašali, ali se 
komu lahko naredi škoda, saj je na 
vsaki strani od omenjenega preho-
da območje več kilometrov zaprto 
z žičnato ograjo, so živali navalile 
na nasad pavlovnije. Srnjaki so si 
čistili rogove, objedli skorjo, polo-
mili veje … 98 odstotkov pridelka 
so uničili! Vse je bilo treba obrezati, 
počistiti, prikrajšan sem za dvole-
tno rast dreves,« je pojasnil prior 
Štampar. 

Kot je povedal, je sprva podal 
tožbo proti domači lovski družini, 
a hkrati pravi, da je z njimi v dobrih 
odnosih in se zaveda, da nimajo 
veliko denarja. »Našli smo 'dežu-
rnega glavnega krivca'. Odvetnik 
je ugotovil, da je sokriva država, ki 
je postavila ta odprti prehod in nas 
o tem ni obvestila, da bi ga pozimi 
zaprli,« je dejal.

Pričakujejo ugoden 
razplet tožbe

Štampar pričakuje, da bodo s 
tožbo proti državi uspeli. »Srečo 
sem imel, da mi je bilo pravočasno 
svetovano in sem poklical glavno 
inšpektorico za kmetijstvo. Pavlov-
nija namreč spada pod kmetijsko 
panogo. Inšpektorica je ugoto-
vila in imam javni zapis, da je bila 
povzročena škoda za 460.000 
evrov.«

Če dobi tožbo do države, od 
lovcev ne bo zahteval ničesar, še 
nadaljuje Štampar: »Če bom uspel 
s tožbo proti državi, potem ne 
bom ukrepal proti lovski družini. 
Meni je samo važno, da se pokrije 
škoda. Nič nimam proti lovcem, 

proti nikomur nimam nič. Vem pa, 
da za uničen nasad s certifi katom 
posajenih pavlovnij na kmetijskem 
zemljišču nekdo mora odgovar-
jati. Zemljišče sem pred časom 
dal ograditi, namestili smo tulce, 
mulčimo ga. Vložek je bil velik, s 

prvih 300.000 evrov je narastel na 
500.000 evrov. Jaz odgovarjam 
križniškemu redu, rekli bodo, da 
je to bila zgrešena investicija … 
Če hočem kaj iztržiti, moram imeti 
prvorazredni pridelek – na drevesu 
eno steblo, visoko vsaj tri metre, 
brez vej in grč. Pavlovnija je po tr-
žni ceni četrto drevo na svetu.«

Ministrstvo škodni 
primer predalo 
Zavarovalnici Triglav

Za komentar smo zaprosili do-
mače lovsko društvo, a zadeve 
niso želeli komentirati. 

Obrnili smo se še na notranje mi-
nistrstvo, od koder so potrdili, da 
so v začetku letošnjega oktobra 
od državnega odvetništva v opre-
delitev prejeli odškodninski zah-
tevek Križniškega reda za plačilo 
škode na dveh parcelah v k. o. Veli-
ka Nedelja: »Do škode naj bi prišlo, 
ker je divjad v sezoni 2017/2018 ob-
jedla nasad hitro rastočih listavcev 
– pavlovnij. Križniški red v zahtev-
ku navaja, da je vzrok za škodo po-
stavitev žične ograje na meji z Re-
publiko Hrvaško, ki jo je postavila 
Republika Slovenija, pri tem pa 
pustila odprt prehod, ki je vplival 
na bivanje in gibanje divjadi v oko-
lici nasada ter zmanjšal prehram-
bene vire divjadi. Na območju se je 
povečalo število zajcev in srnjadi 
in objedli so sadike pavlovnij, ki so 
bile posajene leta 2016. V zimski 
sezoni 2016/2017 z nasadom ni bilo 
težav, do škode je prišlo v sezoni 
2017/2018. Križniški red zahteva 
odškodnino zaradi dveletne izgu-
be prirastka v višini 465.000 evrov 
in odškodnino za zaščitno ograjo, 
ki jo je postavil za zaščito dreves 
v letu 2019 v višini 71.746 evra. 
Ministrstvo za notranje zadeve je 
zbralo obvestila od pristojne po-
licijske uprave in škodni primer v 
reševanje odstopilo Zavarovalnici 
Triglav, pri kateri ima sklenjeno za-
varovanje odgovornosti, ter o tem 
obvestilo Državno odvetništvo.« 

Kot so še sporočili, je od posta-
vitve ograje v letu 2015 to edini 
zahtevek, ki ga je obravnavalo 
notranje ministrstvo zaradi škode, 
povzročene zaradi puščenih pre-
hodov v ograji za prehode živali.

Monika Horvat

Ormož � Divjad povzročila veliko škodo zaradi prehoda v ograji ob državni meji

Križniki tožijo državo za več kot pol milijona evrov
Križniški red s tožbo zahteva od države 460.000 evrov odškodnine zaradi škode, povzročene na nasadu pavlovnije, ter 
dodatnih 71.000 za postavitev zaščitne ograje. Tožbo pa so vložili tudi proti velikonedeljski lovski družini.

Foto: MH

Križniški red navaja, da je vzrok za škodo na nasadu pavlovnije postavitev žične ograje, ki jo je postavila država, 
pri čemer je pustila odprt prehod za divjad, ne da bi lastnike (križniški red) o tem obvestila. Na drugi strani pa je  
prehod za ljudi zaprt (na fotografi ji).

Foto: MH

Pavlovnija je rod hitro rastočih rastlin, ki izvirajo iz Kitajske. Zraste od 15 do 20 m visoko v 8-10 letih, zato velja 
za najhitreje rastoče drevo na svetu. Pri nas se sme saditi le hibride. Les je lahek, ima visoko plamenišče (dvakrat 
več kot denimo bor) in je relativno drag. Na fotografi ji je nasad pavlovnij, ki so ga obnovili po škodi od divjadi. 

Foto: ČG

Dve tretjini spodnjepodravskih občin sta uvrščeni v drugo polovico 
razvojne lestvice. Mariboru se je v desetih letih razvojni indeks pos-
labšal, Ptuj in Ormož stagnirata.

Ministrstvo za fi nance (MF) obdobno izračunava koefi cient razvi-
tosti občin. Računajo ga na osnovi podatkov o prihodkih občanov, 
številu delovnih mest v občini, bruto dodatni vrednosti gospodar-
skih družb na zaposlenega, demografske slike (indeksu staranja), 
stopnji brezposelnosti in delovne aktivnosti, oskrbo s komunalnimi 
storitvami (priključenost na javno kanalizacijo), poseljenosti občine, 
deležu območij Nature 2000 in opremljenosti s kulturno infrastruk-
turo.

V Podravju z najboljšim koefi cientom 
Kidričevo

Primerjava podatkov za desetletno obdobje pokaže, da je večina 
spodnjepodravskih občin položaj na lestvici izboljšala. V drugi polo-
vici seznama, kar pomeni mesta med 100 in 212, sta danes dve tretji-
ni občin, pred desetletjem so bile v tem delu vse razen Kidričevega. 
Kljub temu pa se Ptuj, ki bi moral biti temeljni generator razvoja v 
regiji, ne premakne in stagnira okoli 130. mesta.

V predzadnjem merjenju 2018–19 se je sicer približal prvi stoterici 
občin, vendar ga je zadnji izračun razvojnega koefi cienta ponovno 
potisnil nazaj. Od mestnih občin je za njim samo še Maribor, ki mu je 
razvojni indeks v desetletju zdrsnil. Med vsemi mestnimi občinami 
najboljše kotira Novo mesto, a je treba vedeti, da območje ekonom-
sko podpira farmacevtska industrija, v njenem zaledju pa še avto-
mobilska. V zadnjem merjenju je rahlo na lestvici padla tudi Ljublja-
na, ki se drži okoli desetega mesta. Do 50. mesta najdemo še Kranj, 
Velenje, Celje, Koper in Slovenj Gradec, do stotega nato Novo Gori-
co in Kranj, do 150. pa Ptuj in Maribor. Na vrhu lestvice najrazvitejših 
občin „kraljuje“ obljubljanski trojček: Domžale, Komenda, Trzin.

Haloške občine med najmanj razvitimi
Izmed spodnjepodravskih občin so v zadnjem desetletju na ra-

zvojni lestvici najbolj napredovale Kidričevo, Markovci, Gorišnica in 
Dornava. Rast beležijo tudi Hajdina, Trnovska vas, Središče ob Dravi, 
Sveti Tomaž, Cirkulane, Majšperk, Podlehnik, Videm, Juršinci, Zavrč 
in Žetale, Ptuj in Ormož stagnirata, Sveti Andraž in Destrnik pa sta 
občini, ki se jima je razvojni indeks poslabšal.

Med spodnjepodravskimi občinami proti repu lestvice najdemo 
največ haloških (Žetale, Cirkulane, Videm, Majšperk in Podlehnik), 
sledijo slovenjegoriške, med najrazvitejšimi v regiji pa so podeželske 
občine Dravskega in Ptujskega polja.

Mojca Zemljarič

Slovenija � Podravje na repu razvitosti

Bomo le še crknjeno kljuse?
Dve spodnjepodravski občini, Maribor in Ptuj, sta po koefi ci-
entih razvitosti na repu enajsterice slovenskih mestnih ob-
čin. Iz izbora 19 spodnjepodravskih občin najvišje na razvojni 
lestvici kotira Kidričevo, za njim se do stotega mesta uvršča 
samo pet občin: Markovci, Dornava, Gorišnica, Hajdina in 
Trnovska vas. Preostalih 13 najdemo v drugi polovici lestvice.

Tožba tudi proti velikonedeljski lovski družini
Velikonedeljski župnik in prior viteškega križniškega reda 

Janko Štampar je povedal, da se  tožba z domačo lovsko družino 
sicer vleče že več kot dve leti. »Lovska družina naj bi se pritožila, 
češ da sem slab gospodar, ker nisem ogradil nasada. To se mi 
ne zdi pošteno. Kot se je pokazalo v preteklosti, ograja ni bila 
potrebna, divjad je uničila nasad drugo leto. Prvo zimo, ko sem 
nasadil pavlovnijo, je bilo od 10.000 sadik pojedenih le šest. In to 
ne kakšnih navadnih sadik, pač pa gre za sadike iz laboratorija s 
certifikatom, ki niso agresivne oz. nevarne za okolje. Za njih sem 
takrat odštel 300.000 evrov. Treba jih je bilo še posaditi, pognojiti, 
dve leti obtrgavati liste … To vse stane …«

Podatkom o slabšanju razvojnih indeksov v Podravju se 
ni čuditi, sploh ob dejstvu, kakšnih fantazijskih projektov se 
gremo in kako denar dobesedno spuščamo v zrak. Izvajamo 
projekte zaradi projektov, od njih pa ima v času trajanja 
projekta dobro plačane službe peščica ljudi, namesto da bi 
sredstva iz evropskih skladov v čim večji možni meri usmerjali 
v trajna in kakovostna delovna mesta, razvoj v podjetjih, 
izboljšanje infrastrukture, izobraževalne institucije, skratka v 
krepitev trdnega temelja, ki bi dajal možnosti dolgoročne rasti.

Foto: MZ

Foto: Profimedia/ M24
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Dijaki in študentje na pomoč bolnišnicam Dijaki in študentje na pomoč bolnišnicam 
Minister za zdravje Janez Poklukar je na izobraževalne zavode 

za poklice v zdravstveni negi naslovil poziv k vključevanju 
dijakov in študentov v delovni proces bolnišnic: »Glede na 
izredno epidemiološko situacijo in upoštevajoč stanje na 
področju zdravstvene nege je treba v bolnišnicah nemudoma 
vzpostaviti mehanizme podpore na različnih ravneh, in sicer 
prek začasnega razporejanja zdravstvenih delavcev in z 
vključevanjem dijakov in študentov, ki se izobražujejo za poklice 
v zdravstvu.« Izobraževalne zavode je Poklukar zato prosil, da se 
povežejo z bolnišnicami in glede na dogovore omogočijo dijakom 
zdravstvene nege in vsem študentom opravljanje kliničnega 
usposabljanja v tem obdobju, ko je kriza največja.

Zakaj se čaka z vzpostavitvijo 
novih linij šolskega avtobusa, je 
na zadnji seji zanimalo občinskega 
svetnika Petra Jagarinca, ki v ob-
činskem svetu zastopa Leskovča-
ne. „Zakaj se problem ne reši, za-
kaj gre postopek tako počasi?“ je 
spraševal Jagarinec in opozarjal, 
da se je v krajih, kakršne so Halo-
ze, še posebej treba zavzemati za 
otroke, ki odraščajo v drugačnih 
razmerah kot njihovi vrstniki v ur-
banih okoljih.

O manjkajoči liniji 
govorijo od maja

Na občini Videm priznavajo, da 
se o potrebi po dodatni avtobusni 
liniji govori že od letošnjega maja, 
a da so pisno pobudo zanjo prejeli 
konec oktobra. „Običajna praksa v 
občini Videm v zvezi z avtobusnimi 
prevozi je že več let ista: Osnovna 
šola Videm pripravi seznam voza-
čev po avtobusnih linijah. Avgusta 
smo prejeli dopis šole s priloženimi 
avtobusnimi linijami in seznamom 
vozačev z dne 17. 8. 2021, v kate-
rem ni bilo predlagane nove avto-
busne linije, prav tako ni bilo šte-
vila vozačev na tej avtobusni liniji. 
Če bi šola že takrat predlagala to 

linijo, bi jo občina tudi uvedla,“ je 
pojasnil direktor videmske občin-
ske uprave Mirko Šimenko.

Ravnatelj OŠ Videm Robert 
Murko je povedal, da je občino o 
potrebi po dodatni liniji avtobusa 
na leskovškem koncu obvestil po 
elektronski pošti konec julija. 

Občina Videm naj bi nato zah-
tevala sklep sveta staršev, a ta 
še sploh ni bil ustanovljen. Svet 
staršev se je najprej moral konsti-
tuirati in sestati, šele nato je lahko 
začel operativno delati. Sklep sve-
ta staršev je šola občini dostavila 
oktobra.

Ministrstvo: „Dovolj je 
vloga šole na občino“

Zanimalo nas je, zakaj je bilo v 
postopek sploh treba vključevati 
svet staršev. Je to morebiti zakon-
sko obvezujoče? Na ministrstvu za 
izobraževanje so poudarili, da je 
dovolj, da šola s potrebo po novi 
liniji avtobusnega prevoza obve-
sti občino. „Dovolj je vloga šole 
na občino. Šolski prevozi so stvar 
lokalne skupnosti in šole, s tem 
da šola na občino poda vlogo,“ se 
glasi odgovor ministrstva. Enako 
so povedali ravnatelji nekaterih 
šol v Spodnjem Podravju, s kateri-
mi smo govorili. Da je za postopek 
potreben še sklep sveta staršev, ni 
praksa, so povedali naši sogovor-
niki.

Jasnega odgovora na vprašanji, 
zakaj občina Videm ni poskrbela za 
dve dodatni liniji šolskega avtobu-
sa, čeprav sta od začetka šolskega 
leta minila že dva meseca, in zakaj 
so zahtevali sklep sveta staršev, od 
vodstva občine nismo dobili. Direk-
tor občinske uprave Mirko Šimen-
ko je naša vprašanja označil kot 
špekulativna. „Špekulacije, kakor 
tudi postavljena vprašanja v smeri, 
da občina postopek zavlačuje in 

nasprotuje uvedbi nove linije, so 
povsem napačne.“

Občina: „Brez dvoma 
bomo linijo uvedli“

Neprijetna vprašanja gor ali dol, 
dejstvo je, da otroci že dva meseca 
nimajo šolskega avtobusa. „Brez 
dvoma bomo linijo uvedli, tako kot 
smo tudi vse druge. S prevozni-
kom smo linije uskladili in jih pro-
sili za pripravo aneksa k osnovni 
pogodbi. Občina Videm je v tem 
mandatu vedno sledila potrebam 
in interesom JVIZ Videm in mu tudi 
namenila bistveno več sredstev 
kot v prejšnjem mandatu. Pri vsem 
tem ravnamo povsem transparen-
tno s ciljem izboljšanja stanja, kar 
kaže tudi za več kot 100-odstotno 
povečanje sredstev za te name-
ne,“ je pojasnil Šimenko.

Župan Branko Marinič je na seji 
občinskega sveta povedal, da se je 
znesek v občinskem proračunu, na-
menjen šolskim prevozom, v treh 
letih podvojil. „Ko sem prevzel 
mandat, se je za šolske prevoze na-
menjalo 93.000 evrov, v proračunu 
2022 smo zanje rezervirali 184.000 
evrov.“

Mojca Zemljarič

Čeprav je še pred dvema mesece-
ma direktor Zavoda za turizem, kul-
turo in šport Andrej Vršič zelo opti-
mistično zatrjeval, da martinovanje 
v Ormožu za vse tiste, ki izpolnjuje-

jo pogoje, bo, so zdaj obrnili ploščo. 
»Glede na resno zdravstveno stanje 
v državi smo se odločili, da letošnje-
ga martinovanja ne bomo izvedli. 
Martinovanje v Ormožu, Središču 

ob Dravi in pri Svetem Tomažu 
vsako leto obišče tisoče ljudi, zato 
se preveč dobro zavedamo, kaj bi 
lahko takšno druženje povzročilo,« 
so sporočili iz omenjenega zavoda. 

Kot so še dejali, so si več me-
secev prizadevali, da bi skupaj s 
ponudniki izvedli kakovosten pro-
gram, ki bi se v okviru letošnjega še 
izboljšanega martinovanja dogajal 
po celem Ormožu in na vinskih ce-
stah destinacije Jeruzalem Sloveni-
ja od 11. do 14. novembra. Že tradi-
cionalno so imeli v načrtu festival 
vin, Martinovo tržnico, predsta-
vitev goričkih običajev domačih 
društev, pa Martinov krst mošta, 
kuhanje prleškega piskra, tekmo-
vanje godb in še in še. Dogodek je 
pripravljalo več različnih ustanov 
in ponudnikov, poleg vsega truda 
in dela pa bodo morali pozabiti naj-
manj na 5.000 evrov vložka, brez 
stroškov odpovedi. Pod streho jim 
je uspelo spraviti le uvodni dogo-
dek: ocenjevanje vin za naj špricar 
in mlado vino 2021.

Monika Horvat

Leskovec � Zagata s šolskimi prevozi za osnovnošolce iz haloških zaselkov

Učenci dva meseca brez avtobusnega prevoza
16 otrok osnovne šole Leskovec nima urejenega šolskega avtobusa. Manjkata dve liniji: prva na odseku Skorišnjak–Be-
lavšek–Mala Varnica, kjer prevoz potrebuje 11 osnovnošolcev, druga pa Velika Varnica–križišče Senekovič, kjer 
je brez urejenega šolskega prevoza pet otrok.

Foto: Arhiv ŠT in M24

Za prevoz 16 otrok iz haloških zaselkov bi bilo treba vpeljati dve liniji.

Foto: ČG

16 od 92 otrok v OŠ Leskovec čaka, da jim bo občina priskrbela šolski 
avtobus.

Ormož � Odpadlo tudi eno največjih martinovanj v državi

Kovid odpihnil mesece dela in najmanj 5.000 evrov
Organizatorji so minuli teden kot po tekočem traku odpovedaovali in odpvedali vse prireditve ob martinovanju. Dru-
go leto zapored je odpovedan tudi eden največjih tovrstnih vinskih dogodkov, 28. Martinovanje v Ormožu, ki vsako 
leto privabi na tisoče obiskovalcev.

Foto: MH

Tudi letos zaradi slabe epidemiološke slike v Ormožu ne bo martinovanja, ki so se ga sicer zelo veselili.

Ukrepi so začeli veljati v ponedeljek, nov režim testiranja v šolah pa 
bo uveden v ponedeljek, 15. novembra. Medtem ko je bilo izpolnjeva-
nje PCT (preboleli, cepljeni in testirani) doslej obvezno za starejše od 
15 let, bo po novem za starejše od 12 let. 

Obvezen osebni dokument, nič več mask 
iz blaga

Pogoj PCT je odslej izpolnjen le, če se oseba izkaže z veljavnim 
osebnim dokumentom in dokazilom PCT. V trgovinah bo moralo biti 
za vsakega obiskovalca zagotovljenih najmanj 10 m2 površin. Ob tem 
maske iz blaga ne bodo več dovolj, potrebne bodo kirurške ali maske 
tipa FFP2.

Na javnih kulturnih in športnih prireditvah bodo lahko obiskovalci 
le na fi ksnih sediščih z razdaljo, med njimi bo moralo biti eno sedišče 
prazno. Izpolnjevati bodo morali pogoj PCT in nositi maske. Enako bo 
veljalo tudi za obiske verskih obredov v cerkvah. 

Slovenija � V veljavi novi protikoronski ukrepi

S PCT in osebnim dokumentom
Vlada je v petek znižala starostno mejo za izpolnjevanje po-
goja PCT, učenci se bodo kmalu pogosteje samotestirali, v 
gostinskih lokalih bo možna strežba le za mizo, in sicer med 
5. in 22. uro. Začasno se zapirajo nočni lokali, prepovedano 
bo tudi zbiranje, razen v ožjem družinskem krogu.

Foto: Profimedia/M24

Po novem se boste lahko prosto gibali le s PCT potrdilom in veljavnim 
osebnim dokumentom (ter z medicinsko masko ali masko tipa FFP2).

liniji: prva na odseku Skoriš
ca–križišče Senekovžišče Sen

Obvezno samotestiranje za vse učence nad 
12 let in dijake

Šole ostajajo odprte, bodo pa učenci in dijaki s 15. novembrom za-
čeli samotestiranje v šolah trikrat tedensko. Vsakomur bo pripadalo 15 
testov na mesečni ravni. Samotestiranje učencev in dijakov bo poslej 
obvezno. Kako bo to v šolah potekalo v praksi ter ali so za nespošto-
vanje te obveznosti predvidene kakšne sankcije, še ni znano, prav 
tako v Uradnem listu še niso objavljeni odloki, ki jih je v petek sprejela 
vlada. Samotestiranje bo tako obvezno za vse učence in dijake, z iz-
jemo tistih, ki izpolnjujejo pogoje PCT (preboleli, cepljeni, testirani).

Samotestirali se bodo tudi otroci in mladostniki, ki so vključeni v za-
vode za vzgojo in izobraževanje otrok in mladostnikov, ustanovljenih 
za delo z otroki s čustvenimi in vedenjskimi motnjami.

Samotestiranje bodo učenci in dijaki izvajali tudi za udeležbo v 
športnih programih, športnorekreativnih dejavnostih in obšolskih de-
javnostih, pri čemer bo za programe, ki jih izvajajo v šolah, veljavno 
omenjeno obvezno samotestiranje. Učencem, dijakom in študentom 
bo od 15. novembra dalje pripadalo 15 hitrih antigenskih testov za sa-
motestiranje na mesec. Dvignili jih bodo v lekarni s kartico zdravstve-
nega zavarovanja.

Stroške HAG testov spet krije država
Kritje stroškov hitrih antigenskih testov bo ponovno prevzel nase 

državni proračun. Bodo pa izvajalci testiranja od države po novem lah-
ko za opravljen hitri test in storitev zahtevali povračilo v višini sedmih 
evrov, doslej je bila ta meja 12 evrov.

V javni upravi bodo delo v največji možni meri organizirali od doma. 
To vlada priporoča tudi za delo v vseh ostalih organizacijah.

Kako dolgo bodo ukrepi veljali, še ni znano.
sta



Štajerski TEDNIK torek, 9. 11. 2021     COLOR CMYK stran 4

Tudi v naslednjem letu se občina ne namerava zadolževati, prora-
čun znaša okoli 8,2 milijona evrov. Od tega bo 3,6 milijona evrov na-
menjenih za investicije. V primerjavi z letošnjim letom bo denarja več 
za nekaj več kot tri milijone evrov. Rekordni proračun je sicer pred leti 
znašal okoli devet milijonov evrov.

Bo novi investitor gradil dom brez občinskega 
denarja?

Po besedah župana Milana Gabrovca je najpomembnejša investicija 
prav gotovo gradnja doma starostnikov. Za vso potrebno dokumen-
tacijo so do sedaj namenili že okoli pol milijona evrov, v prihodnjem 
letu pa jih bodo 250.000 evrov za izdelavo projektne dokumentacije 
(PZI). Za gradnjo stavbe denarja niso rezervirali, saj naj bi po nekaterih 
napovedih novi investitor, podjetje TEAM – KO iz Gorišnice, investicijo 
fi nanciralo brez pomoči občine. Seveda pa mora omenjeni investitor 
še prej pridobiti koncesijo za opravljanje institucionalnega varstva v 
domovih za starejše, kar bo znano februarja prihodnje leto. Župan Ga-
brovec ob tem dodaja, da so glede pridobitve koncesije optimistični, 
saj so projekt dobro pripravili, z območja Spodnjega Podravja pa naj 
bi bila samo dva prijavitelja. »Prav tako se ne strinjam s tem, da je na 
našem območju že dovolj posteljnih kapacitet v domovih za starejše. 
Mi želimo občanom omogočiti, da lahko na stara leta bivajo v doma-
čem okolju, kar je prav gotovo želja vsakega izmed nas,« je še dodal 
Gabrovec.

torek � 9. novembra 20214 Podravje

„Izjemno veseli in srečni smo, da 
smo tik pred tem, da se naši upo-
rabniki preselijo. V ponedeljek je 
bil za nas in zanje zelo pomemben 
dan. Razmere za življenje in delo 
bodo bistveno boljše, kot smo 
jih imeli doslej. Dobili bomo nove 
prostore in bistveno več zunanjih 
površin: igrišče, več zelenice, vr-
tove ... ,“ je o selitvi bivalne enote, 
v kateri bodo združeni uporabniki 
dveh socialnovarstvenih zavodov, 
ki se ukvarjata z osebami s poseb-
nimi potrebami, dejal predsednik 
društva Sožitje Ptuj Janko Šuman.

Živeli na novi, delali na 
stari lokaciji

Na novi lokaciji v Žabjaku bodo 
uporabniki zaenkrat le stanovali, v 
delavnice bodo še vedno hodili na 
dosedanja delovna mesta v Rajšpo-
vi ulici, a kot pravi Šuman, upajo 
na hitro selitev tudi teh dejavnosti 
v neposredno bližino nove bivalne 
enote. Dokler tega načrta ne bodo 
izpeljali, ostajajo najemniki v pro-
storih, ki so jih uporabljali doslej. 
Bodo pa v prihodnje za najem 
objekta v ptujski industrijski coni 
plačevali le uporabnino spodnjih 
prostorov, medtem ko bodo man-
sardo, v kateri je delovala bivalna 
enota, izpraznili. „Razmišljamo o 
tem, da bi v celoti vse preselili na 
novo lokacijo v Žabjak, a do tja je 
še precej dolga pot. Tu smo zdaj v 
industrijski coni, zato obstajajo šte-
vilne pomanjkljivosti. Pomemben 
del smo uresničili s selitvijo bivalnih 
kapacitet, za izboljšanje delovnih 
razmer pa si bomo prizadevali tudi 
vnaprej,“ dodaja Šuman.

Presrečni zaradi selitve
V novi bivalni enoti v Žabjaku 

bodo stanovalci imeli kar dva hek-
tarja zelenih površin, tako uporab-
niki kot vodstvo društva so prepri-
čani, da je izbrana lokacija idealna 
za njihove potrebe. „Zadovoljni 
smo, da nam je lastnik, ki je objekt 
gradil, dal brezplačno v uporabo 
tudi kletne prostore, shrambo, ko-
lesarnico ...

Cena najema ostaja glede na 
dosedanjo nespremenjena, določa 
jo namreč država po kvadratnem 
metru površine,“ je pojasnil pred-
sednik društva Sožitje Ptuj. Stavba, 
v kateri bo bivalo 24 uporabnikov, 

je v lasti podjetja Žuran, d. o. o. 
Strošek mesečne najemnine delno 
plačujejo uporabniki, razliko do 
polne cene pa občine, v katerih 
imajo stalno bivališče.

Čeprav je od ideje do realizaci-

je selitve preteklo kar nekaj let, je 
gradnja tekla zelo hitro, objekt je 
bil postavljen v dobrem letu. Novi 
stanovalci, ki bodo obogatili življe-
nje v tem delu mesta, pa si želijo, 
da bi kmalu ob njihovi stavbi dobili 
sosede. Tja se namreč namerava 
seliti tudi Dom upokojencev Ptuj, 
ki bi tik ob novi zgradbi gradil 
svojo novo enoto. „Sobivanje s 
stanovalci doma je za nas izjemno 
pomembno, v tem vidimo mnoge 
prednosti. Mi smo jim pripravljeni 
pomagati po svoje, starejši pa na-
šim uporabnikom z neprecenljivi-
mi izkušnjami in druženjem. Na ta 
način pridobimo vsi,“ je prepričan 
Šuman. Pozitivne učinke pa bo go-
tovo prineslo tudi dejstvo, da bo 
uporabnikov na novi lokaciji pod 
skupno streho več in da prihajajo iz 
dveh različnih zavodov, kar jim bo 
omogočilo še tesnejše druženje.

Zunanje površine bodo omogo-
čile veliko gibanja. V bližini njiho-
vega novega doma je gozd, kmalu 
naj bi uredili še park. V prihodnje 
si novih prostorov za delavnice 
želijo tako v VDC Sožitje kot ZUDV 
dr. Marijana Borštnarja Dornava. 
Načrtov je kar nekaj, s selitvijo v 
nov bivalni objekt pa je bil narejen 
izjemno pomemben korak k no-
vemu življenju oseb s posebnimi 
potrebami. 

Dženana Kmetec

Delavci Gradbeništva Kralj, ki je 
izvajalec del, so v celoti rekonstru-
irali cestišče od nekdanjega bifeja 
Žaba do kapelice na vrhu Trojiškega 
brega oziroma do mesta, kjer je ne-
koč stala kmetijska zadruga. Vstavili 
so nove komunalne cevovode in 
uredili odvodnjavanje, zgradili pa 
tudi pločnik in postavili droge za 
javno razsvetljavo. 

Obnovo ceste, ki vodi v središče 
Svete Trojice, župan David Klobasa 
ocenjuje kot največjo letošnjo inve-
sticijo, ki bo stala dobrih 300.000 
evrov. »Glede na to, v kakšnem 
stanju je bila z ovinki in nepregle-
dnostjo na več mestih, brez pločni-

ka in razsvetljave, nam res ni bila v 
ponos. Cestišče je zdaj obnovljeno, 
dokončan je tudi pločnik, ki je ne-
koliko drugačen od običajnih. Ker 
je tlakovan, namreč deluje kot pro-

menada, kar je bil tudi navdih za po-
imenovanje Trojiška promenada.«

Izvajalca zdaj čaka še obnova 
kapelice in vodnjaka ter ureditev 
zgornjega križišča, do 17. decem-

bra, ko je predvideno odprtje, pa 
bo na drogove namestil še svetilke, 
ki jih bodo na odprtju tudi slovesno 
prižgali.

SD

Ptuj � Selitev v nove prostore v Žabjaku

V stavbi že stanujejo posebni stanovalci
Leta 2010 je društvo Sožitje Ptuj v okviru varstveno-delovnega centra odprlo prvo bivalno enoto. Od takrat so njihovi upo-
rabniki – osebe s posebnimi potrebami – bivali v Rajšpovi ulici, kjer pa bivalne razmere zaradi dejstva, da je stavba v indu-
strijski coni, niso bile optimalne. Po dolgih letih prizadevanj se jim je uresničila želja po selitvi: 12 njihovih uporabnikov (in 
enkrat toliko varovancev ZUDV Dornava) se te dni seli v nov dom – v sodobno in lepo opremljeno stavbo v Žabjaku na Ptuju.

Foto: ČG

Iz Rajšpove 20 se bivalna enota društva Sožitje Ptuj seli na novo lokacijo.

Sv. Trojica � Promenada že nakazuje podobo

Posebnost bo tlakovan pločnik
Zaradi izgradnje Trojiške promenade je bila glavna vpadnica k Sveti Trojici za ves promet zaprta kar dva meseca, 
obvoz pa urejen z dveh smeri po stranskih ulicah.

Foto: SD

Novi pločnik na Trojiški promenadi se ponaša s sodobnim tlakovanjem.

Markovci � Načrt dela za prihodnje leto

Največ denarja za kolesarske steze
Večina občin Spodnjega Podravja je že pripravila predloge 
proračunov za prihodnje leto, tudi občina Markovci, kjer so 
bili svetniki tokrat za spremembo soglasni in so predlog pro-
računa 2022 potrdili.

Foto: ČG

V občini Markovci bodo gradili kolesarske steze.

Foto: ČG

Prihodnje leto bodo v Markovcih urejali osrednji trg.

Prioriteta: gradnja kolesarskih stez
Kar precej občinskega denarja bo v markovski občini prihodnje leto 

namenjenih za vzdrževanje in gradnjo občinskih cest. Dober milijon 
evrov bo stala gradnja regionalnih kolesarskih povezav (Ptuj-Markov-
ci-Gorišnica), ki naj bi se začela v prihodnjem letu.

To pa ni edina trasa, kjer bodo urejali kolesarsko stezo. Okoli 25.000 
evrov bo namenjenih še za odmero in nakup zemljišč v Prvencih in 
200.000 evrov za gradnjo kolesarske steze od naselja Stojnci do od-
cepa ceste za Muretince. Markovska občina pričakuje, da bo večji del 
investicije fi nanciralo ministrstvo za infrastrukturo.

Kolesarsko stezo bodo gradili tudi  v Stojncih, in sicer od vaške gmaj-
ne do križišča z glavno cesto. Projekt je v fazi pridobivanja zemljišč. 
Okoli 120.000 evrov pa je planiranih za izdelavo projektne dokumen-
tacije, nakup zemljišč in gradnjo kolesarske steze v Zabovcih, vključno 
z rekonstrukcijo obstoječe ceste (zaselek Prednica).

Med večjimi investicijami v prihodnjem letu je ureditev trga v Mar-
kovcih (vzhodno od poslovno-stanovanjskega objekta). Naložba bo 
občino stala okoli 213.000 evrov. Ta projekt so po besedah župana 
Gabrovca načrtovali že pred desetimi leti, vendar do realizacije nikoli 
ni prišlo. Hkrati bodo uredili objekt Športnega društva Markovci, ki je 
trenutno eden izmed najslabše opremljenih v občini.

Estera Korošec

Prvi uporabniki že v novi bivalni enoti
Prvi stanovalci, gre za 10 uporabnikov ZUDV Dornava, so se 

v novi objekt preselili že minuli torek Gre za stanovalce, ki so 
doslej bivali v dornavski bivalni enoti, dva pa se jim bosta v teh 
dneh pridružila povsem na novo. V. d. direktorice ZUDV Dornava 
Ivanka Limonšek pravi, da so prvi vtisi izjemno pozitivni: „Selitev 
je velika stvar. Prilagajmo se vsi skupaj, ampak smo veseli 
novih prostorov. Vznemirjenje med stanovalci je veliko, kar je 
razumljivo, saj gre za velik premik.“ Bivalna površina znaša okrog 
430 m2, še približno toliko jih ima društvo Sožitje Ptuj.

Foto: ČG 

Nov objekt je opremljen in že sprejema prve stanovalce.



Štajerski TEDNIK torek, 9. 11. 2021     COLOR CMYK stran 5

torek � 9. novembra 2021   5Podjetništvo in politika

Da bi to lahko bila za Ptuj za-
časna prometna rešitev, je infra-
strukturnemu ministru Jerneju Vr-
tovcu ob junijskem obisku predla-
gala ptujska županja Nuška Gajšek. 
Po počitnicah, konec septembra, 
so se odločevalci na državni in lo-
kalni ravni nameravali na to temo 
ponovno srečati, a sestanka ni bilo. 
Županja Nuška Gajšek je dejala, da 
je treba razmišljati o prometni 
ureditvi v času obnove Ormoške 
ceste. Do te bo nedvomno prišlo, 

saj je cesta zelo uničena. Kam bo 
preusmerjen promet, ki teče po 
Ormoški? „Nova cesta pod poko-
pališčem Puhova ulica–CERO Gaj-
ke v dolžini 1,3 kilometra bi lahko 
služila kot obvozna cesta v času 
obnove Ormoške, v nadaljevanju 
pa bi lahko ta del mesta (Budino) 
razbremenila tovornega prome-
ta,“ razmišlja Gajškova.

Čeprav smo o načrtovanju nove 
cestne povezave želeli izvedeti še 
več podrobnosti, so na državni in 

občinski ravni s pojasnili zaenkrat 
zadržani. Na Direkciji RS za infra-
strukturo so povedali, da so s po-
budo MO Ptuj seznanjeni. Dodali 
so, da je v kratkem na to temo 
predviden sestanek s predstavniki 
DRSI in MO Ptuj. „Več podrobnosti 
glede projekta bo znanih po se-
stanku,“ so odgovorili na kratko.

Spomnimo, da se ptujska občina 
z infrastrukturnim resorjem pogo-
varja tudi o možnosti gradnje še 
enega mostu čez reko Dravo na 
Ptuju, o čemer smo poročali letos 
spomladi. Most bi bil vzporedno 
s Puhovim, služil pa bi lokalnemu 
prometu.

Gradbeno dovoljenje za 
cesto Ormož–Markovci 
vprašljivo

„Na zahodu nič novega“ pa bi 
lahko zapisali o vprašanju reše-
vanja ptujske obvoznice. Kaj se 
dogaja pri projektu, je zanimalo 
ormoško poslanko Mojco Žnida-
rič, ki je ministru Vrtovcu v zvezi s 
cesto Ptuj–Hajdina sredi oktobra 
zastavila poslansko vprašanje. Žni-
daričeva si namreč zelo prizadeva, 
da bi prišlo do njene izgradnje. Oči-
tno je, da postopki na glavni cesti 
med Markovci in Ormožem stojijo, 
ker DARS, ki bo investitor, za odsek 

med Markovci in Gorišnico nima 
gradbenega dovoljenja. Po bese-
dah ministra je nasprotovanje tudi 
v letu 2007 izdanemu gradbenemu 
dovoljenju za odsek med Ormožem 
in Gorišnico. Projekt po ministrovih 
besedah ovira Zavod RS za varstvo 
narave (ZRSVN), ki je v postopku 
pridobivanja gradbenega dovolje-
nja spisal negativno mnenje. „Pro-
blem je v ptičih, ki naj bi jih nova hit-
ra cesta ogrožala. Kakor jaz vem, je 
DARS naredil vse potrebne študije, 
jih predložil Zavodu za varstvo na-
rave, ampak kljub temu je bilo to 

še vedno, kot kaže, neuspešno,“ 
je v odgovoru poslanki Žnidaričevi 
poudaril minister, ki tudi nima od-
govora, kdaj bi se gradnja ceste pri-
čela. Prve napovedi so bile za maja 
letos, druge za konec leta. Nič od 
tega očitno ne bo držalo. „Začetek 
gradnje je izključno vezan na pri-
dobitev gradbenega dovoljenja,“ 
je še povedal minister in dodal, da 
DARS vzporedno pelje postopek 
izbire izvajalca gradnje za celotnih 
11 kilometrov ceste od Ormoža do 
Markovcev. Razpis so objavili lani 
septembra, obtičali pa v prvi fazi 

izbora. Sicer pa se v danih okolišči-
nah z razpisom za izvajalca niti toli-
ko ne mudi, ker se zatika pri grad-
benem dovoljenju. „Mene bolj kot 
to, kdaj lahko razpis pripeljemo do 
konca, skrbi gradbeno dovoljenje,“ 
je opozoril minister.

V zvezi z rešitvijo obvoznice 
mimo Ptuja pa je minister dejal, da 
je v igri še vedno severna varianta 
S4 v optimizirani različici, ki da je v 
primerjavi s S5 cenovno ugodnej-
ša. Severni varianti S4 pa absolu-
tno nasprotuje lokalna skupnost.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG

Pri gradbenem dovoljenju za cesto med Markovci in Ormožem se zatika. 
„Problem je v ptičih, ki naj bi jih nova hitra cesta ogrožala,“ je na pos-
lansko vprašanje Mojce Žnidarič odgovoril infrastrukturni minister Jernej 
Vrtovec.

Foto: ČG

Predvidena trasa nove ceste, ki naj bi služila obvozu v času prenove Ormoške ceste, teče pod starim rogozniškim 
pokopališčem v smeri CERO Gajke.

Ker bo do izgradnje ptujske obvoznice očitno preteklo še veliko Drave, se porajajo ideje o 
iskanju alternativnih rešitev. Ena od teh je možnost gradnje obvozne ceste pod starim ro-
gozniškim pokopališčem (mimo betonarne) skozi Brstje in v smeri CERO Gajke, vzporedno z 
Dornavsko cesto. Cesta je sicer že umeščena v prostor in vrisana v občinski prostorski načrt.

Spodnje Podravje � Kje bi Ptujčani gradili novo obvozno cesto

Vzporedno z Dornavsko od Puhove proti Gajkam

Objavljeno je zbiranje ponudb 
za dobre 400 kvadratnih metrov 
veliko nepremičnino s pripadajo-
čim zemljiščem v Vintarovcih 50. 
Stavba je trietažna, saj ima klet, 
pritličje in mansardo. Kot je zna-
no, je bil v njej nekoč sedež obči-
ne Destrnik, svoje prostore pa je 
tam imela tudi Pošta Slovenije. 
Kot pravijo na občini, ima lokacija 
vso potrebno komunalno opre-
mo s parkiriščem, prostori, ki so 
zemljiškoknjižno urejeni in brez 
bremen, so prazni, nekatere stva-
ri pa že zamenjane ali obnovljene. 

Objekt vreden najmanj 
95.000 evrov

Stavbo je na novo ocenil po-
oblaščeni cenilec Anton Štihec 
iz Maribora, najnižja ponudbena 
cena oziroma izhodiščna vred-
nost pa mora biti najmanj 95.000 
evrov. Nepremičnina bo prodana 
po načelu videno-kupljeno, ponu-
dniki pa morajo do 24. novembra 
občini nakazati varščino v višini 
desetih odstotkov izhodiščne 
vrednosti, torej 9.500 evrov. 
Najugodnejši ponudnik, torej tis-
ti, ki bo ponudil največ, bo moral 
preostanek kupnine poravnati v 
30 dneh po sklenitvi pogodbe, iz 
njegovega žepa bo šlo tudi plačilo 
davka na promet nepremičnin in 

vsi drugi stroški, vezani na prenos 
lastništva, kot so overitve, takse, 
vpis v zemljiško knjigo … Prispe-
le ponudbe bo komisija odprla in 
pregledala 25. novembra.

Spomnimo, da je župan Franc 
Pukšič zaradi s poravnavo obre-
menjenega občinskega proračuna 
predlagal prodajo novih občinskih 
prostorov v Janežovskem Vrhu 42 
in selitev v nekdanje prostore, ki 
so zdaj predmet prodaje. Del no-
vih pisarn je že kmalu prodal Aldu 
Inu Ilešiču, lastniku podjetja Doxa-
key, ki je bil zainteresiran za nakup 

celotnega občinskega dela v po-
slovno-občinski stavbi, vendar se 
je na koncu izkazalo, da zanj nima 
denarja. Prodaji je ves čas glasno 
nasprotovala destrniška opozicija, 
saj se ji ni zdela smiselna selitev v 
stare prostore, ki so potrebni ob-
nove. Posel je tako propadel, Ile-
šič je prostore vrnil/prodal občini, 
v račun pa naj bi med drugim vzel 
staro občinsko stavbo, a na to ni 
pristal. Županu Pukšiču ni ostalo 
drugega, kot da jo proda najbolj-
šemu ponudniku.

Senka Dreu

Destrnik � Občinska nepremičnina v Vintarovcih 50 čaka na kupca

Župan prodaja staro občinsko stavbo
Potem ko ni uspela selitev občinske uprave iz novih nazaj v stare prostore, nato pa 
jih ni hotel vzeti v račun še ptujski podjetnik Ilešič, je padla odločitev, da gre stavba v 
javno prodajo.

Foto: SD

Naprodaj je stara občinska stavba v Vintarovcih 50.

Čeprav obstoječo pot čez Stu-
denčnico pri Pomaranči upora-
bljajo številni pešci in kolesarji, ta 
še zdaleč ni primerna. Gre namreč 
za cevovod plinske napeljave, ki je 
pozidan, a ga mnogi uporabljajo, 
kljub temu da je tam postavljen 
celo znak, da je prehod prepove-
dan. Za mnoge je namreč to naj-
bližja pot za prečkanje potoka.

Ureditev primernega prehoda 
med Spolenakovo ulico in po-
slovnim objektom Pomaranče je 
končno pred uresničitvijo. Pobu-
de, da se pristopi k reševanju tega 
vprašanja, so sicer dolge že več let. 

Zdaj je MO Ptuj končno našla na-
čin, kako težavo hitro in učinkovito 
urediti. Prehod čez potok bo del 
projekta gradnje regionalnih kole-
sarskih povezav za zagotavljanje 
trajnostne mobilnosti v Spodnjem 
Podravju (odsek 1: Ptuj–Hajdina–
Kidričevo–Majšperk). Da bo kole-
sarska pot tekla po tej trasi, bodo 
namreč na tem mestu morali ure-
diti brv čez Studenčnico. Kot so 
pojasnili na MO Ptuj, mora izvaja-
lec delo končati najkasneje do kon-
ca marca 2023. Natančna časovni-
ca gradnje brvi sicer zaenkrat še ni 
znana, a ker je ta del omenjenega 

projekta, mora biti končana najka-
sneje v letu in pol.

S cesto očitno ne bo 
nič ...

V času županovanja Mirana Sen-
čarja je v neposredni bližini te brvi 
bila načrtovana nova cesta, ki bi po-
vezala Zagrebško cesto s potjo ob 
Dravi. Zamisli za ureditev tega dela 
mesta pa je bilo veliko: od gradnje 
postajališča za avtodome na se-
danjem makadamskem parkirišču 
med železniškim in cestnim mo-
stom do sprehajalne poti ob Dravi, 
gostinskega lokala na Zadružnem 
trgu ... Vsi ti načrti so bili podlaga, 
da so se na občini lotili pridobiva-
nja dokumentacije za gradnjo nove 
cestne povezave v tem delu mesta. 
A dejstvo je, da je prejšnje vodstvo 
ptujske občine v tem primeru dela-
lo račune brez krčmarjev, to pa je 
preprečilo realizacijo: novo cestno 
povezavo so namreč zarisali kar 
čez zasebna zemljišča. Ker to z la-
stniki ni bilo usklajeno, načrt, ki je 
nastal v času prejšnjega vodstva 
občine, ni bil izvedljiv. „Občinski 
podroben prostorski načrt so usta-
vili lastniki poslovnih prostorov na 
tem območju in je sedaj v mirova-
nju,“ so pojasnili na MO Ptuj.

Dženana Kmetec

Ptuj � Urejanje brvi čez Studenčnico v sklopu gradnje kolesarke

Da ne bo več treba hoditi po plinskih ceveh
Julija 2016 je bila zgrajena brv čez Studenčnico, potok v bližini ptujskih term. To je po-
membna povezava med Mlinsko in Mariborsko cesto. Pešci in kolesarji pa si na tem ob-
močju že dalj časa želijo še en prehod čez ta potok, in sicer ob gostišču Pomaranča. Tam 
naj bi sedaj brv primerno uredili v sklopu gradnje kolesarskih povezav. 

Foto: ČG 

Brv mora biti zgrajena do marca 2023. 
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Najbolj primanjkuje delavcev 
v gradbeništvu, elektroindustriji, 
vzgoji in izobraževanju, zdravstvu, 
logistiki in varnosti. Ampak kam ti 
ljudje odhajajo? Po drobnogled smo 
vzeli vzhodno Slovenijo, kjer so ljud-
je prisiljeni biti sami svoji mojstri, saj 
je praktično nemogoče priklicati vo-
dovodarja, krovca strehe, zidarja in 
električarja. Vsi delajo v Avstriji, zna 
povedati vsak lastnik nepremični-
ne, ki je na mojstra čakal nekaj me-
secev, nato pa se je opravil na hiši 
priučil sam – kot naši dedki.

Pogled na Darsovo karto prome-
tnih obremenitev leta 2019 razkri-
va, da je daleč najbolj obremenjen 
mejni prehod v Sloveniji Šentilj, ki 
leži na prometnici med prestolni-
cama zgornje in spodnje Štajerske 
– Gradcem in Mariborom. Dnevno 
se tu v smeri Avstrije zvrsti 23.680 
vozil, za malenkost manj v smeri 
Slovenije. V večji meri gre za oseb-
na vozila – teh je 18.167 na dan.

»Večina delovnih migrantov 
se dnevno vozi na svoje delovno 
mesto in tudi vrača domov,« pra-

vi Mateja Kraner iz zaposlovalne 
agencije Hofmann Personal s pro-
stori v Špiljah (Spielfeldu), kot se 
imenuje Šentilju sosednja občina 
na avstrijski strani meje. Štetje 
osebnih vozil se precej prekriva 
tudi s podatki avstrijskega zavoda 
za zdravstveno zavarovanje – So-
zialversicherung. V odgovoru so 
pojasnili, da je v Avstriji zaposle-
nih 25.319 slovenskih državljanov; 
od tega na avstrijskem Koroškem 
4.417, na avstrijskem Štajerskem 
pa kar 15.203.

Uprava za varno hrano, ve-
terinarstvo in varstvo rastlin 
(UVHVVR) je zaradi novih najdb 
z odločbami letos določila že 64 
novih žarišč okužbe zlate trsne 
rumenice. V preteklih letih so bili 
v okviru programa preiskave že 
odkriti večji izbruhi v slovenski Istri 
in v okolici Straže pri Novem mestu 
ter tudi na Krasu, zdaj pa je ta oči-
tno sklenila pobrati svoj davek tudi 
v Spodnjem Podravju.

Več kot polovica žarišč 
na Ormoškem

Kot pravijo na kmetijskem mini-
strstvu, so na podlagi zdravstvenih 

pregledov vinogradov in analiz 
odvzetih vzorcev na območju Spo-
dnjega Podravja letos določili kar 
45 od prej omenjenih 64 skupnih 
novih žarišč okužbe po vsej Slo-
veniji. Nanje so najprej opozorili 
ptujski vinogradniki, zlasti tisti v 
Kicarju, iz poročila UVHVVR, ki je 
12. oktobra objavila seznam razme-
jenih območij z žarišči okužbe in 
varovalnimi pasovi zlate trsne ru-
menice, pa je razvidno, da je stanje 
najhujše na ormoškem in ljutomer-
skem območju. Iz občine Ormož je 
kar 37 vseh novih žarišč.

Da so obeti dokaj črni, je že sep-
tembra napovedal Boštjan Matko, 
kmetijski svetovalec za varstvo 

rastlin pri mariborskem KGZ, ki je 
sodeloval pri odvzemu vzorcev na 
trsih in poganjkih z znaki okužbe. 
»Polovili smo škržatke in vse sku-
paj poslali na Nacionalni inštitut 
za biologijo. Na podlagi rezulta-
tov analiz letošnjega vzorčenja na 
območju Ormoških, Ljutomerskih, 
Dolgovaških in Lendavskih gorice 
ter okolice Radencev in Kapele je 
bila v večini primerov, v več kot 90 
odstotkih, potrjena prisotnost zla-
te trsne rumenice.«

V uničenje 50.000 
trsov prvega prleškega 
vinarja

»V posameznih vinogradih v 
žariščih okužbe iz letošnjega in 
prejšnjih let so deleži okuženih tr-
sov od nekaj pa do več kot 50 od-
stotkov. Celoten vinograd mora 
biti izkrčen v primeru, ko je v njem 
20 odstotkov ali več trsov, ki kažejo 
bolezenska znamenja zlate trsne 
rumenice. Takih je 19 vinogradov 
na območju Spodnjega Podravja. V 
primeru, ko fi tosanitarni inšpektor 
odredi uničenje trte z bolezenski-
mi znamenji v vinogradih v žariščih 
okužbe, so vinogradniki upravičeni 
do odškodnine v skladu z zakonom 
o zdravstvenem varstvu rastlin, 

torek � 9. novembra 20216 V središču

V Sloveniji bo prihodnje leto primanjkovalo delavcev v kar 108 poklicih. Gospodarstvo 
in politika rešitve ne vidita v dvigu plač ali večji kakovosti odnosa med delodajalcem 
in delojemalcem, pogovarjajo se celo o uvažanju delovne sile. Na drugi strani veliko 
Štajercev, predvsem iz Spodnjega Podravja, dela v sosednji Avstriji. 

Čeprav je zlata trsna rumenica, karantenski škodljiv organizem, ki uničuje vinograde, v 
Sloveniji prisotna že več let, je letos, kot kaže, izbruhnila v razsežnostih prave epidemije.

Slovenija, Podravje � Koliko delavcev odhaja na delo v Avstrijo in zakaj tam tudi 

Na trgu premalo delavcev, 

Spodnje Podravje � Nova žarišča okužb s smrtonosno zlato trsno rumenico

V celoti bo treba uničiti 

Foto: Arhiv M24

V Avstriji delavci v najnižje plačanih poklicih zaslužijo nekje med 1.500 in 1.800 evri neto na mesec.

Foto: SD

Eden prvih znakov pojava zlate trsne rumenice v vinogradu je nagubanost 
listov vinske trte.

Na grebenu Strmca nad Dvorom nas bo vabil med svoje grajske zidove obnovljen renesančni 
grad Bogenšperk, ki ima kot pravi znameniti Janez Vajkard Valvasor, ki je nekdaj bival v gradu: 
razgled daleč na visoke Snežnike proti Koroški in Štajerski. Utrip in znamenitosti Ljubljanske 
prestolnice kot so parlament in Nebotičnik, si bomo ogledali s panoramsko vožnjo. Preko Tro-
mostovja se bomo po nabrežju Ljubljanice sprehodili po lepo okrašenem starem srednjeve-
škem jedru Ljubljane in se prepustili prazničnemu vzdušju s številnimi stojnicami.
Naslednje jutro se bomo z vzpenjačo podali na Grajski hrib in si ogledali razstavo Ljubljanske-
ga gradu. Kasneje se bomo odpravili na predstavitev medovite učne poti in bomo preko multi-
vizije »s čebelo do medu«, izvedeli marsikaj o čebelah in medu. Okušali bomo med, si ogledali 
čebelnjak, ter prejeli majhno darilce. S toplo malico nas bodo pogostili v gostišču »Čebelica«. 
Okrepčani in dobre volje bomo vstopili v Mozirski gaj, kjer bo naša srca napolnila božična baj-
ka, ki nas bo odela v čudovito toplo barvitost z več kot milijon in pol lučkami oblikovanih v 
atraktivne oblike, ter pričarala posebno čarobnost v začaranem vrtu.

174 € 
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ostajajo

Štajerci množično po boljše plače v Avstrijo

19 vinogradov

Neuradni izračun: 11,6 
odstotka Štajercev na 
delo v Avstrijo

Če to primerjamo s podatkom 
statističnega urada, po katerem je 
v podravski regiji 130.000 delovno 
aktivnih prebivalcev, torej odliv 
Štajercev na avstrijsko Štajersko 
predstavlja kar 11,6 odstotka delov-
ne populacije. Uradnih podatkov 
o tem ne vodi nihče. V Avstrijo se 
dnevno vozijo kljub temu, da av-
strijska zakonodaja delodajalca na 

zavezuje k povračilu potnih stro-
škov, razen ko gre za terensko delo. 
Kranerjeva veliko zanimanje za mi-
gracije pripisuje višjemu plačilu: 14 
plačam na leto, ki jih delavci prejme-
jo z regresom in božičnico ter vsemi 
preostalimi dodatki, kot sta otroški 
dodatek in družinski bonus.

Kakšne so plače v 
Avstriji

»Če govorimo o klasičnih ’hel-
ferjih’, proizvodnih zaposlenih, so 
plače pri dvoizmenskem delu (od 

ponedeljka do petka) nekje med 
1.500 in 1.800 evri neto na mesec,« 
pravi Kranerjeva. Pri tem so višine 
nadur odvisne od panožne kolek-
tivne pogodbe in se gibljejo med 
25- in 200-odstotnim nadomesti-
lom, dodaja.

Delovni migranti medtem pravi-
jo, da avstrijski delodajalci ne mo-
rejo biti ustvarjalni kot slovenski, 
ki presežke ur ponujajo kot deni-
mo koriščenje dela prostih dni. Če 
nadure niso izplačane v denarju, 
bo temu naredil konec telefonski 
klic na Arbeiterkammer, zbornico 
dela. V Sloveniji takšne institucije 
nimamo, lahko pa si jo predstavlja-
te kot lobi, silen kot gospodarska 
zbornica, le da deluje v interesu za-
poslenih. Najboljši približek temu v 
Sloveniji je mnoštvo sindikatov, a 
članstvo v njih ni obvezno, povrhu 
pa je razpršeno med konkurenčne 

si sindikate, zato je njihova moč v 
primerjavi z zbornico dela zane-
marljiva.

Slovenski delavci med 
najbolj zaželenimi

Slovenci sicer še vedno op-
ravljamo (recimo temu) hlap-
čevska dela, torej dela v nižjih 
plačnih razredih, vendar se odnos 
avstrijskega gospodarja do nas 
spreminja. »Zadnja leta se v vse 
več podjetjih dogaja, da je sloven-
ski delavec zelo zaželen, saj so 
znani kot najbolj marljivi in zanes-
ljivi delavci,« ugotavlja Kranerjeva 
iz agencije Hofmann Personal, ki 
je specializirana predvsem za dela 
na področju industrije – torej za ra-
zna proizvodna in skladiščna pod-
jetja v avtomobilski, lesni, živilski 
in tekstilni industriji. Izobrazba za 

pomožna dela v industriji pravilo-
ma ni potrebna, delodajalci zahte-
vajo tudi le osnovno znanje nem-
škega jezika. So pa prekvalifi kacije 
pogoste za specialne poklice, če 
nekdo nima priznanega poklica v 
Avstriji.

Furs v temi, pred njim 
trepetajo le davčni 
rezidenti Slovenije

Finančni urad Slovenije (Furs) 
teh kratkotrajnih delavcev ne zaz-
nava, saj so tehnično zaposleni pri 
slovenskih podjetjih. Davkarjem 
je neznano tudi število sloven-
skih državljanov z davčnim rezi-
dentstvom v Avstriji, zato od Fursa 
nismo dobili nobenega statistične-
ga podatka, ki bi kako obogatil naš 
članek. Pred fi nančnim uradom pa 
medtem trepetajo davčni reziden-

ti Slovenije, zaposleni v Avstriji, 
saj na nekaj let dobijo obsežno 
položnico z odmero dohodnine. 
Avstrijski fi nančni urad namreč slo-
venskemu ne nakaže dohodnine, 
ki jo je zaračunal davčnemu rezi-
dentu Slovenije. Vendar morajo 
slovenski davčni rezidenti davkarju 
še vedno odmeriti razliko do do-
hodnine, obdavčene po slovenski 
stopnji. Dohodnina je v Avstriji v 
najnižjem dohodninskem razredu 
obdavčena s 25 odstotki, v Slove-
niji pa je v drugem in tretjem doho-
dninskem razredu obdavčena s 26 
oziroma 33 odstotki.

Dohodnina: v Avstriji 
nižji, v Sloveniji srednji 
sloj

Ko pomislimo, da se marsikate-
ri delovni migrant s 14 avstrijskimi 
plačami po 1.800 evrov, prera-
čunano v 25.200 evrov letnega 
dohodka, uvrsti v slovenski tretji 
dohodninski razred, lahko razume-
mo slabo voljo migrantov, ko jim 
dacar odmeri dohodnino, kakor da 
so pripadniki srednjega sloja, med-
tem ko se z Dunajem ne zna dogo-
voriti, naj dohodnina slovenskih 
davčnih rezidentov pripada tudi 
slovenskemu davčnemu sistemu. 
Mnogi se zato na severno stran 
meje raje kar preselijo in ob nižjem 
davku ter krajši poti na delo koris-
tijo še druge ugodnosti urejene 
države – denimo poceni zazidljiva 
zemljišča za mlade družine.

Luka Tetičkovič

če so bili izvedeni vsi predpisani in 
odrejeni ukrepi,« pojasnjujejo na 
upravi.

Glede na to, da so z rumeno tr-
sno rumenico najbolj ogrožena ob-
močja Ormoža in Ljutomera, smo 
se obrnili na največjega prleškega 
vinarja Puklavec Family Wines, da 
nam povedo, kakšna je situacija v 
njihovih vinogradih. »V našem pod-
jetju smo letos utrpeli zelo veliko 
škodo zaradi okužbe s trsno rume-
nico. Najbolj napadeni vinogradi so 
na območju Kajžarja in Rinčetove 
Grabe. Škoda sicer še ni dokončno 
ocenjena, ker odločbe inšpektor-

jev z uprave za varno hrano šele 
prihajajo na podjetje. Inšpektorji 
so vse okužene trse označili in 
določili, katere bo treba izkrčiti. 
Kot je znano, pa bomo morali na-
sade, v katerih je okuženost večja 
od 20 odstotkov, v celoti uničiti, 
saj je tam prihodnja pridelava ne-
rentabilna. Na grobo ocenjujemo, 
da bomo morali izkrčiti približno 
15 hektarjev vinogradov oziroma 
50.000 trsov. Če vrednost rodnega 
trsa ovrednotimo na osem evrov, 
bomo oškodovani za približno 
400.000 evrov,« je pojasnila vodja 
marketinga Sonja Erčulj.

Ključna je splošna 
preventiva

Ker velja zlata trsna rumenica 
za neozdravljivo karantensko 
bolezen vinske trte, je zatiranje 
zakonsko obvezno. To pome-
ni pravočasno škropljenje vsaj 
enkrat po končanem cvetenju za 
proizvodni vinograd ter dva- do 
trikrat za matičnega; enako velja 
tudi za ekološke vinograde, kjer 
pa so seveda pripravki drugačni. 
Poleg obveznega tretiranja v vseh 
vinogradih je konec junija s po-
močjo rumenih lepljivih plošč pri-

poročljivo spremljati tudi pojav in 
številčnost ameriškega škržatka. 
Če se na eno ploščo v enem ted-
nu ujamejo štirje škržatki, je to za 
vinogradnika že opozorilo, da je 
prag škodljivosti dosežen in lahko 
takoj ukrepa. Pridelek v okuženih 
vinogradih je slabši po kakovosti 
in količini, okuženi trsi lahko v ne-
kaj letih propadejo. Značilno je, da 
se okuženi listi spremenijo, se na-
gubajo oziroma zavihajo navzdol, 
poleg tega so krhki in se drobijo. 
Pojavi se rdečenje ali rumenenje 
listov, kasneje tkivo lahko odmre. 
Bolezen se v vinogradih zelo hit-
ro širi s pomočjo že omenjenega 
prenašalca ameriškega škržatka 
in je ni mogoče zdraviti, ampak le 
preprečevati z odstranjevanjem 
obolelih rastlin in zatiranjem pre-
našalca.

Nekaj žarišč, a na srečo manjših, 
imajo tudi v Juršincih, kjer slovijo 
zlasti po trsničarstvu. »Govoril 
sem z inšpektorjem, a me je pomi-
ril, da ni vzroka za večjo skrb. Mor-
da tiči razlog tudi v tem, da imamo 
veliko matičnih vinogradov, v ka-
terih je več nadzora in selekcije, pa 
tudi zavesti o pomenu preventive 
zoper škodljivce,« meni juršinski 
trsničar in vinogradnik ter pred-
sednik območne enote ptujskega 
kmetijsko-gozdarskega zavoda 
Alojz Herga.

Senka Dreu

Foto: Sta/M24

V Avstrijo se na delo vozi najmanj dobra desetina Štajercev.

Foto: Wikipedia

Izkrčiti bo treba kar 19 vinogradov v celoti, največ na območju Ljutomera in Ormoža.

Vinogradov že tako vse manj
Po podatkih o rabi kmetijskih zemljišč v letu 2020 imamo v 

Sloveniji 17.753 hektarjev vinogradov, v Register kmetijskih 
gospodarstev (RKG) pa je vpisanih 15.136 hektarjev. Primerjava 
z letom 2010 pokaže, da so se površine pod vinogradi zmanjšale 
za skoraj sedem, po zajemu rabe kmetijskih zemljišč pa kar za 20 
odstotkov, kar kaže na opuščanje predvsem manjših vinogradov. 
Se je pa nekoliko povečala povprečna površina vinogradov na 
kmetijo in znaša dobrega pol hektarja.

Letno se obnovi ali na novo zasadi v povprečju dobrih 
300 hektarjev vinogradov, kar ne zadostuje za enostavno 
reprodukcijo, ugotavljajo na kmetijskem ministrstvu. Posledično 
se slabša starostna struktura vinogradov. Situacija se je sicer 
nekoliko izboljšala v zadnjih treh letih, ko je bilo na novo 
zasajenih skoraj 400 hektarjev vinogradov letno, vendar je 
epidemija obnove vinogradov spet nekoliko ustavila.

Evropska komisija je v letu 2019, še pred koronakrizo, 
predstavila trende gibanja v vinarski panogi do leta 2030. Ti 
kažejo na padanje potrošnje, spremembe razmerja v potrošnji 
različnih tipov vina, upočasnitev naraščanja izvoza in trend 
upadanja površin vinogradov, zato je pričakovati, da se bo 
zaradi epidemije ta trend še pospešil. Da bi to ustavila, je 
Evropska komisija poleg kriznih ukrepov za reševanje presežkov 
vina sprejela tudi ukrepe za višjo stopnjo sofinanciranja 
prestrukturiranja vinogradov in promocije vina, da bi zagotovila 
njihovo nemoteno izvajanje. Višji stopnji sofinanciranja teh 
ukrepov je sledila tudi Slovenija.

Foto: G.T./M24

Spodnje Podravje regija z največ 
kratkotrajnimi napotitvami

Poročali smo že, da je Spodnje Podravje regija z največ 
kratkotrajnimi napotitvami na delo. Na ptujski izpostavi Za-
voda za zdravstveno zavarovanje Slovenije je namreč izdanih 
četrtina vseh obrazcev A1 za napotitev delovne sile v države 
EU. Ptujčani lastnike podjetij za izvoz delovne sile identifi ci-
rajo po avtomobilu luksuznega ranga s slovaško registracijo – 
tam jih namreč registrirajo zato, ker Slovaška ne pozna tako 
strogih fi nančnih kriterijev za vozila z veliko prostornino 
motorja. Mnogi imajo na Slovaškem tudi odprta podjetja, pri 
čemer davke utajujejo pred slovenskimi fi nančnimi oblastmi. 
Do denarja lastnik takšnega podjetja seveda pride tako, da 
pobere polovico in več urne postavke svojega zaposlene-
ga, ki ga usmeri na delovišča po zahodni Evropi. Pionirstvo 
tega trenda bi lahko pripisali nekdanjemu županu obmejne 
občine Zavrč Miranu Vuku, ki je skupaj z bratom Romanom 
ustanovil podjetje RM Vuk, specializirano za izvoz varilcev 
po svetu. RM Vuk se je kasneje preimenoval v Rohrtech, ki 
je uradno odprt na Slovaškem, še vedno pa je drugi največji 
zaposlovalec na območju Mestne občine Ptuj.
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Pridelek pšenice, našega najpo-
membnejšega krušnega žita, je bil 
dober in je za 14 odstotkov prese-
gel desetletno povprečje, o čemer 
smo že poročali. Bodo pa po oce-
nah državnih statistikov kmetje 
pospravili 19 odstotkov manj ko-
ruze za silažo, kar je sicer bolje od 
prvih napovedi, ki so govorile, da je 
bo za 22 odstotkov manj.

Vzponi in padci silažne 
koruze

Izplen naj bi bil manjši tudi pri 
koruzi za zrnje, in sicer za 12 od-
stotkov, a se je na koncu izkazalo, 
da bo ta še slabši, saj naj bi bil v 
primerjavi z lanskim letom kar 16 
odstotkov manjši. Ob tem je tre-
ba priznati, da je bilo leto 2020 
za koruzo rekordno, kar pomeni, 
da letošnje številke vendarle niso 
tako slabe, saj so od desetletnega 
povprečja še zmeraj višje za sedem 
odstotkov. Povprečni pridelek su-
hega koruznega zrnja naj bi tako 
znašal 9,1 tone na hektar, koruzne-
ga zrnja pa naj bi z 41.657 hektarjev 
njiv pospravili 379.218 ton. Silažne 
koruze so slovenski kmetje pridelali 
1.172.109 ton, povprečni pridelek ze-
lene mase pa naj bi znašal 43,2 tone 
na hektar, kar je za pet odstotkov 
manj od desetletnega povprečja, 
ki znaša 45,2 tone na hektar. Kot 
je razvidno iz priloženega grafa, so 
količine pridelane koruze za zrnje v 
zadnjem desetletju veliko bolj sta-
bilne kot tiste za silažo, ki kažejo na 
precejšnje vzpone in padce.

Vseh pridelkov manj
Potem ko so slabo rodile skoraj 

vse vrste krompirja, spomnimo, 

da je bilo zgodnjega skoraj za če-
trtino manj kot lani, poznega pa 
celo za 27 odstotkov manj, očitno 
ne bo nič bolje s poznim. Rasel je 
na 2.510 hektarjih njiv oziroma na 
sedem odstotkov manjši površini 
kot v letu poprej. Po ocenah naj bi 
bil povprečni pridelek v primerjavi 
z lani manjši za petino, v primerjavi 
z desetletnim povprečjem pa za se-
dem odstotkov manjši. Znašal naj 
bi 24,5 tone na hektar, skupaj naj 
bi torej pridelek poznega krompirja 
tehtal 61.445 ton.

O slabši letini sladkorne pese 
smo že poročali, vendar bo skup-
ni pridelek s 7.471 tonami podo-
ben lanskemu, saj je bila letos 
sladkorna pesa posejana na nekaj 
več njivah. Tudi hmeljarji nimajo 
posebnega razloga za veselje, saj 
so neugodne vremenske razmere 
močno vplivale na njihov pridelek. 
Kljub temu da je hmelj rasel na ne-
kaj več zemljiščih, je v povprečju 
zrasla le nekaj več kot tona hmelj-

nih storžkov na hektar, kar je za 38 
odstotkov manj kot v 2020. 16 od-
stotkov manj bo letos sončničnega 
zrnja, vendar je pridelka več kot 
lani, ker so sončnice rasle na več 
njivah, za osem odstotkov slabše 
je rodila soja, za pet odstotkov 
manj bo tudi suhega semena buč 
za olje, čeprav so bile buče poseja-
ne na večji površini.

Katastrofa v 
sadovnjakih 

Kot je znano, pa je letošnje vre-
me najbolj vplivalo na pridelek sad-
ja, saj številke (nekaj podatkov naj-
demo v priloženi tabeli) govorijo 
o katastrofalni letini, ki je pri vseh 
vrstah sadja slabša oziroma veliko 
slabša od lanske. Marelic so nabra-
li le 13 odstotkov lanske letine, pri 
češnjah je bilo še slabše, saj jih je 
bilo 91 odstotkov manj kot v letu 
poprej, torej skoraj nič. Najslabša 

v zadnjih treh desetletjih pa je bila 
letos letina breskev in nektarin.

A je ni slabo odneslo samo zgo-
dnje sadje, pozeba, mraz, suša 
in toča so namreč vplivali tudi na 
pridelek poznega sadja. Če pog-
ledamo dve naši najpomembnejši 
sadni vrsti, jabolka in hruške, bo 
bera po zadnjih podatkih, ti so iz 
septembra, slaba tako v intenziv-
nih kot ekstenzivnih sadovnjakih. 
V intenzivnih sadovnjakih naj bi 
nabrali 27.689 ton jabolk, kar je le 
38 odstotkov lanske bogate letine 
in manj kot polovica povprečnega 
pridelka v zadnjem desetletju, v 
ekstenzivnih ali travniških sadov-
njakih pa bo jabolk očitno res samo 
za vzorec, saj naj bi jih  nabrali sku-
paj 3.304 tone ali okoli osem kilo-
gramov na drevo, kar je zgolj 17 
odstotkov lanske bere.

Bele sorte grozdja so jo 
bolje odnesle

Hrušk naj bi profesionalni sadjarji 
pridelali 1.223 ton, kar je povprečno 
4,5 tone na hektar oziroma za tre-
tjino manj od desetletnega povpre-

čja. V domačih sadovnjakih naj bi 
zraslo okoli pet kilogramov hrušk 
na drevo, kar skupaj znaša 586 ton 
oziroma samo 15 odstotkov lanske 
letine. Spomladanska pozeba je 
»udarila« tudi po češpljah in slivah, 
saj so jih s posameznega drevesa v 
povprečju pobrali le dva kilograma. 
Za polovico manjša naj bi bila še 
bera ameriških borovnic, maline pa 
obetajo 27 odstotkov manjši hek-
tarski pridelek od lanskega.

Slovenski vinogradniki naj bi le-
tos na 14.874 hektarjih vinogradov 
pridelali 83.223 ton grozdja, kot 
kaže, pa naj bi tako bele kot rde-
če sorte obrodile slabše kot v letu 
2020, čeprav bele vendarle nekaj 
bolje od rdečih. Sorte grozdja za 
pridelavo belega vina, ki naj bi se 
ga nabralo 60.955 ton, naj bi obro-
dile 5,9 tone na hektar, kar je za 16 
odstotkov slabše kot lani, medtem 
ko naj bi sorte za pridelavo rdeče-
ga vina, katerih skupna količina se 
ocenjuje na 22.268 ton, v povpre-
čju obrodile 4,9 tone na hektar, kar 
je za 22 odstotkov manj kot v letu 
2020.

Senka Dreu

Foto: ČG

Vreme kmetijstvu letos z izjemo pšenice ni bilo naklonjeno, saj sta ga pestili spomladan-
ska pozeba in na splošno mrzla pomlad, sledila je močna poletna suša, piko na i nastali 
škodi pa je dodala še toča.

Slovenija � Pridelek poznih posevkov in sadja letos ne bo dober

Koruze za zrnje še manj od napovedi

V eni največjih vinskih kleti pri 
nas, Puklavec Family Wines, pravi-
jo, da je kakovost pridelka po prvih 
ocenah, kljub temu da so mrzla 
jutra v aprilu poškodovala popke 
in manjše količine trte, najboljša 
v zadnjih 12 letih. Grozdja so sicer 
pobrali približno 20 odstotkov 
manj, to pa ni vplivalo na kako-
vost, ki je bistveno pomembnejša 
od količine.

Najbolj nestrpno pričakujejo 
rezultate sort muškat, sovinjon 
ter sivi in modri pinot, medtem 

ko sta rizling in šipon imela nekaj 
smole zaradi dežja med trgatvijo, 
a še zmeraj tudi pri teh dveh po-
znih sortah pričakujejo dober izid. 
»Končali pa smo tudi trgatev v 
Severni Makedoniji, kjer stoji naša 
butična klet Puklavec Family Wines 
Negotino, ki ustvarja rdeča vina 
pod blagovno znamko Instinct. 
Tudi tam ni šlo vse po sreči, saj je 
bilo poletje v tem delu Makedonije 
izredno vroče in suho s temperatu-
rami, ki so zlezle krepko čez 40 sto-
pinj Celzija, poleg tega dežja ni bilo 

več kot mesec dni, je povedala So-
nja Erčulj iz največje prleške kleti. 
»Od začetka julija pa do septembra 
je bilo zaradi tega uničenega kar za 
30 do 40 odstotkov pridelka, kako-
vost vina, zlasti vranca, pa bo, kot 
kaže, izjemna.«

Veselje ob kakovostnem letniku 
pa jim je precej skalila velika oku-
ženost vinogradov z zlato trsno 
rumenico, ki je v severovzhodni 
Sloveniji najbolj prizadela prav Or-
mož in Ljutomer.

SD

Razpis, ki bo odprt do 24. janu-
arja prihodnje leto, prijave pa so 
elektronske, je namenjen vsem 
lastnikom in solastnikom gozdov 
ne glede na njihov status, ali gre 
torej za fi zične in pravne osebe 
ali agrarne in lokalne skupnosti. 
Podprte bodo investicije v uredi-

tev gozdnih cest in vlak, s kateri-
mi se bo povečala odprtost goz-
dov z gozdnimi prometnicami, 
zmanjšali stroški spravila lesa in 
posledično omogočilo učinkovi-
tejše trajnostno gospodarjenje z 
gozdovi.

Lastnik gozda bo lahko med 

upravičene stroške sofi nancira-
nja štel gradnjo ali rekonstrukcijo 
gozdne ceste ali vlake pa tudi na-
kup pripadajoče opreme. Hkrati 
bo lahko uveljavil tudi prispevek 
v naravi v obliki lastnega dela. Vi-
šina podpore znaša 50 odstotkov 
upravičenih stroškov naložbe, od 
tega je najnižji znesek 500 evrov 
na vlogo, upravičenec pa lahko v 
celotnem programskem obdobju 
2014–2020 iz tega naslova pridobi 
največ 500.000 evrov javne pod-
pore.

Gre za zaprti tip javnega raz-
pisa, kar pomeni, da se sredstva 
do porabe razpisanih sredstev 
dodelijo le najbolje ocenjenim po-
polnim vlogam, ki presežejo vsto-
pno mejo 30 odstotkov najvišjega 
možnega števila točk. Pri ocenje-
vanju bodo upoštevani ekonom-
ski, geografski, proizvodni vidik 
ter prispevek naložbe k okoljskim 
ciljem, pravijo na Ministrstvu za 
kmetijsko, gozdarstvo in prehra-
no (MKGP).

SD

Ormož � V kleti Puklavec si obetajo odličen letnik

Najboljša kakovost v zadnjih 12 letih
Letošnje leto sta tudi v slovenskem vinogradništvu zaznamovali muhasta pomlad s pozebo 
in kasnejša suša.

Slovenija � Denar za gozdno infrastrukturo

Ureditev gozdnih cest in vlak 
Iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja (EKSRP) in proračuna RS sta za na-
ložbe v ureditev gozdne infrastrukture na voljo dva milijona evrov nepovratnih sredstev.

Foto: SD

Lastniki gozdov imajo na voljo dva milijona evrov nepovratnih sredstev 
za ureditev gozdnih cest in vlak.

Foto: KTV Ormož

Največji prleški vinar si obeta manjši, a zelo kakovosten letnik.

Pričakovan pridelek poznega sadja in grozdja, 
Slovenija

2021 2020
2021 2021

Tonaža
skupaj indeks Tonaža 

na hektar
Jabolka 27.689 40,1 12,1
Hruške  1.223 25,4   4,5
Ameriške borovnice     282 67,8   4,0
Maline     186 83,0   4,5
Grozdje – skupaj 83.223 80,3   5,6
Belo grozdje 60.955 82,0   5,9
Rdeče grozdje 22.268 76,0   4,9

Vir: SURS

Vir: SURS 

1) Pričakovan povprečni pridelek

Povprečni pridelek koruze za zrnje in silažne 
koruze, Slovenija
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Glede na vladno strategijo so se 
tudi regijske bolnišnice v zadnjih 
tednih morale začele spopadati z 
reševanjem zdravstvene krize, ki 
nastaja zaradi povečanja števila 
obolelih in hospitaliziranih pacien-
tov s kovidom. Po nekaj mesecih 
normalnega dela so tudi v Splošni 
bolnišnici dr. Jožeta Potrča Ptuj 
vnovič morali zagnati kovid odde-
lek. Tam je še prejšnji teden bilo 25 
postelj in vse so bile nenehno za-
sedene, zato so morali kapacitete 
ponovno povečati na 30 postelj, 
urejajo še dodatnih 10. Razumlji-
vo je posledica tega zmanjšanje 
drugih bolnišničnih dejavnosti. Še 
večji problem kot zagotavljanje 
prostora je namreč pomanjkanje 
kadra, saj ga še zdaleč ni dovolj, da 
bi lahko ob vsem delu, ki ga imajo 
zaradi kovid oddelka, nemoteno 
izvajali druge, redne programe.

O tem, na katerih področjih dela 
se vzpostavitev kovid oddelka in 
kovid intenzivne dejavnosti najbolj 
pozna, je direktorica SB Ptuj Anica 
Užmah povedala: „Z vzpostavitvijo 
kovid oddelka je oddelek neaku-
tne zdravstvene nege (podaljšano 
bolnišnično zdravljenje in paliativa) 
zmanjšan na četrtino, posledično 
pa je tudi kirurgija zmanjšana za 
tretjino. Kovid dejavnost je namreč 
lokacijsko na oddelku pobolnišnič-
nega zdravljenja, neodpustljivi 
bolniki s tega oddelka pa so bili 
preseljeni na kirurški oddelek. S 
povečanjem kapacitet kovida – ko-
nec oktobra smo ga s 15 povečali 
na 25 postelj – in z vdori kovida v 
bolnišnico smo že zmanjšali nenuj-

ne operacije. V petek pa smo odprli 
še intenzivni oddelek za kovid za 
štiri bolnike, a s tem ustavili vse ne-
nujne operacije. Problem je kader 
za intenzivno nego in anestezijo. 
Napovedan je tudi vladni odlok o 
ustavitvi nenujnih storitev. Obseg 
specialističnih ambulant bomo sku-
šali izvajati, kolikor bo le mogoče.“

Kar se tiče zaščitne opreme, za-
enkrat v ptujski bolnišnici nimajo 
težav, zaloge so zadostne. Tudi 

potrebno medicinsko opremo ima-
jo. „Potrebnih delavcev ni mogoče 
zaposliti, ker kadra na trgu ni,“ je 
bila jasna direktorica.

Podatek o precej dobri, zadovo-
ljivi precepljenosti med zaposleni-
mi je spodbuden: od 526 zaposle-
nih jih je 70 % cepljenih, od tega kar 
88 % zdravnikov in 74 % zaposlenih 
v zdravstveni negi. K temu je treba 
dodati še prebolevnike, takšnih je 
v ptujski bolnišnici 136 zaposlenih. 

„Med prebolevniki jih je veliko po 
prebolelosti sedaj že cepljenih, 
manj jih je zbolelo po cepljenju. V 
zadnjem obdobju pa imamo več 
karanten (v karanteni so starši 
otrok, op. avt.) zaradi okužb med 
osnovnošolskimi otroki,“ je po-
jasnila direktorica. Seveda vse to 
vpliva na dodatno poglabljanje 
kadrovske stiske. Kaj pa prinašajo 
naslednji meseci, ne ve nihče.

Dženana Kmetec

Ptuj, Podravje � Stanje v bolnišnici zelo resno

S petkom ustavili nenujne operacije
Porast okužb s koronavirusom posredno posega v vse pore zdravstva. V ptujski bolnišnici so posteljne kapacitete, 
namenjene bolnikom s kovidom, v zadnjih dneh konkretno povečali – s 15 na 30 postelj na oddelku. Vnovič so morali 
odpreti tudi oddelek intenzivne nege za obolele s koronavirusom, zaradi česar so v petek ustavili vse nenujne opera-
cije. Največja težava je pomanjkanje kadra za intenzivno nego in anestezijo.

Foto: ČG 

V ptujski bolnišnici ustavljajo nenujne operacije. 

Podravje � Pediatri imajo polne roke dela

Med otroki ogromno respiratornih okužb 
V marsikaterem vrtcu so v zadnjem času opažali večjo od-
sotnost otrok, saj med najmlajšo populacijo na veliko krožijo 
številni respiratorni virusi in druge bolezni.

Foto: Dreamstime/M24

Obolelih je za okrog 30 % več otrok kot v tem času v prejšnjih letih, 
opažajo v ZD Ormož.

Kot ugotovlajajo pediatri, med otroki prevladujejo okužbe z respi-
ratornim sincicijskim virusom (RSV). Veliko je tudi okužb ust, rok in 
nog ter okužb s koronavirusom. Širjenje teh okužb se je pričelo letos 
prej kot običajno. »Obolelih je za cca. 30 % več kot v prejšnjih letih v 
tem času. Največ okužb je z respiratornimi virusi, COVID-19, pogoste 
so tudi okužbe ust, rok in nog. Pri šolarjih pa prevladujejo okužbe s 
COVID-19,« sporočajo iz Zdravstvenega doma Ormož, kjer pravijo, da 
je za ta čas presenetljivo veliko infekcij. Prejšnja leta so bili virusi v ta-
kšnem razmahu šele konec decembra in v začetku januarja.

Razlog je zaprtje šol in vrtcev
Razloge za obsežnejšo sezono respiratornih obolenj letos vidijo v 

tem, da se majhni otroci v lanskem letu zaradi ukrepov, ki so omejili 
širjenje korone, niso prekužili z virusnimi povzročitelji, kot se običaj-
no. Tako sta sedaj kar dve generaciji otrok, ki se z respiratornim sin-
cicijskim virusom in drugimi okužbami sploh še nista srečali. »Slabša 
prekuženost v lanskem letu je bila zaradi zaprtja šol in vrtcev. Letos 
so otroci zaradi tega manj odporni,« kot razlog za hitrejšo in obsež-
nejšo sezono respiratornih okužb navajajo v ZD. Približno dve tretjini 
dojenčkov se sicer okužita z RSV v prvem letu življenja, do konca dru-
gega leta pa skoraj vsak otrok. Nevarnost, da se razvije težja oblika 
okužbe z RSV, je še posebej prisotna pri prezgodaj rojenih otrocih, 
otrocih s kronično pljučno boleznijo in tistih s hujšo prirojeno srčno 
napako, opozarjajo na NIJZ.

Z bolnimi otroki nikar od doma
V ZD Ormož svetujejo, naj bolni, prehlajeni otroci ne hodijo od doma. 

»Starši naj jim dajo antipiretike. Če se po treh do štirih dneh stanje ne 
umiri, naj pokličejo izbranega zdravnika,« še pravijo in opozarjajo na 
previdnost predvsem pri majhnih otrocih: »Starši naj bodo pozorni na 
dihanje (hitro dihanje, ugrezanje prsnega koša, zaspanost, nerazpolo-
ženost, neješčnost). V tem primeru naj pokličejo zdravnika.«

Monika Horvat

Kljub vsem opozorilom se vsa-
ko leto zaradi plina, ki ga s čutili 
ne moremo zaznati, zaradi česar 
ga tudi imenujemo tihi ubijalec, 
zgodi več zastrupitev in smrti. Po-
gosti so primeri zastrupitve celih 
družin. V zimskem času, ko upo-
rabljamo kamine in druge vrste 
peči, je zastrupitev z ogljikovim 
monoksidom (CO) najpogostej-

ša, predvsem doma, opozarjajo 
na Nacionalnem inštitutu za jav-
no zdravje (NIJZ). Zato svetuje-
jo reden pregled in vzdrževanje 
kurilnih naprav in dimnikov ter 
redno prezračevanje bivalnih pro-
storov. V primeru kurjenja z drvmi 
naj bodo ta čim bolj suha. Previ-
dno je treba uporabljati tudi ge-
neratorje električne energije, saj 

ti pri svojem delovanju prav tako 
sproščajo ogljikov monoksid.

Sicer pa so drugi nenamerni 
vzroki za zastrupitev redki. Med 
njimi so neprezračeni prostori, 
kjer so prižgani motorji vozil, in 
zaprti prostori, kjer se zaradi iz-
gorevanja goriva kopiči CO. Viš-
jim koncentracijam ogljikovega 
monoksida so lahko izpostavljeni 

tudi gasilci, če niso dobro zašči-
teni pri intervencijah ob požarih.

Od glavobola do 
nezavesti in smrti

Škodljivi učinki zaradi vdi-
havanja CO so odvisni od časa 
izpostavljenosti in njegove kon-
centracije. Pogosto na priso-
tnost ogljikovega monoksida v 
stanovanju največkrat pomisli-
mo šele takrat, ko nekdo izgubi 
zavest. Zastrupitev z ogljikovim 
monoksidom se kaže z glavobo-
lom, slabostjo, bruhanjem, utru-
jenostjo, omotičnostjo, težave 
se lahko stopnjujejo do zmede-
nosti, zanašanja pri hoji, motenj 
vida, nezavesti in smrti. Vsak 
sum na zastrupitev z ogljikovim 
monoksidom je treba vzeti zelo 
resno in se zavedati, da te za-
strupitve lahko povzročijo trajne 
okvare možganov z motenim 
spominom in mišljenjem, težava-
mi pri učenju in pogostimi glavo-
boli, opozarjajo na NIJZ.

Manj hospitalizacij
Z leti je sicer opazen trend upa-

danja števila hospitalizacij, žal pa 
ne tudi smrti, saj te precej nihajo. 
K manjšemu številu hospitalizacij 
so najbrž prispevali prej omenje-
ni obvezni javljalniki za nekatere 
kurilne naprave. Medtem ko so 
pred šestimi leti, leta 2015, za-
beležili 50 hospitalizacij in šest 
smrti, so v prvem letu od uvedbe 

obveznih javljalnikov zabeležili 
precej manj (23) hospitalizacij, 
toda več smrti, osem, leto zatem 
22 hospitalizacij in šest smrti. Lani 
je po podatkih NIJZ zaradi tega 
nevarnega plina 28 oseb potre-
bovalo bolnišnično oskrbo, pet 
jih je umrlo. V analiziranem ob-
dobju, od 2010 do 2020, so sicer 
zabeležili skupno 483 hospitali-
zacij in 86 smrti.

Monika Horvat

Foto: Reuter/M24

V zimskem času, ko uporabljamo kamine in druge vrste peči, je zastrupitev z ogljikovim monoksidom (CO) 
najpogostejša, predvsem doma.

Foto: Dreamstime/M24

Vsako leto se z ogljikovim monoksidom zastrupi in zaradi tega umre več ljudi. Ta nevidni in tihi ubijalec je v zadnjih 
desetih letih vzel skoraj 80 življenj, od tega lani pet.

Slovenija, Podravje � Zastrupitve z ogljikovim monoksidom še vedno pogoste

Manj hospitalizacij, a ne tudi smrti
Število hospitalizacij in smrti zaradi zastrupitve s CO

Število hospitalizacij Število smrti
2010 70 7
2011 53 4
2012 68 13
2013 60 12
2014 46 9
2015 50 6
2016 35 8
2017 23 8
2018 22 6
2019 28 8
2020 28 5 Vi

r: 
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Treba je vedeti, da je NUSZ za 
občinske proračune pomemben 
fi nančni vir. Če bi zaživel sicer 
sprejeti zakon o nepremičninah, 
bi bile občine fi nančno prikrajšane. 
Očitno so bile dovolj dober lobist, 
saj je bil zakon navkljub sprejetju 
pospravljen v predal.

Na občini Kidričevo so pojasni-
li, da so vsi odloki občin v zvezi z 

NUSZ na dan sprejema zakona o 
nepremičninah (2013) prenehali 
veljati. Vendar se glede na odlo-
čitev ustavnega sodišča (2014) še 
vedno uporabljajo do drugačne 
zakonske ureditve obdavčitve 
nepremičnin. „Spreminjanje od-
lokov, ki so bili razveljavljeni z Za-
konom o davku na nepremičnine, 
ni možno, lahko pa se sprejemajo 

novi odloki, ki urejajo to področje. 
Ministrstvo za fi nance (MF) je že 
v letu 2016 pozvalo občine k za-
konski uskladitvi odlokov o NUSZ, 
skupaj z Ministrstvom za okolje in 
prostor (MOP) in Ministrstvom za 
javno upravo (MJU) je podalo tudi 
smernice, ki naj bodo upoštevane 
pri vsebinski pripravi novega od-
loka.“

Država vrgla 
nadzorstveno oko na 
Kidričevo

Država je situacijo z nepremič-
ninskim zakonom dejansko samo 
zaštrikala oziroma zapeljala v sle-
po ulico. Kljub temu pa se je lotila 
nadziranja pravilnosti občinskih 
odlokov in obračunavanja NUSZ.

Nadzor izvaja MOP, s ciljem iz-
boljšave predpisov. „Lani marca 
smo bili obveščeni, da smo ena 
izmed občin, ki je bila izbrana za 
izvedbo nadzora zakonitosti od-
lokov o NUSZ. V postopku je bilo 
ugotovljeno, da nekatera določi-

la odloka o NUSZ niso skladna z 
zakoni, zato smo bili pozvani, da 
pripravimo odlok, ki bo skladen z 
zakonodajo in priporočili ministr-
stev,“ so povedali v upravi občine 
Kidričevo.

V dosedanjem odloku 
marsikaj narobe

V starem kidričevskem odloku o 
NUSZ je bilo očitno marsikaj naro-
be, med drugim vsakoletni obra-
čun NUSZ med letoma 2014 in 2017, 
ki je temeljil na novo oblikovanih 
točkah. Občina vrednosti točk v 
starem odloku ne bi smela spre-
minjati, temveč bi morala sprejeti 
novega. Neuravnovešeno je bilo 
razmerje vrednosti točk za komu-
nalno opremljenost glede na toč-
kovanje namembnosti. Nekatera v 
odloku navedena določila so bila 
brez zakonske podlage (za objekte 
podzemnih vodov za telekomuni-
kacije, plinovod in bazne postaje, 
določanje površin peskokopov, gli-
nokopov in kamnolomov kot zazi-
dljivih površin, določila o manjši 
obremenitvi nezazidanih stavbnih 
zemljišč ter oprostitvah). Neustre-
zno je bilo pavšalno odmerjanje na-
domestila za zavezance, ki sami ne 
prijavijo podatkov, ter odmerjanje 
nadomestila za poslovno dejavnost 
na podlagi ocene občinske upra-
ve brez podatkov. „Po dogovoru 
z MOP smo se odločili pristopiti k 
pripravi novega odloka, s čimer se 
bodo odpravile vse očitane nepra-
vilnosti,“ so navedli na občini.

Gospodarstvo bo 
plačevalo manj

Sprememba odloka o NUSZ ni 
enostavna naloga. Kako nastaviti 
odlok (sistem), da bo pravno-for-
malno vzdržen, hkrati pa da se 
bo v občinsko blagajno iz naslo-
va NUSZ steklo približno enako 
denarja kot po dosedanjem (si-
cer od leta 2014), neveljavnem 
odloku. Kako uravnotežiti obre-
menitve, da lastniki nepremičnin 
sprememb ne bi preveč občutili. 
Kakršnokoli dvigovanje cen bi v 
tem trenutku že lahko bila slaba 
popotnica za naslednjo volilno 
tekmo. 

Suma sumarom bo občina Kidri-
čevo po novem odloku na letni 
ravni iz naslova NUSZ zbrala dob-
rih sto tisočakov manj. Do sedaj je 
bil prihodek iz tega naslova okoli 
1,2 milijona evrov, po novem bo 
blizu 1,1 milijona evrov. Največji iz-
pad priliva bo za nepremičnine, ki 
se koristijo za gospodarsko dejav-
nost (83.000 evrov), proizvodnjo 
elektrike in plinskih goriv (31.000 
evrov) in poslovno-fi nančni na-
men (7.000 evrov). Obremenitve 
za stanovanjski namen ostajajo 
približno enake, nekaj več denarja 
se bo v občinsko blagajno stek-
lo s prispevki za ostala zazidana 
stavbna zemljišča (5.900 evrov), 
nezazidana stavbna zemljišča 
(2.700) in nepremičnine za kmetij-
sko dejavnost (3.500).

Mojca Zemljarič
Foto: Google map/M24

Svetniki občine Kidričevo so nov odlok o NUSZ v prvi obravnavi potrdili, največ negodovanja je bilo slišati na račun dodatne obremenitve kmetov. 

Pravilnost odlokov, ki so osnova za obračun in plačevanje dajatve nadomestila za upora-
bo stavbnih zemljišč (NUSZ), je očitno še vedno slabost slovenskih občin. Delno je odgo-
vornost za to tudi na državnih plečih, saj se je pred leti zapletalo s sprejemanjem zakona 
o nepremičninah, ki pa ni nikoli zaživel. Marsikatera izmed občin, med njimi tudi Kidri-
čevo, je obtičala v sivi coni, saj nekateri občinski odloki pravno niso ustrezni. 

Podravje, Slovenija � Država izvaja nadzor nad odloki o NUSZ

Kidričani z vrsto nepravilnosti pri obračunavi stavbnega davka
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Če ste želeli kupiti 
perutninsko meso 
slovenskega porekla, ste 
doslej morali podatke 
o poreklu poiskati na 
sledljivostni etiketi. 
Temu pa se zdaj lahko 
izognete: poiščite ali 
zahtevajte perutninsko 
meso z znakom »izbrana 
kakovost – Slovenija«, ki 
vam na hiter in enostaven 
način zagotavlja meso 
slovenskega porekla.
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Obnove so se z velikim zano-
som prostovoljno lotili domačini: 
upokojeni slikopleskarski mojster 
iz Brstja Venčeslav (Slavko) Galun, 
velik podpornik varstva kulturne 
dediščine in lastnik dvorca Risto-
vec Ignac Janžekovič ter Andrej 
Emeršič, ki je poskrbel za vsa teh-
nična opravila in orodje. Strokovno 
svetovanje je prevzel akademski 
kipar, mag. restavriranja in specia-
list Viktor Gojkovič, ki je bdel nad 
obnovo poslikave, plastik in celot-
ne kapele. Z mojstrom Galunom 
sta izbrala materiale, ustrezne teh-
nike restavriranja in konzervacije.

Po prenovi je nastala lepa, po-
polna, za lokalno okolje občudo-
vanja vredna kapela. Nazadnje so 
jo prenavljali leta 1998, takrat pod 

okriljem Društva upokojencev Bu-
dina–Brstje. Zaradi vremena je bila 
zelo poškodovana osrednja slika v 
niši kapele, naslikana na les. Niša 
je bila sicer zavarovana z lesenim 
okvirjem in steklom. Ker se je to 
razbilo, je voda zatekala, povzro-
čila propadanje lesenega okvirja, 
načela poslikavo in polico pod njo.

Na rami Križanega našli 
letnico 1583

Leseno podlago, na kateri je 
slika, so zaščitili pred lesnimi ško-
dljivci, zapolnili špranje, slikarski 
motiv križanja pa so v celoti osve-
žili z ustreznimi barvami. „Na rami 
Križanega je Viktor Gojkovič našel 
letnico 1583, kar pomeni, da je 

skulptura veliko starejša kot sama 
kapela, ki je datirana v leto 1858. V 
spodnji manjši niši je Sveta družina, 
ki je mlajšega datuma. Bila je v ce-
loti restavrirana in osvežena z bar-
vami. Lesena okvirja obeh niš sta 
renovirana, zaščitena in ustrezno 
prebarvana. V večjo nišo je v okvir 
vgrajeno novo steklo, ki varuje po-
slikavo in manjše plastike pred vre-
menskimi neprilikami,“ je o obnovi 
kapele povedal Ignac Janžekovič. 
Dodal je, da so tudi lastniki zemljiš-
ča, na katerem stoji kapela, vzorno 
sodelovali. „Andrej je bil pri pomo-
žnih delih zelo spreten s svojimi 
orodji, s katerimi smo si olajšali 
delo, na razpolago smo imeli vso 
njegovo delavnico. Odstranil je ne-

kaj grmovnic, ki so zastirale pogled 
na znamenje, poskrbel za zlomljen 
ornamentiran kovinski nastavek, 
v večjo nišo je vstavil marmorni 
podstavek. Mojster Galun je na 
koncu celotno kapelo prepleskal, 
Emeršič pa je zadnji dan poskrbel 
za žegen z dobrim haloškim vi-
nom. Poudariti moram še to, da je 
vse materiale za celotno obnovo 
kapele osebno priskrbel in fi nanci-
ral Venčeslav Galun iz Brstja.“

Ekipa, ki je poskrbela za obnovo 
kapele, predlaga, da bi namestili 
informacijsko tablo, ki bo usmer-
jala do kapele, in tablo ob kapeli, 
na kateri bi zapisali informacije in 
zgodovino tega znamenja.

Mojca Zemljarič

Dve dodatni e-kolesi so pridobili 
letos, obe pa sta namenjeni ob-
čanom, saj si ju enkrat tedensko 
lahko izposodijo povsem brez-
plačno. Za izposojo se je mogoče 
dogovoriti v TIC-u, ki deluje pod 
okriljem omenjenega zavoda. Kot 
je povedal direktor Andrej Vršič, 
je zanimanje za kolesarjenje iz 
leta v leto večje. Najbolj gredo v 
promet električna kolesa, saj so z 
njimi tudi manj veščim kolesarjem 
dostopni ormoški vinski griči in 
razgledi. »Kljub krizi zaradi korone 
smo beležili precej povpraševa-
nja. Največ je seveda zanimanja 
za e-kolesa, saj se turisti želijo po-
dati predvsem med vinske griče 
Jeruzalema. Prevladovali so tujci, 
predvsem Francozi, Nizozemci, pa 
tudi Nemci; vidi se, da je v tujini ko-
lesarski turizem bolj razvit. Največ 
zanimanja je bilo poleti. Kolesarile 
so cele družine. Na voljo imamo 
namreč tudi otroške sedeže, pri-
hodnje leto pa bomo ponudili še 

dve kolesarski prikolici,« je pove-
dal Vršič in dodal, da povpraševa-
nje kaže potrebo po večjem številu 
e-koles.

Za zdaj nimajo vzpostavljenega 
24-urnega sistema izposoje kot v 
nekaterih večjih mestih, a delajo 
na tem. Sicer pa so prilagodljivi in 
gredo strankam kar se da na roko, 
tako da če uporabniki ne uspejo 
vrniti kolesa v istem dnevu, ga lah-
ko brez dodatnih stroškov vrnejo 
naslednje jutro. Cena za izposojo 
e-kolesa je 30 evrov, klasičnega pa 
10 evrov na dan.

Kolo je treba vrniti na 
lokacijo izposoje, v TIC

Priložnost v kolesarskem turiz-
mu so prepoznali tudi nekateri za-
sebni ponudniki, ki poleg drugega 
prav tako omogočajo izposojo ko-
les. Odzivi uporabnikov koles so, 
kot pravi Vršič, dobri. Zadovoljni so 
s ponudbo, kolesarsko infrastruk-

turo, poti so lepo označene ... Po 
celotni destinaciji je poleg največje 
dravske kolesarske poti urejenih 
še šest tematskih kolesarskih poti, 
ki so opremljene s smerokazi in 
informacijami o dolžini poti. To so 
sončna kolesarska pot, kolesarska 
pot Ormoške gorice, kolesarska 
pot vina in kulinarike, kolesarska 

pot izjemne narave, medena ko-
lesarska pot in kolesarska pot od 
buč do šipona. Na območju desti-
nacije je šest polnilnic za električna 
kolesa. Pomanjkljivost pa je, da 
je kolesa treba vrniti v turistično 
pisarno v Ormož, saj za zdaj še ni 
urejenih drugih postaj.

Monika Horvat

Ptuj � Restavrirali kužno znamenje na Ormoški cesti

Kapela zasijala v osveženi podobi
Dobrih 160 let stara kapela na Ormoški cesti, ki stoji na zasebni parceli družine Emeršič, je dobila novo podobo. Dese-
tletja vremenskih vplivov naredijo svoje, zato so bili nekateri deli kapele in plastik potrebni prenove.

Foto: Ignac Janžekovič

Sliko na leseni podlagi je po strokovnih navodilih očistil in restavriral Ven-
česlav Galun, slikopleskarski mojster v pokoju, ki ima na področju resta-
vriranja in konzerviranja veliko izkušenj.

Foto: Ignac Janžekovič

Kapela po obnovi

Ormož � Največje zanimanje za električna kolesa

Za izposojo e-kolesa 30 evrov na dan
V Ormožu tretje leto deluje sistem izposoje električnih in navadnih koles, ki ga upravlja Zavod za turizem, kulturo in 
šport. Takrat so v okviru Interregovega projekta nabavili deset navadnih in tri e-kolesa, njihova uporaba pa je bila 
v času trajanja projekta brezplačna.

Foto: arhiv JTKŠ

Kolesarjenje postaja vse bolj priljubljeno, povpraševanje po e-kolesih vse 
bolj narašča.

Letos so uvedli še novost, saj bodo lahko štipendijo pridobili tudi tisti 
z najboljšim učnim uspehom. Občina Podlehnik je namreč po desetih 
letih prenovila pravilnik o štipendiranju dijakov in študentov. Kot je 
pojasnil župan Sebastian Toplak, so na račun nekoliko nižjih štipendij 
razširili število prejemnikov na skupno 12 (šest dijaških in šest študent-
skih). »Prvič bo polovica štipendij podeljenih na podlagi učnega uspeha 
in polovica na podlagi povprečnih dohodkov na družinskega člana.«

Za dijake 60, za študente 80 evrov mesečno
Kot je zapisano v pravilniku, je namen razpisa spodbujanje dobrih 

študijskih uspehov in socialno šibkejših študentov ter usposabljanje 
kadrov na vseh področjih v občini ter hkrati soustvarjanje pogojev za 
gospodarski, socialni in okoljski razvoj kraja.

Letos bodo podelili štipendije trem dijakom in trem študentom, ki 
so v preteklem šolskem letu dosegli najboljšo povprečno oceno, ter 
trem dijakom in trem študentom z najnižjim bruto dohodkom na dru-
žinskega člana. Višina štipendije za dijake znaša 60, za študente pa 
80 evrov na mesec. Občina bo tako za štipendiranje v šolskem letu 
2021/22 namenila 10.000 evrov.

Štipendije podeljujejo za eno šolsko leto z možnostjo ponovne pri-
jave na razpis; rok za prijavo je 15. november. Ob tem so na občini 
izpostavili še, da so lahko prejemniki štipendij za najboljši učni uspeh 
dijaki in študentje od 2. letnika naprej.

EK

Podlehnik � 12 štipendij za dijake in študente

10.000 evrov za štipendiranje 
Občina Podlehnik je ena izmed tistih, ki že vrsto let fi nanč-
no pomaga dijakom in študentom iz socialno šibkejših dru-
žin. Vsako leto v ta namen objavijo razpis, na katerega se 
lahko prijavijo dijaki oz. študentje s stalnim prebivališčem 
v podlehniški občini.

Foto: ČG

Letos bo podlehniška občina prvič podelila štipendije tudi nadarjenim 
dijakom in študentom.

Foto: CG

Prostori za lekarniško dejavnost v Markovcih so že opremljeni.

Dodatno je pomen lekarn v manjših krajih razkrila epidemija, saj v 
tem obdobju opažajo tudi za 200 odstotkov večji obisk.

Vse te prednosti je že pred časom prepoznala markovska občina, 
ki si že dlje časa prizadeva, da bi občanom omogočila lažji dostop do 
zdravil. Lekarna naj bi v prostorih poslovno-stanovanjskega objekta 
v središču občine zaživela do konca leta oz. najkasneje v začetku pri-
hodnjega, napoveduje župan Milan Gabrovec: »Vse je pripravljeno za 
odprtje, prostor je opremljen, sedaj še samo čakamo na sklepe občin-
skih svetov.«

Markovska lekarna bo namreč ena izmed podružnic javnega zavo-
da Lekarne Ptuj, zato morajo njeno ustanovitev potrditi vse občine 
ustanoviteljice. Na sejah občinskih svetov je posledično ena izmed 
točk dnevnega reda dopolnitev odloka o ustanovitvi javnega lekar-
niškega zavoda Lekarne Ptuj. Svetniki in svetnice večine občin so 
omenjeni odlok brez večje razprave že potrdili, tudi župan Gabrovec 
morebitnih zapletov ne pričakuje.

Ob tem omenimo še, da bodo imeli nekoliko olajšan dostop do 
zdravil tudi občani Zavrča, saj bo v tamkajšnji splošni ambulanti mo-
goče dobiti zdravila na recept. Priročno zalogo zdravil bodo lahko 
uredili takoj, ko bodo zanjo dale zeleno luč tudi občine ustanoviteljice 
ptujskih lekarn, torej podobno kot v primeru podružnične lekarne v 
Markovcih.

EK

Markovci � Podravski svetniki odločajo o lekarni

Lekarna čaka na zeleno luč
Markovčani že nestrpno pričakujejo odprtje lekarne. Ta 
omeni veliko prednost in dodano vrednost vsem občanom, 
še posebej pa starostnikom, težje bolnim osebam in staršem 
z majhnimi otroki.
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Javni razpis Kulturna 
šola je namenjen osnovnim 
šolam, ki glede številčnosti 
in kakovosti izkazujejo nad-
povprečno aktivno kultur-
no udejstvovanje učencev 
in njihovih staršev, starih 
staršev ter mentorjev v 
sklopu obšolskih dejavnosti, 
ki niso del šolskega načrta.

Foto: arhiv občine 

V petih desetletjih se je spremenilo marsikaj, ostalo pa je tisto, kar naj-
več šteje: ljubezen.

Tako kot ob poroki leta 1970 sta si tudi konec prejšnjega meseca 
obljubila večno zvestobo – tokrat pred sinovoma in vnuki, ki so naj-
boljši dokaz njune neizmerne več desetletij trajajoče ljubezni.

„Mineva 50 let, ko sta vsa mlada in polna življenja ter velikih priča-
kovanj izrekla svoj življenjski da. Vajina odločitev pred pol stoletja ni 
bila le mladostna potrditev pripadnosti drug drugemu, bila je mnogo 
več. Ustvarila sta si dom in družino, ki je pomenila vajino ljubezen, 
srečo, življenjsko smer k vajinim pričakovanjem, uspehom in neuspe-
hom, predvsem pa toplino in varnost,“ je zlatoporočencema ob slav-
nostnem jubileju v nagovoru dejal hajdinski župan Stanislav Glažar.

Veliki načrti in pričakovanja, ki sta jih Dragica in Anton vsa ta leta 
tkala in ustvarjala skupaj, so ju za zmeraj povezali. Posebej sta pono-
sna na svoja sinova Andreja in Bojana, v veliko veselje pa so jima tudi 
vnuki Manja, Aljaž in Taja.

Prvič sta pri sklepanju njunega zakona bila priči nevesti Stanko 
Glažar in ženinu Janez Horvat, danes, kot zlatoporočencema, pa sta 
ta častni naziv zaupala sinovoma Bojanu in Andreju. 23. oktobra sta 
zlatoporočenca obujala spomine na poroko leta 1970 in si zaobljubila 
zvestobo tudi na jesen življenja tako s civilno poroko kot cerkvenim 
obredom.

Dženana Kmetec

Hajdina � Zlata poroka zakoncev Gabrovec

Ob poroki je bilo marsikaj drugače ...
Dragici, ki se je pred 50 leti pisala Glažar, danes pa Gab-
rovec, in njenemu soprogu Antonu Gabrovcu je v 50 letih 
življenje namenilo marsikatero preizkušnjo. Preživljala in 
doživljala sta jih skupaj, povezana s pripadnostjo skupnim 
življenjskim ciljem. 
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Za izvedbo gradbenih del za ureditev gostinskega lokala v parku 
Ljudski vrt je bilo izbrano podjetje Lesko v lasti samostojnega pod-
jetnika Simona Murka. Pogodba s ptujsko občino v skupni vrednosti 
156.058 evrov so podpisali, dela na terenu pa že potekajo. Končana 
bodo predvidoma do konca decembra. Sledil bo javni poziv, na ka-
terem bo občina iskala najboljšega poslovnega partnerja. Gostinske 
ponudbe v tem delu mesta ni, zato bo to še kako dobrodošla pope-
stritev.

Park v Ljudskem vrtu je že sedaj zelo obiskan, zato na razpisu za iz-
vedbo gostinskih storitev pričakujejo precejšnje zanimanje. Postavlje-
na bosta dva nezahtevna pritlična objekta; v enem bo lokal, v drugem 
sanitarije, vsak bo velik 24 m², visok tri metre in z ravno streho. Med 
njima bo kovinska pergola, urejena pa bo tudi pohodna lesena terasa 
s stopniščem.

Dženana Kmetec 

Kot je povedala Helena Ocvirk, 
ravnateljica OŠ Olge Meglič, je to 
priznanje velika spodbuda za na-
daljnje delo na kulturnem podro-
čju. »Zelo smo veseli, da so opazili 
naša prizadevanja na različnih pod-
ročjih umetniškega ustvarjanja. 
Predvsem bi izpostavila naš glas-
beni muzikal Petovio, v katerem 
je sodelovalo 80 učencev, šolsko 
glasilo, sodelovanje na likovnih 
natečajih, gledališko dejavnost, pa 
tudi avdio-vizualno produkcijo,« je 
povedala Ocvirkova in dodala, da 
je kultura tudi to, da se znamo pri-

merno obnašati v kulturnih ustano-
vah, pa tudi na socialnih omrežjih, 
ki so med mladimi tako zelo prilju-
bljena. »Mi dajemo velik poudarek 
kulturnemu bontonu in smo zelo 
veseli, da se znajo naši učenci pri-
merno vesti,« je še dodala. Po nje-
nem mnenju je pomembno tudi to, 
da otrokom privzgojimo odnos do 
kulture in jim ponudimo možnos-
ti za razvijanje talentov. OŠ Olge 
Meglič je sicer že pred petimi leti 
prejela priznanje Naj kulturna šola.

Cirkovčani ohranjajo 
bogato folklorno 
izročilo

V OŠ Cirkovce so na razpisu Kul-
turna šola uspeli že tretjič zapo-
red. »Letos smo ponovno zadostili 
kriterijem in pridobili naziv za ob-
dobje dodatnih štirih let, kar nas 
izjemno veseli. To priznanje je ve-
lika nagrada našim učiteljem, ki so 
premalokrat pohvaljeni za dodatno 
delo zunaj delovnega časa. Veči-
na aktivnosti na področju kulture 

namreč spada v izvenšolske dejav-
nosti,« je povedala Ivanka Korez, 
ravnateljica OŠ Cirkovce.

Osrednja dejavnost na področju 
kulture je na njihovi šoli že vrsto 
let folklora. Letos obeležujejo 50. 
obletnico ustanovitve otroške 
folklorne skupine. Šola se lahko 
pohvali kar s tremi folklornimi sku-
pinami (vrtec, prvo triletje, starejša 
folklorna skupina), v katerih sode-
luje okoli 70 učencev. Pred epide-

mijo so se vsako leto udeleževali 
tudi različnih tekmovanj in srečanj 
v tujini.

Ob folklori sta na šoli dejavna še 
dva pevska zbora in gledališki klub; 
v preteklih treh letih pa so obiskali 
tudi veliko število različnih kultur-
nih ustanov.

Vse tri šole so prejele posebno 
priznanje in zastavo, ki bo zaplapo-
lala na častnem mestu.

Estera Korošec

V počastitev letošnje 30-letnice 
samostojne države so jo skupaj 
pripravili člani Območnega zdru-
ženja veteranov vojne za Slovenijo 
(OZVVS) Ptuj in Kulturnega društva 
(KD) Destrnik. V tistih zgodovinskih 
junijskih dneh pred tremi desetletji 
je tudi Destrnik odigral svojo vlo-
go: v prostorih osnovne šole je bil 

vzpostavljen zbirni center za voja-
ke, ofi cirje in civilne osebe nekda-
nje Jugoslovanske ljudske armade 
(JLA), ki so se predali teritorialni 
obrambi (TO), v šoli in gasilskem 
domu so bile nameščene enote TO, 
v lovskem domu na Drstelji pa je 
bila enota za podporo. Svečanosti 
ob odprtju sta se udeležila tudi de-

strniški župan Franc Pukšič in pred-
sednik OZVVS Ptuj Vlado Žgeč.

Prihodnjo soboto bo v Volkmer-
jevem domu kulture na sporedu še 

pogovorni večer o dogodkih, ki so 
potekali v letu osamosvojitve, to-
rej leta 1991.

SD

Dekliški pevski zbor deluje že 
od leta 2013, ko so osnovnošolske 
glasbenice začele ustvarjati pod 
okriljem zasebne glasbene šole v 
samostanu. sv. Petra in Pavla na 
Ptuju. V vseh letih delovanja so 
pevke gradile svoje glasbeno zna-
nje in se udeleževale pevskih revij, 
različnih prireditev in koncertov. 
Tako so se večkrat udeležile med-
narodnega srečanja mladih pev-
cev Willems International Choir v 
Franciji in Španiji. Na medobmočni 
reviji pevskih zborov Sozvočenja v 
letu 2018 so prejele nagrado za per-
spektivno zasedbo. Odkar delujejo, 
so spoznale zelo raznoliko glasbo, 
vseskozi pa si pod vodstvom zbo-
rovodja prizadevajo za odkrivanje 
novega. 

Zelo so srečne, da jim je končno 

le uspelo organizirati svoj prvi sa-
mostojni koncert, na katerega so 
se pričele pripravljati že preteklo 
pomlad. Članice dekliškega pev-
skega zbora Dolcezza so: Jada 
Kondrič, Urška Horvat, Dora Mer-
telj, Klara Škvorc, Lara Hozjan, Teja 
Palčar, Zala Stolec, Tosja Pišek, 

Zala Vučak, Sara Gutschi, Klara Ti-
kvič, Tadeja Černenšek in Rebeka 
Pernat.

Na tretjem Kloštrskem večeru so 
se predstavile z dvema srednjeve-
škima motetoma Iacobusa Gallusa, 
sklopom petih stavkov angleškega 
skladatelja Gustava Holsta ter enim 

najpomembnejših cerkvenih himen 
iz 18. stoletja, Pergolesijevim de-
lom Stabat mater, ki so ga izvedle 
ob spremljavi godalnega orkestra 
ter s sopranistko Anjo Brglez in me-
zzosopranistko Amadejo Dvoršak.

Po tokratnem izjemnem večeru 
želijo v Zasebni glasbeni šoli sv. Pe-
tra in Pavla Ptuj do konca meseca 
povabiti še na 4. in 5. Kloštrski ve-
čer, izvedli pa bodo tudi koncert na 
daljavo za učence violončela s Ptu-
ja, iz Budimpešte in Stockholma. 
Ravnateljica Lija Frajnkovič je pove-
dala, da si ne glede na korona krizo 
prizadevajo, da bi tako glasbeno 
izobraževanje kot prireditveni pro-
gram oz. nastope izvedli v celoti in 
ob upoštevanju vseh epidemiolo-
ških ukrepov. 

MG

Spodnje Podravje � Tri osnovne šole z nazivom Kulturna šola

Šole, ki budijo obzorja kulture
Na območju ptujske izpostave Javnega sklada za kulturne dejavnosti so letos za obdobje štirih let naziv Kulturna šola 
prejele tri osnovne šole: Olge Meglič Ptuj, Majšperk in Cirkovce. Gre za projekt, ki poteka že 15. leto, njegov glavni namen 
pa je krepitev ustrezne kulturne vzgoje na osnovnih šolah in ustvarjalnosti mladih na različnih umetniških področjih. 
Na javni poziv je letos prispelo 75 vlog.

Foto: ČG

Tri osnovne šole s Ptujskega prejemnice naziva Kulturna šola 2021

Destrnik � Razstava Vojna za Slovenijo 1991

Zbirni center za vojake JLA
Pravkar obnovljen Volkmerjev dom kulture je bil prizo-
rišče razstave, ki kronološko prikazuje desetdnevno osa-
mosvojitveno vojno za Slovenijo.

Ptuj � Tretji Kloštrski večer

Glasbeni blagoslov za dušo in srce
V cerkvi sv. Petra in Pavla na Ptuju je 4. novembra potekal 3. Kloštrski večer, samostojni koncert dekliškega pevskega 
zbora Dolcezza pod vodstvom dirigenta Petra Gojkoška in ob spremljavi komornega godalnega orkestra s solistkama 
Anjo Brglez (sopran) in Amadejo Dvoršak (mezzosopran). Skupaj so ustvarili izjemen večer glasbe in pesmi, ki se je 
dotaknil vseh, ki so koncert spremljali.

Foto: SD

Razstava o vojni za Slovenijo v prenovljenem Volkmerjevem domu kulture

Foto: MG

S koncerta v cerkvi sv. Petra in Pavla na Ptuju

Ptuj � V Ljudskem vrtu dela v polnem teku

Spomladi na kavo v Ljudski vrt
Naslednji mesec bo končana postavitev novega objekta v 
Ljudskem vrtu. To investicijo v celoti krije občina, po za-
ključku gradbenih del pa bo poiskala najemnika za gostin-
ske storitve. Način izbire bo podoben kot na Ranci.

Foto: ČG 

Objekt v Ljudskem vrtu bo postavljen do konca leta.
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Nogomet
Nekdanja dravaša Dravi 
zabila tri gole

Stran 14
Rokomet
Točka iz Žalca za optimizem 
pred tekmo z Litijo

Stran 14

Motokros
Timova »bližnjica« praktično 
končala sanje o naslovu

Stran 15
Futsal
V eni minuti dosegli tri gole 
za zanesljivo napredovanje

Stran 15
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Drobne: »Pričakujem še dve podobni zmagi«
Rok Schaubach, Aluminij: »Odigrali smo odlično tekmo, borili smo 

se do konca in z malo sreče tudi zadeli. Pred tekmo sem imel nekoliko 
treme, a je bila to pozitivna trema. Po uvodnih petih minutah sem se 
sprostil in nisem imel več težav. Veliko sta mi pomagala soigralca v zad-
nji vrsti, Nkama in predvsem Martić. Nedvomno je ta preizkušnja zame 
velikega pomena v motivacijskem smislu, se bom pa poskušal še naprej 
dokazovati na treningih in tekmah.«

Timi Max Elšnik, Olimpija: »Končna ocena srečanja je negativna, 
čeprav smo tekmo dobro začeli in Aluminij stisnili na njihovo polovico. 
Nam je pa – podobno kot že na nekaterih zadnjih tekmah – v zaključkih 
akcij zmanjkalo koncentracije. Če bi zadeli, bi nam bilo veliko lažje, mo-
ramo popraviti ta del. Proti koncu tekme smo bili primorani v tvegano 
odprto igro, saj se kot Olimpija ne smemo zadovoljiti s točko, vedno 
moramo poskušati zmagati. To se nam je tokrat obrnilo v poraz, čeprav 
smo imeli v 90. minuti mi na voljo zaključno žogo, a je nismo izkoristili.«

Oskar Drobne, trener Aluminija: »Igralce moram pohvaliti za odličen 
pristop, pokazali so tudi pravi karakter. Tokrat smo bili za to nagrajeni 
z zmago, v isti sapi pa moram povedati, da smo v letošnji sezoni tri po-
dobne tekme na domačem igrišču izgubili z 0:1 (z Domžalami, Bravom 
in Celjem, op. a.), čeprav smo bili boljši tekmec na igrišču. Pričakujem 
torej še dve podobni zmagi, kot smo jih dosegli danes, da se nam vse 
povrne (smeh).

Olimpija sicer premore veliko več individualne kvalitete, 
bili so podjetnejši, več so imeli žogo v posesti, a tudi mi 
smo jih uspeli v nekaterih delih tekme presenetiti. Gostje 
so v zadnji četrtini srečanja čutili, da lahko zmagajo, a 
je to pomenilo z njihove strani tudi bolj odprto igro, 
kar smo na srečo kaznovali. Nogometni bogovi so bili 
tokrat na naši strani, zmaga je srečna, prigarana in 
prepotrebna.«

Dino Skender, trener Olimpije: »Mojim fantom ne morem ničesar 
zameriti, igrali so dobro, si pripravili dovolj priložnosti, le žoga ni hotela 
v gol. Za nameček smo bili v zadnji minuti zaradi vseh zgrešenih strelov 
še dodatno kaznovani, iz popolne nesmotrnosti in neumnosti smo pre-
jeli gol. Žal nam je lahko za ta poraz, a takšen je nogomet. Dobili smo jih 
po ušesih, verjamem pa, da se bo v strelskem smislu odprlo tudi nam. 
Čestitke Aluminiju za zmago.«

Nogometaši Aluminija so 
v poznopopoldanskem 
nedeljskem terminu 
pripravili lepo presenečenje 
za svoje navijače (in tudi 
privržence Maribora …), 
saj so v svoji šumi ugnali 
Olimpijo. To je bila za 
Aluminij šele tretja zmaga 
v sezoni, vse pa so dosegli 
proti ekipam iz vrha 
lestvice: Mariboru, Kopru 
in Olimpiji!?! Tukaj je lahko 
edino pojasnilo to, da proti 
takšnim ekipam ni treba 
graditi igre, ampak lahko 
v defenzivi čakajo na svoje 
priložnosti iz protinapadov. 
Po tem pa je Aluminij tudi 
poznan in se njegovi igralci 
v takšnih situacijah najbolje 
znajdejo.

Tekma je bila pomembna za obe 
ekipi: Olimpiji v boju za vrh, Alumini-
ju v boju za obstanek. Dodatno mo-
tivacijo sta za Olimpijo prestavljali 
zmagi neposrednih tekmecev v boju 

za vrh, Kopra in Maribora, za Alumi-
nij pa je nekaj podobnega pomenila 
zmaga Kalcerja.

Gostje so tekmo pred približno 
500 gledalci odprli zelo podjetno, s 
hitrimi podajami so vnašali nemir v 
obrambo Aluminija, že v 4. minuti je 
Mustafa Nukić po podaji Michaela 
Pavloviča z glavo lepo meril, a se je 
Luka Janžekovič izkazal z izjemno 
obrambo, s katero je žogo odbil v 
prečko. Domači kapetan je bil kos 
zahtevnim nalogam tudi v nadaljeva-
nju tekme in je eden najzaslužnejših, 
da se je srečanje končalo z zmago 

njegove ekipe. Že do odmora se je 
moral soočiti s poskusi Gorana Milo-
vića (14. minuta), Erica Boakyeja (27. 
minuta), znova Nukića (38. minuta), 
za konec pa je s pomočjo vratnice za-
držal tudi strel Aldairja v 42. minuti. 
Zaključnega pritiska gostov v zadnji 
minuti ni uspel kronati niti Đorđe 
Crnomarković, saj je žogo poslal čez 
gol.

V prvem polčasu je Aluminij 
vzpostavil nekajminutno ravnotežje 
med 20. in 35. minuto, ko sta posku-
sila Kadrić z asistenco do Đerleka (za 
malenkost prepozen) in Matjašič s 
strelom od daleč, a je bil Vidmar na 
mestu.

Slika se glede posesti žoge ni 
spremenila niti v drugem polčasu, so 
pa bili Kidričani precej nevarnejši v 
svojih poskusih. V 72. minuti je Aljaž 
Krefl  lepo prodrl po levi strani, nato 
pa je njegov poskus končal v prečki. 
Še lepšo priložnost je imel nekaj mi-
nut kasneje na voljo Tin Martić, saj 
se je po prekinitvi znašel v idealnem 
položaju za zadetek, a mu je to z izje-
mno obrambo preprečil Vidmar.

Najlepšo priložnost drugega pol-
časa sta za goste v 90. minuti zreži-
rala rezervista Svit Sešlar s podajo in 
Marko Futacs s strelom iz bližine, a 

je Luka Janžekovič še enkrat več fan-
tastično posredoval in z nogo žogo 
odbil v polje.

Kar ni uspelo gostom, je v 94. 
minuti domačinom: po podaji 
Krefl a iz kota so gostje že prišli 
do žoge, a so jo lahkomiselno 
izgubili, v drugem poskusu je 
Krefl  podal do Roka Prše, ta 
pa jo je tudi s pomočjo sreče 
(beri: odbitka od ramena 

Aluminij – Olimpija 
1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Elšnik (94., ag.).
ALUMINIJ: Janžekovič, Krefl , Ma-

tjašič, Martić, Nkama, Schaubach, 
Marinšek, Dodlek (od 82. T. Pečnik), 
Prša, Đerlek (od 73. Brest), Kadrič 
(od 73. Kidrič). Trener: Oskar Drob-
ne.

OLIMPIJA: Vidmar, Boakye (od 
84. Fink), Crnomarković, Milović, 
Pavlović (od 73. Kompan Breznik), 
Tomić (od 63. Futacs), Elšnik, Kapun, 
Aldair (od 84. Sešlar), Ziljkić, Nukić. 
Trener: Dino Skender.

Nogomet � 1. SNL, 16. krog

Prigarana, srečna in 
prepotrebna zmaga

REZULTATI 16. KROGA: 
Aluminij – Olimpija 1:0 (0:0);
Bravo – Maribor 0:2 (0:1); strelca: 0:1 Mudrinski (8.), 0:2 Vipotnik (91.);
Kalcer Radomlje – Celje 3:2 (1:0); strelci: 1:0 Guzina (21.), 2:0 Šarić (48.), 2:1 

Sokler (68.), 2:2 Ihbeisheh (74., ag.), 3:2 Šarić (80.);
Koper – CB24 Tabor Sežana 1:0 (0:0); strelec: 1:0 Colley (70.);
Mura – Domžale 1:1 (1:1); strelca: 1:0 Maroša (27.), 1:1 Žinič (41.).

1. KOPER 16 9 3 4 27:18 30
2. MARIBOR 16 9 3 4 24:18 30
3. OLIMPIJA LJUBLJANA 16 8 3 5 20:16 27
4. BRAVO 16 6 6 4 13:10 24
5. MURA 16 5 7 4 20:22 22
6. CELJE 16 6 3 7 19:20 21
7. DOMŽALE 16 4 5 7 21:26 17

8. CB24 TABOR SEŽANA 16 4 4 8 15:14 16
9. KALCER RADOMLJE 16 4 4 8 18:27 16
10. ALUMINIJ 16 3 6 7 14:20 15

Foto: Črtomir Goznik

Roko Prša (Aluminij) je bil strelec edinega zadetka na tekmi z Olimpijo, v košarkarskem žargonu bi 
lahko rekli, da je v polno zadel »ob pisku sirene«. Kot Dončič proti Bostonu …

Poker zmag Maribora, poker porazov Tabora
Če s kvaliteto predstav v elitni slovenski ligi ne moremo biti ravno za-

dovoljni, pa smo lahko toliko bolj zaradi izjemne izenačenosti tekmecev 
in posledične negotovosti na praktično vsaki tekmi. Igralci stav so vsak 
teden postavljeni pred težko nalogo, presenečenja prežijo na vsakem 
vogalu …

Tokrat so največje pripravili igralci zadnje uvrščenega Aluminija, ki so 
premagali ekipo iz vodilne trojke – Olimpijo. „V slovenski ligi je zaradi 
velike izenačenosti ekip zelo pomembno, kdo na tekmi prvi zadene, saj 
si s tem pridobi precejšnjo prednost. Nam to v Kidričevem ni uspelo, 
zato smo se znašli v težavah in na koncu celo ostali brez točke,“ je po 
tekmi dejal kapetan Olimpije Timi Max Elšnik. 

Spodrsljaj Olimpije sta izkoristila Koper in Maribor in si pred rivali 
iz prestolnice priigrala tri točke prednosti. To v smislu samih točk ne 
pomeni veliko, več pa pomeni v psihološkem smislu. Vedno je na reprez-
entančni premor boljše oditi z zmago kot pa s porazom …

Maribor je proti Bravu dopolnil poker zmag, še bolj 
zanimiv pa je podatek, da vijoličasti na zadnjih petih 
tekmah niso prejeli niti enega samega gola! Če so bili na 
začetku sezone pod vodstvom Simona Rožmana precej 
luknjasti v obrambi – na devetih tekmah so prejeli kar 15 
golov -, so sedaj veliko bolj kompaktni in povezani.

Formo iz začetka sezone so znova ujeli Radomljani, ki so na zadnjih 
treh tekmah zmagali s Taborom in Celjem ter remizirali z Muro. Ob zad-
nji zmagi proti Celju bo v spominu ostal gol bosanskega igralca Gedeona 
Guzina, ki je najprej lepo zaustavil žogo po podaji s trani, nato pa jo s 
„škarjicami“ iz 14 metrov poslal v gol. Izjemno …

Serijo porazov je nadaljevala ekipa Tabora, ki je v Kopru 
klonila četrtič zapored. Zanimivo je, da so imeli pred tem 
serijo petih tekem brez poraza. Še en dokaz več, kako 
majhna je razlika med pozitivnim in negativnim hitom 
sezone.

Še naprej se z evropskih ritmom igranja tekem spopada Mura. Na 
evropskem prizorišču beleži zelo solidne predstave, a tekme po vrsti 
izgublja, v domačem prvenstvu pa ji zmanjka energije za zmagovalne 
gole. Na zadnjih sedmih tekmah so muraši kar petkrat remizirali …

JM

V začetni enajsterici 17-letnik, 
Horvat prvič na klopi

Domači trener Oskar Drobne je imel pred tekmo z Olimpijo velike te-
žave s sestavo ekipe, predvsem v zadnji liniji, kjer so manjkali Emir Aze-
mović (kartoni), Klemen Bolha (bolezen) in Gašper Pečnik (poškodba), 
že dlje časa je odsoten Luka Petek. Tako so zadnjo vrsto sestavljali Tim 
Martić, Johan Nkama in Rok Schaubach (pred mesecem je dopolnil 17 
let) v centralni liniji, na bočnih položajih pa sta začela Aljaž Krefl  in Jure 
Matjašič.

»O Schaubachu nisem dvomil niti za trenutek, Matjašič pa je poliva-
lenten igralec, ki se dobro znajde na celotni desni strani, s podobnimi 
rešitvami smo že poskušali na treningih,« je odločitev pojasnil Drobne.

Veliko spremljevalcev nogometa je bilo veselih pogleda na sestavo 
rezervne klopi Aluminija, kjer se je po skoraj enoletni odsotnosti z igrišč 
zaradi poškodbe vrnil Mario Lucas Horvat. 36-letni vezist je nazadnje 
odigral uradno tekmo lani decembra, rehabilitacija je bila dolga in na-
porna.

kapetana Elšnika) spravil v 
mrežo – 1:0. Še preden se je 
veselje domače ekipe 
dodobra razplamtelo, je 
sodnik Slavko Vinčič označil 
konec srečanja …

Za igralca tekme lahko brez kančka 
dvoma razglasimo domačega kape-
tana Luka Janžekoviča. »Luka? Naj 
mu bo (smeh). Imel je nekaj dobrih 
obramb. Zanj sem vesel, bi pa bil ve-
liko bolj zadovoljen, če bi prejel tri 

gole in bi bil najslabši igralec tekme 
(smeh),« je kljub razočaranju zaradi 
zmage v šaljivem tonu dejal kapetan 
Olimpije Timi Max Elšnik, dober prija-
telj stanovskega kolega pri Aluminiju 
Luka Janžekoviča. Timi prihaja iz bliž-
njega Zlatoličja, od koder je prišlo na 
tekmo precej navijačev: »Žal mi je, da 
jih nisem uspel razveseliti,« je zaključil.

Sedaj sledi reprezentančni pre-
mor, po njem pa bodo šumarji go-
stovali v Mariboru.

Jože Mohorič

Prva liga Telemach
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Nogometaši Drave so se po treh 
tednih premora zaradi okužbe s 
koronavirusom in dveh prestavlje-
nih tekmah (z Gorico in Krko) po-
novno podali na prvenstveno tek-
mo, tokrat v Rogaško Slatino. Tam 
so jih pričakali novinci v letošnji 
sezoni, ki jih je do tega kroga kot 
trener vodil Franc Fridl, po nekaj 
zaporednih porazih pa ga je zame-
njal Aleš Kačičnik. Za nekdanjega 
igralca Celja, Maribora, Dravogra-
da in Domžal je to prvi samostoj-
ni izziv v vlogi glavnega trenerja, 
izkušnje si je doslej kot pomočnik 
Simona Rožmana nabiral v Domža-
lah, na Reki in v Mariboru. Začetek 
je bil zanj dober …

Trener Drave Andrej Kvas 
tokrat znova ni mogel 
računati na najboljše igralce 
mladinske vrste, saj je ta 
imela sočasno tekmo v 
Kopru v 1. mladinski ligi. 
V Rogaško Slatino je tako 
odpeljal le 13 igralcev, trije 

so bili letniki 2004: Marcel 
Petek (začel tekmo) ter 
Maj Ribič in rezervni vratar 
Amadej Vršič, dva pa 2003 
(Valentin Vogrinec, Rene 
Šabeder).

V domačih vrstah so začeli štirje 
igralci, ki so v svojih dosedanjih kari-
erah med drugim že nosili dres Dra-
ve: Alen Krajnc, Mitja Rešek, Alen 
Neskić in Rok Pirtovšek.

Domačini so tekmo odprli z zgod-
njim zadetkom Alena Neskića, ki je v 
polno zadel že v 8. minuti. Gostje so 
korak z domačini uspeli držati do 38. 
minute, ko je do svojega prvega gola 
na tekmi prišel še drugi nekdanji član 
ptujskih modrih, nazadnje pa član 
Aluminija, Alen Krajnc.

V drugem polčasu so dravaši v ne-
kaj primerih nevarno zapretili proti 
golu domačega čuvaja mreže Lana 
Vunderla, a jim gola ni uspelo zabiti. 
Končni izid srečanj je s svojim drugim 
golom na tekmi postavil Alen Krajnc. 
Zanj je bil to že deseti zadetek v se-

zoni, s tem pa je drugi strelec lige, 
pred njim je le Tim Matić iz Triglava, 
ki je dosegel enega več.

Naslednjo tekmo bodo dravaši 
odigrali v soboto v Beltincih. »Nas-
lednji teden nam bo vsaj nekoliko 
lažje zaradi dejstva, da tekmi članov 
in mladincev nista sočasno, pa tudi 
vsi drugi igralci bodo skozi treninge 
pridobili nekaj dodatnih moči, ki so 
jih izgubili v karanteni,« je zaključil 
Kvas.

Andrej Kvas, trener Drave: »Tre-
nerji smo s porazom redko zadovolj-
ni, tudi sam nisem, a glede na stanje 
v klubu in sestavo ekipe je bil poraz v 
Rogaški Slatini precej pričakovan. V 
prvem polčasu nismo imeli kakšnih 
izrazitih priložnosti, v drugem pa 
smo imeli v uvodu dve lepi priložnos-
ti, iz katerih bi lahko znižali zaosta-
nek in naredili tekmo zanimivejšo. 
To nam ni uspelo, dokončno pa je bil 
naš odpor zlomljen po tretjem preje-
tem zadetku. To je dokaj razumljivo, 
saj so nekateri igralci pred kratkim 
preboleli covid, mladinci pa tudi niso 
navajeni članskega tempa vseh 90. 
minut.«

Alen Krajnc, Rogaška: »Po nekaj 
zaporednih slabih rezultatih smo 
pričakovali težko tekmo, a smo jo 
na koncu zasluženo odločili v svojo 
korist. Z zmago smo prekinili nega-
tivno serijo, kar je bil naš glavni cilj. 
Dravašem želim, da rešijo težave v 
klubu in da si priborijo obstanek v 
ligi, saj imajo mlado in talentirano 
ekipo.

Sam se v tem okolju počutim 
dobro, tudi s strelsko formo sem 
zadovoljen, čeprav si je vedno tre-

ba prizadevati za višje cilje. V zad-
njem času nas je nekoliko šokirala 
menjava trenerja Fridla, ki je v Ro-
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Vodilni dvojec se še 
naprej oddaljuje od 
tekmecev

Triglav in Gorica že na začetku 
novembra ostajata praktično edina 
konkurenta v boju za napredovanje, 
čeprav je do konca sezone še skoraj 
šest mesecev. Omenjena kluba sta si 
pred tekmeci priigrala že ogromno 
prednost, ob tem ima Gorica še dve 
tekmi manj. V tem krogu so Goričani 
v derbiju nekdanjih prvoligaških ekip 
slavili z Rudarjem, Kranjčani pa so 
slavili z novincem v ligi iz Ljubljane.

Drugi zaporedni poraz so doživeli 
igralci Fužinarja, tokrat so v poplavi 
zadetkov klonili proti Bricem. Ob 
polčasu so zaostajali 0:4, s popolnim 
jurišem v drugem polčasu so uspeli 
poraz le ublažiti.

Pol ducata zadetkov so gledalci 
videli v Novem mestu, kjer so dvak-
rat vodili domačini, enkrat pa gostje. 
Končni remi se zdi še najpravičnejši …

Obe prekmurski ekipi sta v tem 
krogu remizirali, Nafta na gostova-
nju v Dekanih, Beltinčani pa pred do-
mačimi gledalci z Dobom. Do 95. mi-
nute so bili varovanci trenerja Dami-
jana Gajserja na pragu zmage, nato 
pa so plačali davek neizkušenosti.

Brežičani so v posavskem derbiju 
remizirali s Krškim, z osvojeno točko 
pa so se uspeli odlepiti z dna. Tja so 
sedaj potisnili dravaše …

REZULTATI 15. KROGA:
Rogaška – Drava Ptuj 3:0 (2:0);
Krka – Primorje 3:3 (1:1); strelci: 

1:0 Stevanović (7., z 11 m), 1:1 Zavnik 
(44.), 2:1 Huč (47., z 11 m), 2:2 Šola-
ja (54.), 2:3 Džuzdanović (58.), 3:3 
Đapo (71.);

Fužinar Vzajemci – Vitanest Bilje 
3:4 (0:4); strelci: 0:1 Erniša (14.), 0:2 
Jermol (20.), 0:3 M. Žižmond (25.), 
0:4 M. Žižmond (38.), 1:4 A. Turičnik 
(63.), 2:4 Horvat (78.), 3:4 Horvat 
(84.);

Ilirija 1911 – Triglav Kranj 0:2 (0:0); 
strelci: 0:1 Šalja (51), 0:2 Vršič (92.);

Beltinci Klima Tratnjek – Roltek 
Dob 1:1 (1:0); strelca: 1:0 Cener (11.), 
1:1 Gajič (95.);

Gorica – Rudar Velenje 3:0 (1:0); 
strelci: 1:0 Vekić (25.), 2:0 Rudonja 
(70., ag.), 3:0 Vekić (71.);

Jadran Dekani – Nafta 1903 1:1 
(0:1); strelca: 0:1 Szabo (8.), 1:1 Per-
havec (67.);

Brežice Terme Čatež – Krško 0:0.
1. TRIGLAV KRANJ 15 12 2 1 31:7 38
2. GORICA 13 11 1 1 26:7 34
3. FUŽINAR VZAJEMCI 15 7 4 4 27:23 25
4. PRIMORJE 15 6 6 3 26:17 24
5. ROLTEK DOB 15 7 3 5 25:20 24
6. NAFTA 1903 14 6 5 3 32:19 23
7. ROGAŠKA 15 7 1 7 21:20 22
8. RUDAR VELENJE 15 7 0 8 25:25 21
9. BELTINCI 15 4 7 4 18:19 19
10. VITANEST BILJE 15 5 4 6 25:27 19
11. KRKA 13 4 4 5 21:19 16
12. KRŠKO 15 3 5 7 17:32 14
13. ILIRIJA 1911 15 3 4 8 13:21 13
14. JADRAN DEKANI 14 1 7 6 15:19 10
15. BREŽICE ČATEŽ 15 1 5 9 12:33 8
16. DRAVA PTUJ 13 2 2 9 17:43 8

Rogaška – Drava Ptuj 
3:0 (2:0)

STRELCA: 1:0 Neskić (8.), 2:0 
Krajnc (38.), 3:0 Krajnc (72.).

ROGAŠKA: Vunderl, Rešek, Ptiček, 
Pirtovšek, Matošević (od 82. Rantu-
ša Lampreht), Rokavec, Thalisson, 
Majcen, Krajnc (od 82. Sedej), Mu-
zaferović (od 62. Ferčec), Neskić (od 
77. Gobec). Trener: Aleš Kačičnik.

DRAVA: Poljanec, Šlamberger, 
Petek (od 60. Ribič), Šabeder, Dre-
venšek, Kahrimanović, Vogrinec, A. 
Rogina, S. Rogina, Penič, Bozgo. Tre-
ner: Andrej Kvas.

Zelene doline Žalec – 
Ptuj 30:30 (17:13)

PTUJ: T. Tripković, Korpar; Kolen-
ko 14 (9), Planinc 6, Krasnič 5 (2), 
Bedrač 3, Puž 1, Luknjar 1, Šemrl, Ore-
šek, Wudler. Trener: Matej Bračič.

SEDEMMETROVKE: Zelene doline 
Žalec 5/4; Ptuj 13/11;

IZKLJUČITVE: Zelene doline Žalec 
10 minut; Ptuj 8 minut.

V 1. ženski ligi je na vrhu nespor-
na favoritinja ekipa Krima, sledijo tri 
ekipe zgornjega dela lestvice, nato 
pa se začne spodnji del, v katerem 
je letos dokaj poravnanih šest ekip. 
Vsaka tekma znotraj te zadnje sku-
pine prinaša s sabo negotovost in 
napetost, takšna je bila tudi sobotna 
v Žalcu.

Ptujčanke so odšle na pot precej 
oslabljene, trener Matej Bračič je 
imel poleg začetne sedmerke na 
voljo le še vratarko in tri igralke iz 
mladinske vrste. Kljub temu so se za-
vedale možnosti, da osvojijo kakšno 
točko.

Tako so tekmo tudi začele z vod-
stvom 2:4 (5. minuta), v nadaljevanju 
pa je na igrišču potekala enakoprav-
na borba. V 23. minuti je bil izid na-
zadnje izenačen, nato pa so doma-
činke z boljšo igro v napadu prevzele 
pobudo in si do odmora priigrale štiri 
gole prednosti (17:13).

V nadaljevanju so se gostje trudile 
znižati prednost domačink, a jim to 
ni uspevalo, v 47. minuti je na sema-
forju pisalo 25:20. Z boljšo igro v ob-
rambi so se v 56. minuti gostje prib-
ližale domačinkam le na gol (28:27), 

znova pa je sledil hiter odgovor do-
mačink (29:27). Z nekaj zaporednimi 
obrambami je Tripkovičeva dodala 
nekaj novega vetra v jadra svoje 
ekipe, Minea Kolenko pa je na drugi 
strani s tremi zaporednimi goli svo-
jo ekipo na začetku zadnje minute 
pripeljala v vodstvo 29:30. Odgovor 
Žalčank je bil hiter, izenačile so že po 
nekaj sekundah igre. Za gostje je pre-

ostalo deset sekund za zadnji napad, 
Nika Bedrač je poskušala s strelom iz 
krila, a je domača vratarka njen strel 
iz težjega položaja ubranila. Ostalo 
je pri delitvi točk.

Zanimiv je bil dogodek iz 45. mi-
nute, ko je domača igralka Kristina 
Kokotec že tretjič na tekmi pri stre-
lu na gol zadela v glavo vratarko 
Tajdo Tripković. Sodnika tega nista 

Dravograd – ŽOK GSV 
Ptuj 1:3 (-9, -18, 27, -12)

ŽOK PTUJ: Čabrian, Hren, Horvat, 
Koren, Hentak, Dežman, Mlakar, Go-
lub; trenerka: Marijana Horvat.

Večino preteklega tedna je imela 
trenerka ženskega odbojkarskega 
kolektiva Marijana Horvat prilagoje-
ne treninge, saj je zaradi bolezni in 
karanten manjkalo precej igralk. Za-
radi njihovega izostankov je morala 
nekoliko spremeniti način igranja in 
se prilagoditi na dano situacijo tudi 
na tekmi. To je v prvi vrsti pomeni-
lo, da je prvič na mestu napadalke 
zaigrala korektorica Vita Hentak, 
medtem ko je blokerka Vita Koren 
zaigrala na mestu korektorice. Obe 
sta se dobro znašli in tudi druge 
ptujske igralke so prikazale solidno 
predstavo na Koroškem, kar jim je 
prineslo zmago.

V prvih dveh nizih je ptujska vrsta 
premagala tekmice v vseh prvinah 
odbojkarske igre in niz dobila z re-
zultatom 25:9 in 25:18. Po visokem 
vodstvu so se Ptujčanke nekoliko 
ohladile, glavni razlog pa je bil ta, 
da je bilo v športni dvorani Špic zelo 
mrzlo. To ohladitev so izkoristile 
igralke Dravograda, pri katerih je v 
igro vstopila tudi njihova trenerka, 
tako da je bil tretji niz daleč najbolj 
izenačen. Domačinke so že povedle 

24:19, a so Ptujčanke ubranile vseh 
pet zaključnih žog! V tem delu niza 
sta obe ekipe prikazali nekaj »pravih« 
točk, ob koncu pa je pripadel Koroši-
cam, ki so bile ves čas v vodstvu. Po 
znižanju rezultata na 1:2 v nizih so se 
ptujske odbojkarice ponovno zbrale 
in gladko zaključile tekmo.

Marijana Horvat, trenerka ŽOK 
GSV Ptuj: »Z oslabljeno ekipo smo 
prišle do zmage v Dravogradu. Na 
poti do nje so se moje igralke v glav-
nem držale načrta v igri, a imamo še 
veliko prostora za napredek. To po-
meni, da nas v prihodnosti čaka še 
ogromno dela, da bomo lahko dob-
ro igrale tudi proti boljšim ekipam. 
Naslednji težek test nas čaka že v 
naslednjem krogu, saj se bomo na 
Ptuju pomerile s po mojem mnenju 
trenutno najboljšo ekipo lige, s Slo-
vensko Bistrico.«

David Breznik

Rokomet � 1. A SRL (ž), modra skupina 

Točka iz Žalca za nov zagon
Odbojka � 3. DOL - vzhod (ž)

Oslabljene ptujske 
odbojkarice slavile v 
Dravogradu

Lovenjak nepričakovano končal nogometno 
kariero

Luka Lovenjak je bil eden izmed redkih stabilnih stebrov letošnje eki-
pe Drave, zato je še toliko bolj presenetljiva vest, da se je pred dnevi pri 
komaj dopolnjenih 20 letih odločil za konec nogometne poti!

»Povedal je, da ne more usklajevati študija na fakulteti in nogo-
meta. Ponudil sem mu možnost zmanjšanega števila treningov na 
teden, samo da bi do konca odigral jesenski del in pomagal ekipi, 
a je to možnost zavrnil. Glede na to, da ima izmed sedanjih igralcev 
članskega moštva najdaljši staž pri Dravi, me je odločitev resnično 
presenetila. To se mi zdi sebična odločitev do drugih članov ekipe in 
tudi do mene kot trenerja in sem res zelo razočaran,« je o tem dejal 
trener Andrej Kvas.

Odločitev je resnično presenetljiva, jo je pa nedvomno 
treba jemati v širšem kontekstu celotnega dogajanja v 
klubu, ki je daleč od urejenega …

Nogomet � 2. SNL, 15. krog

Nekdanja dravaša 
Dravi zabila tri gole

Foto: Črtomir Goznik

Amir Kahrimanović (Drava Ptuj) je zaigral na vseh 13 tekmah svoje ekipe v tej sezoni. 

Foto: Črtomir Goznik

Alina Planinc (ŽRK Ptuj)

1. A SRL (ž) – modra skupina
REZULTATI 8. KROGA: Zelene do-

line Žalec – Ptuj 30:30 (17:13), Velenje 
– Z'dežele 21:29 (10:17), Trgo ABC 
Izola – Krim Mercator 15:39 (6:22), 
Mlinotest Ajdovščina – Zagorje 35:23 
(18:11). Tekma Litija – Krka je bila pre-
ložena. 
1. KRIM MERCATOR 7 7 0 0 14
2. Z'DEŽELE 8 6 1 1 13
3. MLINOTEST AJDOVŠČINA 8 6 1 1 13
4. KRKA  6 4 0 2 8
5. LITIJA 6 2 0 4 4
6. VELENJE 6 2 0 4 4
7. ZELENE DOLINE ŽALEC 7 1 2 4 4
8. TRGO ABC IZOLA 8 2 0 6 4
9. PTUJ 7 1 1 5 3
10. ZAGORJE 7 1 1 5 3

gaški opravljal odlično delo. Novi 
trener je v ekipo vnesel nekakšno 
novo energijo, ne dvomim, da bo 

tudi z njim sodelovanje pestro in 
zanimivo.«

JM

označila na namero, za nameček sta 
zaradi protestov izključila ptujsko 
golmanko! To je bil dodaten razlog, 
da je Tajda zadnje minute oddelala z 
dodatnim motivom …

Naslednjo tekmo bodo 
Ptujčanke igrale v soboto v 
domači dvorani z Litijo.

Matej Bračič, trener ŽRK Ptuj: 
»V prvem polčasu igra v obrambi še 
zdaleč ni bila na nivoju prejšnje tek-
me s Celjankami, 17 prejetih golov je 
preveč. Kljub temu da so karantene 
in poškodbe dodobra razredčile 
naše vrste, smo v nadaljevanju zai-
grali boljše v obrambi, čeprav je bila 
začetna sedmerka na igrišču praktič-
no celotno tekmo. To je dokaz, da 
so dekleta kondicijsko in fi zično res 
dobro pripravljena. Zaključek tekme 
je bil dober, tudi povedli smo, a se 
na žalost ni izšlo z zmago. Doma-
činke so storile veliko prekrškov na 
6-metrski črti ali znotraj nje, zato 
smo imeli na voljo precej sedemme-
trovk.«

JM

3. DOL (ž) - vzhod
1. SLOVENSKA BISTRICA 3 3 0 9:3 8
2. SVOLLEY 2 2 0 6:1 6
3. BENEDIKT 3 2 1 7:4 6
4. ŽOK G.S.V. PTUJ 3 2 1 6:5 6
5. CELJE 3 2 1 7:5 5
6. ČRNA 3 1 2 6:6 4
7. ŽOK LJUTOMER II 2 1 1 4:3 3
8. UNIFOREST PREBOLD 2 0 2 2:6 1
9. DRAVOGRAD 3 0 3 1:9 0
10. MEŽICA 2 0 2 0:6 0



Štajerski TEDNIK torek, 9. 11. 2021     COLOR CMYK stran 15

Drava Ptuj – Arcont 
Radgona 21:16 (12:7)

DRAVA PTUJ: Škorc, Rkman; Bez-
jak 5(2), Vasič Krajnc 4, Letonja 3, 
Geč 2, Anžel 2, Bukvič 1, Kovačič, Čuš, 
Žuran. Trener: Mitja Žuran.

SEDEMMETROVKE: Drava Ptuj 
2/2; Arcont Radgona 5/3;

IZKLJUČITVE: Drava Ptuj 10 minut; 
Arcont Radgona 10 minut.

V 6. krogu so tudi Ptujčani prišli 
do tako želene prve zmage, ugnali 
so goste iz Gornje Radgone, ki jih 
vodi trener Nedjelko Potočnjak. V 
spodnjem delu so sedaj štiri ekipe 
izenačene pri dveh točkah.

Gostje so vodili do sredine polča-
sa, v 14. minuti je bilo 3:4. Sledil je 
učinkovit odgovor domačinov, ki so 
z garanjem v obrambi, obrambami 
vratarja Škorca in boljšo realizacijo z 
delnim izidom 7:1 prišli do visokega 
vodstva 10:5 ter ga ohranili do pol-
časa.

V drugem delu so se gostje nekaj-
krat približali na tri gole zaostanka, a 
so imeli domačini vedno pripravljen 

odgovor, tako da so na koncu zelo 
mirno zaključili srečanje. V zaključ-
nem delu tekme se je izkazal vratar 
Rkman, svoj prispevek pa so dodali 
tudi vsi igralci s klopi. Strelci so bili 
v domači vrsti enakomerno razpo-
rejeni.

Mitja Žuran, trener Drave: »Za 
nas je bilo to res težko pričakovana 
zmaga, predvsem iz motivacijskega 
vidika. Tokrat velja pohvaliti igro v 
obrambi, samo 16 prejetih zadetkov 

v 60. minutah igre je res zavidljiv 
dosežek. Svoje delo sta odlično op-
ravila vratarja, tako Domen Škorc 
kot Aleksandar Rkman – slednji nam 
v zadnjem času prihaja v pomoč iz 
Celja – sta opravila odlično delo. V 
napadu še imamo težave, a smo jih 
tokrat uspešno reševali. Pohvale 
veljajo vsem fantom, ki so tokrat 
odigrali zelo motivirano do samega 
zaključka tekme.«

JM

torek � 9. novembra 2021 Šport   15

Rezultati tekme za VN Lombardije v Mantovi:
1. Jeffrey Herlings Nizozemska  KTM 22 25 47
2. Romain Febvre Francija  Kawasaki 25 22 47
3. Antonio Cairoli Italija  KTM 20 18 38
4. Tim Gajser Slovenija  Honda 13 20 33
5. Jeremy Seewer Švica  Yamaha 16 16 32
6. Ruben Fernandez Španija  Honda 18 14 32
7. Jorge Prado Španija  KTM 15 15 30

Skupni vrstni red (17/18): 
1. Romain Febvre Francija  Kawasaki 661
2. Jeffrey Herlings Nizozemska  KTM 658
3. Tim Gajser Slovenija  Honda 646
4. Antonio Cairoli Italija  KTM 534
5. Jorge Prado Španija  KTM 532
6. Jeremy Seewer Švica  Yamaha 530

POLI STRAVA ART CHALLENGE
Kolesarski klub Perutnina Ptuj vabi kolesarje na vir-

tualni dogodek POLI STRAVA ART CHALLENGE, krea-
tivno kolesarjenje, kjer sodelujoči kolesarji s pomočjo 
aplikacije STRAVA izrišejo traso v poljubni obliki.

„Pridružite se tudi vi. Pustite prosto pot svoji 
domišljiji. Večina članov kluba je izziv navdušeno že 
opravila lani, v podobnem času. S tem nekako tudi 
narekujemo tradicionalni kolesarski dogodek, ki sicer 
nikoli ne bo presegel razsežnosti dogodkov, kot so 
Poli maraton, a niso zato nič manj pomembni.

Lani je Boris Zmazek prevozil odlično zasnovano 
traso v obliki piščanca. Njegova trasa tudi nekako 
po tiho velja za rezultat, ki ga letos želimo preseči v 
ustvarjalnosti. S svojimi vožnjami smo ustvarili veliko 
zanimivih oblik, kot so babica, čarovnica, kolesar, 
medved, ter tudi izpisali Poli,“ so zapisali pri KK Pe-
rutnina Ptuj.

Kako so se lotite izziva? 
Najprej si pot v obliki želene podobe izrišite na ze-

mljevidu v kolesarski aplikaciji Strava, ki bo nato traso 
pretvorila v koordinate GPS, po katerih boste potem 
kolesarili odseke načrtovane poti, zavoj za zavojem, 
in tako izrisali želeno podobo oziroma risbo.

Zaradi razmer bo vsak kolesar odpeljal izbrano tra-
so sam ali v manjši skupini.

Tovrstni ko-
lesarski izzivi so 
sicer zelo dobro 
znani po svetu in 
so deležni velike-
ga navdušenja. 
Na izrise neka-
terih poti se po 
objavi na družab-
nih omrežjih nav-
dušeno odzovejo 
kolesarji z vsega 
sveta.

Športni napovednik

Tim Gajser iz Pečk pri Makolah je 
imel pred zadnjima postajama sezo-
ne v italijanski Mantovi v tekmova-
nju za svetovno prvenstvo razreda 
MXGP le točko zaostanka za vodil-
nim Romainom Febvrejem, Nizoze-
mec Jeff rey Herlings pa je za njim 
zaostal dve točki. Troboj za naslov 
svetovnega prvaka pa se na pred-
zadnji dirki v sezoni ni obrnil v prid 
Tima Gajserja … 

Branilec naslova iz lanskega leta je 
tokrat – tudi pred številnimi sloven-
skimi navijači – osvojil četrto mesto, 
oba omenjena konkurenta pa sta 
zasedla prvi poziciji. Pred zadnjo po-
stajo sezone ima tako Tim najslabše 
izhodišče med trojico dirkačev, ki je 
še v igri za naslov. 

V kvalifi kacijah sta nalogo najbolje 
opravila Gajserjeva tekmeca, Herlin-
gs je bil najhitrejši, Febvre pa drugi, 
naš šampion je imel šesti dosežek.

V prvi vožnji so se težave za 
Gajserja začele že v prvem 
ovinku, ko so ga tekmeci 
zrinili s proge, za vrnitev na 
progo pa si je izbral bližnjico. 
Čeprav kakšnega mesta s 
tem manevrom ni pridobil, 
ga je vodstvo tekmovanja po 
zaključku dirke pričakovano 
kaznovalo – z odvzemom 

petih mest … Četudi bi Tim 
v tej vožnji zmagal, bi lahko 
osvojil le 15 točk (toliko 
prinaša 6. mesto), kar pa je 
v izenačenem boju za naslov 
prvaka velika izguba.

Gajser je po uvodnem zapletu 
dolgo vozil na 3. mestu, potem pre-
hitel še Italijana Antonia Cairolija in 
bil drugi vse do zadnjega kroga. Ob 
koncu ga je iz ozadja napadel Her-
lings (na začetku dirke je padel, a je 
nato z divjo vožnjo iz kroga v krog 
pridobival mesta) in ga prav v zad-
njem krogu tudi prehitel. Gajser je 
kljub osvojenemu 3. mestu po izre-

čeni kazni zdrsnil na 8. mesto.
V drugi vožnji je Gajser delo opra-

vil bolje, toda oba tekmeca sta spet 
končala pred njim. Po startu je začel 
na petem mestu, potem prehitel 
Cairolija in Španca Jorgeja Prada ter 
se učvrstil na tretjem. A na njegovo 
smolo sta bila pred njim še oba kon-
kurenta za naslov, ki sta si do tedaj 
privozila že veliko prednost. Tako 
slovenski dirkač višje od tretjega 
mesta ni mogel.

Dirko je zaradi zmage v drugi vo-
žnji dobil Herlings, z enakim izkupič-
kom 47 točk je bil drugi Febvre, tretji 
pa Cairoli. Gajser je zaradi slabše 
prve vožnje iztržil le četrto mesto in 
33 točk.

Motokros � Dirka za VN Lombardije

Timova »bližnjica« praktično 
končala sanje o ubranitvi naslova 
prvaka, možnosti zgolj še teoretične

Foto: MXGP

Tim Gajser na zadnji dirki v boju za ubranitev naslova svetovnega prvaka ne bo odvisen samo od svojih 
voženj, ampak tudi od morebitnih spodrsljajev Romaina Febvreja in Jeffreya Herlingsa. 

Ob koncu tedna je bilo odigranih 
šest tekem osmine fi nala Pokala 
Terme Olimia, v katerih ni prišlo do 
presenečenj. Vse višje rangirane 
ekipe so upravičile vloge favorita in 
si zagotovile napredovanje med naj-
boljšo osmerico.

V dosedanjih 26 sezonah pokalne-
ga tekmovanja je naslov devetkrat 
pristal v Litiji, štirikrat so ga osvojili 
igralci Dobovca (letošnji branilci na-
slova), po trikrat sta slavila Oplast in 
Puntar, Luvin in Proen Maribor po 
dvakrat, po enkrat pa celjski Pelika-
ni (Maxi klub), KMN Gorica in Bronx 
Škofi je.

Benedikt Slovenske 
gorice – Hiša daril Ptuj 
0:11 (0:5)

STRELCI: 0:1 Senekovič (13.), 0:2 
Bukovec (17.), 0:3 Markić (20.), 0:4 
Rednak (20.), 0:5 Markić (20.), 0:6 
Rednak (23.), 0:7 Bukovec (24.), 0:8 

Gajser (25.), 0:9 Gajser (36.), 0:10 
Markić (39.), 0:11 Gajser (39.).

KMN BENEDIKT SLOVENSKE 
GORICE: Dobaja, Vajs, Polanec, 
Hager, T. Fras, J. Fras, Kramberger, 
Klingsbichl, Petrič, Kostanjevec, Hor-
vat, Klemenčič, Fišer. Trener: Štefan 
Huber.

FC HIŠA DARIL PTUJ: Anžel, U. 
Senekovič, Rednak, Ručna, Debe-
ljak, Markić, Pihler, Fleten, Bukovec, 
Gajser. Trener: Robert Grdović.

V Benediktu je bil odigran lokalni 
derbi med domačo drugoligaško za-
sedbo in prvoligašem iz Ptuja. Gostje 
so pred tekmo veljali za izrazitega 
favorita, to pa na parketu tudi upra-
vičili.

A povsem gladko ni šlo, saj so do-
mačini uspešno odbijali napade go-
stov vse do 13. minute. Takrat je led 
prebil Urban Senekovič, kar je pome-
nilo veliko razbremenitev in posle-
dično lažje nadaljevanje igre ptujske 
ekipe. Ta je vse dileme o zmagovalcu 

razrešila v zadnji minuti prvega pol-
časa, ko je dosegla kar tri gole (dvak-
rat Markić, enkrat Rednak) in odšla 
na odmor s prednostjo petih golov.

Znova sta strelsko izstopala Dario 
Markić in Tilen Gajser s po tremi goli, 
po dva sta tokrat dodala Jeremy Bu-
kovec in Rok Rednak.

JM

Futsal � Pokal Terme Olimia

V eni minuti dosegli tri gole

Foto: Črtomir Goznik

Dario Markić (FC Hiša daril Ptuj, beli dres)

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Drave (na fotografi ji pri strelu Tjan Vasič Kranjc) so 
se proti tekmecem iz Gornje Radgone veselili prve zmage v sezoni.

Pokal Terme Olimia, rezultati 
osmine fi nala:

KMN Benedikt Slovenske gorice – 
FC Hiša daril Ptuj 0:11 (0:5)

Futsal Olimpija – KMN Oplast Ko-
barid 0:4 (0:1)

KMN Sevnica – FK Siliko 3:6 (0:3)
Futsal klub Dobovec – Futsal klub 

Dobrepolje 5:0 (3:0)
KMN Miklavž – FC Litija 3:5 (3:1)
ŠD Extrem – ŠD Mlinše 3:5 (1:1)
Tekma KIX Ajdovščina – KMN Me-

teorplast Šic bar bo odigrana 17. 11.
Tekma NK Proteus Postojna – 

KMN Bronx Škofi je je bila preložena.

2. SRL (m)
1. VELIKA NEDELJA 5 5 0 0 10
2. AJDOVŠČINA 5 4 1 0 9
3. KOČEVJE 4 3 1 0 7
4. NOVA GORICA  5 3 0 2 6
5. JADRAN HRPELJE–KOZINA 4 2 0 2 4
6. ARCONT RADGONA 4 1 0 3 2
7. POMURJE 6 1 0 5 2
8. DRAVA PTUJ 5 1 0 4 2
9. KRONOS 6 1 0 5 2

Rokomet � 2. SRL (m) 

Z odlično obrambo do prve zmage

Pred zadnjo dirko sezone ima zdaj 
slovenski dirkač 15 točk zaostanka za 
vodilnim Febvrejem in 12 za drugou-
vrščenim Herlingsom. 

»Zelo sem razočaran s tokratnim 
razpletom dirke. V prvi vožnji me je 
nekdo izrinil s steze, glede na potek 
zavoja je bila najvarnejša pot nazaj 
tista, ki sem jo naredil. Mislim, da 

sem bil takrat na robu peterice in ni-
sem veliko pridobil, a sem po koncu 
vseeno dobil kazen, kar v tem tes-
nem boju za naslov ni bila najboljša 
novica,« je za spletno stran svoje 
ekipe pojasnil Gajser in dodal: »Dal 
sem vse od sebe in se zbral za drugo 
vožnjo, kar je bilo na koncu dovolj 
za tretje mesto. Do konca sezone 

je zdaj še ena dirka, na voljo je še 50 
točk, tako da se ne predajam. Rad bi 
se zahvalil vsem navijačem in tistim, 
ki so mi ta konec tedna pomagali.«

Zadnja dirka sezone bo v 
sredo, ko bo v Mantovi na 
sporedu VN Mantove.

JM, sta
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Pred dobrim tednom 
je v Mariboru potekalo 
tradicionalno mednarodno 
tekmovanje, ki nosi ime 
po Stanetu Iršiču – Iršičev 
memorial. Udeležilo se ga je 
186 tekmovalcev iz 43 klubov, 
prišli so iz devetih držav. 

Svoja predstavnika je imela tudi 
ptujska Drava, oba sta dosegla odli-
čen uspeh. Mladinec Jaša Dajčman je 
med člani v kategoriji do 66 kg osvojil 
odlično 3. mesto, potem ko je z enim 
najlepših ipponov na tekmovanju v 
borbi za 3. mesto odpravil Luka Te-
šanovića iz Tatamija. Med mlajšimi 
kadetinjami je Žanet Polanec v kate-
goriji do 52 kg gladko odpravila s Sa-
rah-Marie Wibmerjevo iz avstrijskega 
Union Raika in Nado Mladženovo iz 
mariborskega Branika. Luka Perkovič 
tokrat zaradi poškodbe ni nastopil.

Iz JK Juršinci je nastopila Tadeja 
Simonič. Med mlajšimi kadetinjami 
je zmagala v kategoriji do 70 kg, 
dvakrat je ugnala Tio Virant iz Litije. 
Tadeja se je preizkusila tudi med ka-
detinjami, od nje pa je bil uspešnejša 
Tinkara Rozman (Triglav). 

JK Gorišnica je na tekmovanju 
zastopala Nika Murk. Med mlajšimi 
kadetinjami do 44 kg je tesno izgu-

Trije tekmovalci Kluba borilnih 
veščin Ptuj Tilen Repina, Taja Šibila 
in Doris Šulek so nastopali na tradici-
onalnem, letos že 22. mednarodnem 
turnirju Kutina Open na Hrvaškem. 
Za Tilna in Doris je bila to zadnja pre-
izkušnja pred odhodom na evropsko 
prvenstvo, ki bo od 6. do 14. novem-
bra potekalo v Budvi v Črni gori.

Rezultati:
- Doris Šulek – 1. mesto med sta-

rejšimi kadetinjami do 50 kg in 2. 
mesto do 55 kg;

- Tilen Repina – 1. mesto med mla-
dinci do 84 kg v light kontaktu in 2. 
mesto v point fi ghtingu;

- Taja Šibila – 5. mesto med mlajši-
mi kadetinjami nad 47 kg.

Na tekmovanju sta sodila tudi 
mednarodna sodnika iz Ptuja Edvard 
Štegar in Aleš Skledar, ekipo pa je 
tokrat vodil Vladimir Sitar.

Franc Slodnjak

bila dvoboja proti tekmicama iz BiH 
in Italije. 

David Breznik

Pred zaključkom letošnje izjemno 
bogate sezone z ekipno tekmo Ma-
tch play, smo bili v Olimju priča še eni 
odlični predstavi naših futgolfi stov.

Na igrišču Golf Amon Olimje je bila 
odigrana še zadnja letošnja tekma 
FIFG 50, ki šteje za točke na medna-
rodni futgolf lestvici, in tudi prva tek-
ma dvojic za lovoriko Double Kelme 
Cup 2021.

Med člani slavil Pignar, 
med seniorji Matjašič

Na najvišjo stopničko v članski 
konkurenci je prvič stopil Jure Pig-
nar (FG Ptuj), ki je z rezultatom -8, 
ugnal vso konkurenco. To je bila tudi 
njegova prva zmaga v karieri. Drugi 
je bil z rezultatom 5 udarcev pod pa-
rom nekdanji nogometni reprezen-
tant Mirnes Šišič (FG Sport club M) 
in tako letos prvič stopil na stopnič-
ke ter potrdil, da bo v prihodnje še 
kako krojil vrh slovenskega futgolfa. 
Tretje mesto je po dodatnem doigra-
vanju osvojil Dejan Novak (FG Ptuj).

Pri seniorjih smo videli zelo ize-

načeno borbo, na koncu pa je na 
domačem igrišču z rezultatom -2 do 
zmage prišel naš najstarejši igralec 
Nani Franc Matjašič (FG Sport club 
Olimje). Na drugo mesto se je uvrstil 
Milan Kristovič, na tretje pa Sandi 
Mertelj (oba FG Ptuj).

Double Kelme Cup 
2021 osvojila Dabič in 
Belak

Prvo tekmo dvojic, Double Kle-
me Cup 2021, ki se je izkazalo kot 
izjemno atraktivno tekmovanje, sta 
osvojila Dalen Dabič Simonič (FG 
Ptuj) in Viktor Belak (FG Pomurje), ki 
sta v fi nalu premagala dvojico Adnan 
Pijukovič in Peter Dirnbek (oba FG 
Sport klub M). V fi nalu osmerice sta 
Pijukovič in Dirnbek naprej prema-
gala favorizirani par Dejan Novak 
– Mihael Wajs, v polfi nalu pa še par 
Uroš Kranjc – Sandi Mertelj (oba FG 
Ptuj). V tekmi za tretje mesto sta 
Mirnes Šišič in Nani Franc Matjašič 
premagala ptujsko navezo Mertelj–
Kranjc, potem ko sta v polfi nalu, po 
zlatem strelu, klonila proti kasnejši-
ma zmagovalcema. Bogate nagrade 
za zmagovalno trojico je prispevalo 
podjetje Patrick sport iz Ljubljane, 
generalni uvoznik blagovne znamke 
Kelme za Slovenijo.

UR

REZULTATI 13. KROGA: Podvinci – 
Koroška Dravograd 3:0 (0:0), Šmarje 
pri Jelšah – Zavrč 0:1 (0:1), Videm – 
Posavje Krško 0:0, Dobrovce – Šam-
pion 2:4 (1:1), Dravinja – Šmartno 
1928 1:2 (1:1), Korotan Prevalje – Zre-
če 3:1 (0:1). Tekma Cirkulane – Kety 
Emmi Bistrica je bila prestavljena.
1. KETY EMMI BISTRICA 12 11 1 0 36:7 34
2. ŠAMPION 13 8 0 5 27:22 24
3. KOROŠKA DRAVOGRAD 13 7 2 4 
31:22 23
4. DRAVINJA 13 6 3 4 24:14 21
5. ŠMARTNO 1928 13 6 3 4 25:17 21
6. CIRKULANE 12 6 3 3 19:15 21
7. ZAVRČ 13 5 4 4 17:23 19
8. PODVINCI 13 5 3 5 25:20 18
9. KOROTAN PREVALJE 13 5 1 7 18:29 16
10. VIDEM PRI PTUJU 13 3 6 4 15:19 15
11. ŠMARJE PRI JELŠAH 13 3 4 6 10:15 13
12. POSAVJE KRŠKO 13 2 4 7 17:34 10
13. DOBROVCE 13 2 3 8 21:32 9
14. ZREČE 13 2 1 10 12:28 7

Šmarje pri Jelšah – Zavrč 
0:1 (0:1)

STRELEC: 0:1 Štumberger (25.).
ZAVRČ: Mikić, Pofuk, Kokot, Pre-

dikaka (od 90. Demiri), Štumber-
ger (od 67. Nahberger), Potočnik, 

Sambolec (od 46. Vočanec, od 90. 
Pihler), Kocbek (od 77. Domjan), 
Koren, Kajzer, Stiplošek. Trener: Go-
razd Šket.

Zavrčani so se opogumljeni z za-
dnjima zmagama proti Šampionu in 
Podvincem podali na gostovanje v 
Šmarje pri Jelšah, kjer so poskušali 
nadaljevati pozitiven niz. To jim je us-
pelo, niz neporaženosti so podaljšali 
še na četrto tekmo. Piko na i pred-
stavlja podatek, da so prvič v sezoni 
ohranili svojo mrežo nedotaknjeno. 
Za to je ob vseh soigralcih v prvi vrsti 
zaslužen vratar Luka Mikić, ki je v 
prvem polčasu ubranil 11-metrovko!

Tekma je bila trda, prava 
prvenstvena, sodnik je pokazal kar 
deset rumenih kartonov.

Gorazd Šket, trener Zavrča: »To 
je bila res težko prigarana zmaga na 
zelo zahtevnem igrišču. Lahko smo 
zelo zadovoljni z izidom in s tem, da 
smo prvič letos ohranili mrežo nedo-
taknjeno. Čestitke fantom za disci-
plinirano igro, kajti tekmecem smo 
puščali zelo malo prostora za igro in 
posledično za ustvarjanje priložnosti 
za zadetek. Najbližje golu so bili do-
mačini v 32. minuti, ko je naš vratar 

ubranil strel z 11-metrovke, in v 76. 
minuti, ko so domačini streljali iz bli-
žine, a na našo srečo zgrešili. Čeprav 
je Tomi Štumberger dosegel že svoj 
8. zadetek v sezoni, si vsi igralci, ki so 
stopili na igrišče, zaslužijo pohvalo 
za prikazano.«

Videm – Posavje Krško 0:0
VIDEM: Milić, Mesarič, Zdovc, Ca-

futa, Ovčar (od 74. Planjšek), Krajnc, 
Plajnšek, Čuš, Adedoja (od 88. Pava-
lec), Šeliga (od 58. Šegula), Vrbanić 
(od 58. Gojzdnik). Trener: Luka Gaj-
šek.

V zadnjih krogih je ekipa Posavje 
Krško dosegala dobre rezultate, po-
sledično je bilo težko temo pričako-
vati tudi v Vidmu. To še posebej velja 
zaradi slabih letošnjih izidov Videm-
čanom pred svojimi navijači, kjer so 
trikrat izgubili, dvakrat remizirali in 
le enkrat zmagali.

Ekipa Posavje Krško je v letošnji 
sezoni dosegla najboljše izide proti 
ekipam iz MNZ Ptuj: proti Podvin-
cem, Zavrču in Vidmu je remizirala, 
proti Cirkulanam pa celo zmagala.

Luka Gajšek, trener Vidma: »V 
zadnjem obdobju se nam že kar 

ponavljajo predstave, ko nismo pra-
vi, ko v ekipi ni pravega naboja. Pr-
venstvo je že zelo dolgo, za zadnjo 
tekmo z Bistrico bo enostavno treba 
zbrati še zadnje atome moči in se od 
svojih navijačev posloviti na prime-
ren način – z borbeno predstavo in 
željo, da točke ostanejo doma.

Proti Krškemu smo imeli pobudo 
praktično celotno tekmo, a si resnič-
no izrazite priložnosti nismo priigra-
li. Še najbližje zadetku smo bili po 
poskusu Šelige, ki je v prvem polča-
su zadel prečko. Gostje so na drugi 
strani v prvem delu tekme prišli celo 
do penala, a so ga na lahek način 
tudi zapravili. V drugem polčasu se 
je zgodba iz prvega ponovila: nam 
je zmanjkalo zbranosti v zaključkih 
akcij, gostje pa so ostali brez resne-
ga poskusa v okvir gola. Žal nam je 
lahko izgubljenih točk.«

Podvinci – Koroška 
Dravograd 3:0 (0:0)

STRELCI: 1:0 Orovič (52.), 2:0 Mod-
rič (76.), 3:0 Rodrigues (92.).

PODVINCI: Cajnko, Gojkošek, 
Ramšak, Rodrigues, Orovič, Zajko 
(od 81. Žvikart), Svenšek, Kuserbanj 
(od 70. Kolenko), Oman (od 82. 
Šlamberger), Anžel (od 70. Modrič), 
Zamuda Horvat (od 81. Simič). Tre-
ner: Aleš Čeh.

Dravograjčani so bili glede na le-
stvico favorit v srečanju s Podvinča-
ni, a so imeli veliko težav s sestavo 
ekipe (pripotovali so le z dvanajste-
rico igralcev). Domačini, ki so tokrat 
srečanje odigrali na igrišču z umetno 
travo ob ptujskem Mestnem stadio-
nu, so to znali unovčiti za lepo zma-
go, ki je glede na prikazano povsem 
zaslužena. Gostje so tekmo zaključili 

z deseterico na igrišči, saj po poškod-
bi njihovega igralca trener Kljajič ni 
imel več na razpolago igralca za me-
njavo.

Aleš Čeh, trener Podvincev: »Tudi 
tokrat smo bili celotno tekmo boljši 
tekmec, a takšnih tekem se je letos 
nabralo že kar nekaj, pa jih nismo us-
peli zmagali, npr. proti Dobrovcem 
in Posavju. Tokrat smo pokazali zelo 
disciplinirano igro, kar konec koncev 
kaže tudi ničla v rubriki prejetih go-
lov. Od prve minute naprej smo igra-
li agresivno, ustvarjali smo pritisk na 
njihovo obrambno linijo, gostje pa 
so imeli v prvem polčasu dva dobra 
protinapada, a ju je Cajnko ubranil. 
To pa je tudi vse, ves ostali del tekme 
je šel na našo stran. Naša zmaga je 
povsem zaslužena.«

JM
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Nogomet � 3. SNL vzhod

Lepi zmagi Podvincev in Zavrča

Foto: arhiv JK Drava Ptuj

Jaša Dajčman (prvi z desne, JK Drava Ptuj)

Foto: Franc Slodnjak

Ptujski tekmovalci v Kutini
Foto SCM

Najboljši trije v konkurenci seniorjev

Foto: SCM

Najboljša trojica med člani

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Podvincev (v modrih dresih) so z učinkovito igro v drugem polčasu ugnali favorizirano 
zasedbo iz Dravograda. 

Judo � Iršičev memorial

Polančeva prva, Dajčman tretji

Kikboks � Kutina Open 2021

Tilen in Doris se uspešno pripravljata 
na evropsko prvenstvo

Footgolf

Ju re Pignar zmagal v Olimju
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»Srečali smo se s predsednikom 
estonskega Leaderja Rafaelom 
Mildermanom, ki nam je predsta-
vil delovanje estonskih lokalnih 
akcijskih skupin. Estonci se pri pro-
jektih, ki se fi nancirajo iz več virov, 
zgledujejo po švedskih in avstrij-
skih praksah, pri črpanju evropskih 
sredstev pa so zelo učinkoviti, pri 
čemer jim gre z malo birokracije na 
roko tudi država.«

Vračila zahtevkov že po 
treh tednih

Vse projekte pripravljajo digi-
talno, agencija pa jih pregleda v 
treh mesecih. Za zaposlovanje in 
mednarodne projekte je namenje-
na polovica razpoložljivih virov, 
neprofi tni projekti dobijo do 90, 
profi tni pa do 60 odstotkov ne-
povratnih sredstev. »Pomemben 
je podatek, da je rok za vračilo 
sredstev dva meseca po zaključku 
projekta, v praksi pa se to zgodi 
še prej, večinoma že po treh te-
dnih. V Estoniji deluje 26 LAS-ov, 
ki v povprečju prejmejo od štiri do 
pet milijonov evrov: tisti v mestih 
nekaj več in oni na podeželju malo 
manj. Pred 20 leti so ustanovili 
tudi mrežo vasi, ki se imenuje Ko-

dukant. Vanjo so povezane vaške 
skupnosti, ki se aktivno vključujejo 
v projekte pametnih vasi in v pro-
gram Leader.«

Člani delegacije so se seznanili 
z dvema konkretnima primeroma 
dobre prakse estonskih lokalnih 
akcijskih skupin, in sicer ročno pro-
izvodnjo žele bonbonov in izdela-
vo ekološke kozmetike. »Proizvo-
dnje sta se lotili dve mladi podje-
tnici, ki sta začeli delati v domačih 
kuhinjah, nato pa dokazali, kako je 
mogoče z vztrajnostjo, pogumom 
in ob podpori LAS uresničiti svoje 
ideje. Danes svoje mojstrovine že 
izdelujeta in prodajata v poslovnih 
prostorih.«

Iz mesta na vas
Obiskali so tudi drugi največji 

estonski otok Hiiumaa, kjer ljudje 
živijo v neokrnjeni naravi, ohranja-
jo domačo obrt in rokodelstvo ter 
razvijajo turistično ponudbo. Na 
otoku imajo veliko trave in pašni-
kov, zato so s pomočjo Švedov pri-
čeli prosto rejo škotskega goveda 
in ovac. V sodelovanju z nevladni-
mi organizacijami so izvedli uspe-
šen projekt klavnice za govedo in 
ovce, ki z organskim mesom oskr-
buje številne restavracije po vsej 
državi. V najmanjšem estonskem 
mestu Moisakula, ki šteje le ne-
kaj več kot 700 prebivalcev, so se 

seznanili s projektom pridelave, 
sušenja in trženja organsko pride-
lane zelenjave. V mestecu so med 
drugim odprli trgovino s prigrizki 
iz ekološko pridelane zelenjave v 
lokalnem okolju.

»Zanimivo je, da se je v času epi-
demije novega koronavirusa veliko 
Estoncev iz mest preselilo na po-
deželje, zlasti tistih, ki so sklenili 
ustvariti nove poslovne priložnosti 
na posestvih svojih prednikov,« še 
pravi Kocbek in dodaja, da bi se 
lahko od Estoncev veliko naučili 
zlasti na področju sonaravnega 
turizma in ohranjanja kulturne de-
diščine.

Senka Dreu

Foto: Visit Estonia

Predstavniki slovenskih lokalnih akcijskih skupin so v Estoniji med drugim obiskali drugi največji estonski otok 
Hiiumaa.

Društvo za razvoj podeželja je za člane lokalnih akcijskih skupin (Las) organiziralo stro-
kovno ekskurzijo po Estoniji. Glavni namen obiska te najsevernejše baltske države je bil 
po besedah Andreja Kocbeka, predsednika društva Ovtar Slovenskih goric, spoznati za-
nimive in uspešne prakse lokalnega razvoja, ki so bile podprte z evropskimi sredstvi v 
okviru programa Leader.

Slovenske gorice � O uspešnih praksah lokalnega razvoja v Estoniji

Učinkoviti pri črpanju evropskih sredstev

Znak »izbrana kakovost – Slovenija« vam zagotavlja višjo 
kakovost, krajše transportne poti in 100 % slovenski izvor mleka 

in predelavo v slovenskih mlečnopredelovalnih obratih.

Za vrhunsko kakovost je dovolj, da poznate  
en sam znak.

IN  
SLOVENSKI PRIDELOVALCI  
IN PREDELOVALCI MLEKA

www.nasasuperhrana.si    Sledite nam na 

Ravna in redko poseljenaRavna in redko poseljena
Skandinavske dežele so Estoncem zgled za prihodnji razvoj 

njihove mlade države. Podobno kot se Slovenci dnevno odpravljajo 
na delo v sosednji Avstrijo in Italijo, tudi Estonci iščejo boljši 
zaslužek zlasti na Finskem. Finščina je sorodna estonščini, 
tudi zato ne presenečajo odlične trajektne povezave na relaciji 
Talin-Helsinki.

Estonija je v primerjavi s Slovenijo povsem ravna dežela. Po 
površini je več kot dvakrat večja od Slovenije, šteje pa manj 
prebivalcev, saj jim ima po zadnjem štetju leta 2014 samo 1,3 
milijona, torej 800.000 manj kot Slovenija. Na kvadratni kilometer 
živi tam 31 ljudi, medtem ko v Sloveniji na kvadratnem kilometru 
bivajo 104.

Foto: Wikipedia
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Ansambel Slovenski pjebi je 
mlad slovenski narodno-zabavni 
ansambel. Skupaj so od maja leta 
2019. Prihajajo pa iz Žalca in 
okolice. Njegovi člani so: Niko 
Škafer (klarinet, vokal, vodja an-
sambla), Aleksander Bobovnik 
(harmonika, klaviature, vokal), 
Gregor Kovačič (kitara, vokal) 
in Domen Lukman (bas kitara, 
bariton, vokal). 

Narodno-zabavna glasba jim 
je zelo blizu, spremlja jih že od 
zgodnjega otroštva, posluša pa 
jo tudi veliko ljudi. Odločitev, 
da se tudi sami podajo v naro-
dno-zabavne vode, zato zanje ni 
bila niti malo težka. Njihova naj-
večja želja je, da bi osvojili srca 
kar največ ljubiteljev narodno-
-zabavne glasbe. Predvsem pa se 
osredotočajo na lastno glasbo, ne 
delajo priredb. V studiu Lugoton 
pri mojstru Bojanu Lugariču so 
posneli že deset lastnih skladb, 
za katere je glasbo in aranžma-
je napisal njihov mentor Dejan 
Mastnak. Za večino besedil pa je 
zaslužen odličen tekstopisec Da-

mjan Pasarič, sicer harmonikar 
in vodja ansambla Eurokvintet. 
Eno besedilo pa je napisal njihov 
član Domen Lukman. 

Niko Škafer je povedal, da si 
čim prej želijo izdati svojo prvo 
zgoščenko. Upajo, da jim bo to 
uspelo že letos, če ne, pa ga bodo 
izdali prihodnje leto. Izdajo pa 
bodo povezali s koncertom v 
maju, ko bodo tudi praznovali 
tretjo obletnico začetka svojega 
delovanja. Svoj prvi samostojni 
koncert so pripravili že v prvem 
letu svojega delovanja, 8. de-
cembra leta 2019, ko so zaigrali 
tudi venček Avsenikovih skladb. 
Sledilo je korona obdobje, nekaj 
nastopov jim je odpadlo. Letos 
so se vrnili na odre, saj jim pova-
bil ni manjkalo. Nekaj nastopov 
jih še čaka, ki jih bodo z največ-
jim veseljem odigrali, če le ne bo 
novih omejitev zaradi covida-19. 
Posnetki nekaterih njihovih 
skladb so na voljo na njihovi Fa-
cebook strani, nekaj pa jih je na 
portalu Youtube. Svoje skladbe 
pa v tem času predstavljajo tudi 

na radijskih postajah in televizi-
jah. Za novo polko Sonce sreče 
so posneli tudi svoj prvi videos-
pot. Zanimivo je, da so ga po-
sneli na čisto pravi poroki, na 

poroki Nikovega brata Tomaža 
Škaferja in Mateje. Prva skladba, 
ki pa so jo sploh posneli, je bila 
polka Po tebi to imam, sledile 
so Mamina ljubezen, Slovenski 

pjebi, ki je predstavitvena polka 
ansambla, Savinjski valček, Pri 
fontani, valček Vse najboljše Slo-
venija so posvetili naši domovini. 

Korona jim je odpihnila tudi 

načrte z nastopi na festivalih 
narodno-zabavne glasbe. V letu 
2022 želijo nastopiti vsaj na 
treh, glasbo že pripravljajo. Tudi 
najstarejši festival narodne-za-
bavne je med njimi. Čeprav je 
konkurenca na narodno-zabavni 
sceni velika, so Slovenski pjebi 
prepričani, da tudi v tej konku-
renci lahko prideš do izraza, če se 
posvetiš temu, kar manjka. Sami 
so se našli v štiriglasnem petju. 
Sploh pa se glasbi v zadnjem času 
predajajo skoraj v celoti, tako da 
jim na nek način že zmanjku-
je časa za službe. Vsaka njihova 
skladba, polka ali valček, ima 
svoj pomen, nič ne prepuščajo 
naključju, ker če nekaj pove, ima 
neko sporočilo, bo našla tudi pot 
do poslušalcev, ljubiteljev naro-
dno-zabavne glasbe. Na nasto-
pih so vedno oblečeni v narodno 
nošo, tudi s tem izražajo svoj od-
nos do narodno-zabavne glasbe 
in vsega, kar želijo skozi svojo 
glasbo povedati ljudem. Sicer pa 
igrajo tudi druge zvrsti glasbe. 

MG

Skrinja domačih viž — Ansambel Slovenski pjebi

Glasba sporočilnosti in veseljaGlasba sporočilnosti in veselja

Foto: zasebni arhiv

Ansambel Slovenski pjebi

Organizirali so drsanje, predsta-
ve za najmlajše, druženja v pra-
vljični hiški z dobrimi decembrski-
mi možmi, vožnjo z Božičkovim 
avtobusom in še vrsto drugih, za 
otroke privlačnih aktivnosti. Obi-
skovalci so lahko na stojnicah ku-
pili kakšne drobnarije ali praznič-
na darilca in se pogreli s čajem ter 
kuhanim vinom.

Zaradi korone so lansko do-
gajanje izpustili in ga preselili na 
splet, za letos pa so se Kidričani 
odločili, da drsališče postavijo. 
Delo so že začeli, bodo pa od le-
tos imeli povsem svojo opremo. 
Doslej so si drsališče izposojali od 
občine Starše. Občina Kidričevo 
je kupila novo drsalno ploskev, ki 

je celo nekaj m² večja od predho-
dne, merila bo 220 m². Ob drsalni 
ploskvi bo še 200 metrov drsalne 
steze. Infrastrukturo, namenjeno 
drsališču, vsako leto namešča-
jo delavci občinskega podjetja 
Vzdrževanje in gradnje, ki so se za 
to delo že tudi dobro usposobili. 
Na Občini Kidričevo so pojasnili, 
da računajo, da bi lahko drsališče 
normalno obratovalo, niso pa še 
odločeni glede organizacije spre-
mljevalnega programa. „Se prip-
ravlja in ga bomo izvedli, če bodo 
epidemiološke razmere to dopuš-
čale,“ je pojasnila Mojca Meško 
iz občinske uprave, sicer tudi di-
rektorica podjetja Vzdrževanje in 
gradnje.

Priložnost za zimske 
športne dneve

Glede na to, da imajo svoje drsa-
lišče, bo lahko obratovalo celoten 
zimski čas, od adventa do konca 
zimskih počitnic. Vabijo tudi oko-
liške šole, da na drsališču organizi-
rajo zimski športni dan „Drsališče 
bomo za obiskovalce zagnali 29. 
novembra in bo obratovalo do 6. 
marca 2022.

Ob tem vabimo vse bližnje in 
okoliške šole, da izkoristijo mož-
nost brezplačnih drsalnih špor-
tnih dni. Do sedaj smo številnim 
šolam in otrokom omogočili 
brezplačno uporabo drsališča in 
drsalk ob izvedbi športnih dni v 

okviru šole. Rezervacija dopol-
danskih terminov bo tradicional-
no potekala preko Osnovne šole 
Kidričevo,“ je dejala Meškova in 
poudarila, da si predvsem želijo, 
da bi bilo drsanje in dogajanje v 
Parku pod tisočerimi zvezdami 
varno za vse. „Prepričani smo, da 
bo dogajanje prej ali slej ponovno 
zaživelo v starem duhu, kot je to 
bilo pred covid epidemijo. Park 
pod tisočerimi zvezdami ustvarja-
mo vsi, organizatorji in obiskoval-
ci. Verjamem, da bomo ob pravem 
trenutku spet na starem mestu in 
v številu, ko je to bilo pred epide-
mijo.“

Lani je bilo praznovanje 
virtualno

Sicer pa so Kidričani v lan-
skem letu, četudi niso priredili 

dogajanja v živo, poskrbeli za 
praznične utrinke. Video vsebine 
so predvajali na spletu. „Skupaj 
z otroki smo spremljali čarobne 
spletne zgodbe pravljičnih juna-
kov, učili smo se kuhati, plesati 
skupaj s palčicami Jingle in Bello, 
palčkoma Alabastrom in Fredo ter 
Božičkovo ženo, odgovarjali smo 
na nagradna vprašanja in si pri-
služili sladke nagrade,“ je utrinke 
strnila Meškova.

Posebnost Parka pod tisočerimi 
zvezdami je tudi ta, da so v orga-
nizacijo vključena lokalna društva, 
ki skrbijo za gastronomsko po-
nudbo: čaj, kuhano vino, prigriz-
ke, slaščice … Izkupiček od proda-
je ostane društvom, kar pomeni 
kakšen dodatni evro v društveno 
blagajno. Letos se jih je povabilu 
za sodelovanje odzvalo 15.

Mojca Zemljarič
Foto: Park pod tisočerimi zvezdami

Minula leta je otroke med drugim navduševala vožnja z Božičkovim avtobusom. 

Park pod tisočerimi zvezdami je minula leta vsak december vabil v Kidričevo. Dr-
sališče, ob njem pa z lučkami osvetljen pravljični prostor sta živela mesec dni, od 
začetka adventa do prihoda novega leta.

Kidričevo � Priprave na decembrski praznični čas

Letos bo drsališče tri mesece

Foto: Park pod tisočerimi zvezdami



Štajerski TEDNIK torek, 9. 11. 2021     COLOR CMYK stran 19

torek � 9. novembra 2021 Nasveti   19

Pripravila: Alenka  
Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Sestavine: 1 kg kislega zelja, 2 žlici olja, 1 čebula, 2-3 stroki česna, 2-3 lovorovi lis�, nekaj 
zrn celega popra, 3 ščepci muškatnega oreščka, ščepec soli, 1 dl vode, 6 pečenic.
Na maščobi počasi prepražimo drobno nasekljano čebulo toliko časa, da postekleni. Doda-
mo strt česen in dobro oprano in odcejeno narezano kislo zelje. Začinimo s soljo in poprom, 
dodamo lovorov list in muškatni orešček, prilijemo kozarec vode in prevremo. Predevamo v 
pekač. V vreli vodi kuhamo pečenice 5 minut, nato jih položimo na zelje v pekaču in pečemo 
pri 180 stopinjah Celzija približno 30 minut. Pečenico in zelje ponudimo s pire krompirjem ali 
krompirjem v kosih.

TOREK SREDA ČETRTEK

prežganka, kašnate 
klobase, kisla repa, 
skutni zavitek

telečja obara, ajdovi 
žganci, biskvit

pasulj s kranjsko 
kobaso, palačinke

PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

milijonska juha, 
ocvrte ribje palčke, 
krompirjeva solata, 
jabolčna pita

goveji golaž, kruhovi 
cmoki, kompot

hrbtiščna juha z 
jetrnimi cmoki, 
polnjen piščanec, 
dušeno zelje, mlinci, 
gibanica

cvetačna juha, 
pečenice, kislo zelje, 
krompir v kosih, 
kompot

Lešnikov kipnikLešnikov kipnik

Kako presajati odrasle trajne rastline 
Najboljši čas za presajanje tako starih rastlin kakor tudi novih, kupljenih je, ko odpade listje, to je zdaj. 

Če je le možno, naj rastline iz zemlje spravi bager, saj bo tako ostala koreninska gruda skupaj. Za trajne 
zelnate rastline pa bodite vi čim bolj podobni bagru, torej, izkopljite jih tako, da se bodo korenine in 
zemlja držali skupaj.

Za novo rastlino najdite ustrezen prostor in jamo izkopljite pred izkopom rastline tam, kjer je rasla do 
sedaj. Tako se korenine ne bodo izsušile, tudi zemlja bo ostala na večjem delu grude.

Jama naj bo vsaj 1,5-krat večja, širša in tudi globlja, kakor je sama gruda korenine. Tudi to velja povsem 
enako za kupljene rastline. Na dno jame lahko nasujete nekaj založnih gnojil, lahko je to preperel gnoj, 

kompost ali kupljena 
gnojila. Nanje nasujte 
mešanico originalne 
zemlje, ki pa ji je zelo 
smiselno dodati nekaj 
kupljene zemlje. Gre za 
to, da bo zemlja okoli 
korenin prvo in drugo 
leto hranilna in rahla, 
saj bodo prve korenine 
zelo prizadete zaradi 
presajanja.

Če imate težave z 
voluharji, imate na 
razpolago tudi zemljo, 
ki vsebuje strup zanje 
in bodo rastline tako 
zavarovane pred njimi 
do pet let. Lahko pa 
se odločite in rastline 
zavarujete z mrežami.

Nato v jamo položite rastlino in ji lepo porazdelite korenine po prostoru. Če ste kupili nove sadike in 
imajo korenine močno zvite in prepletene po obodu posode v krog, potem skušajte čim več teh korenine 
potegniti iz grude, lahko jih rahlo tudi poškodujete. Če ste kupili nove sadike z golim koreninskim siste-
mom, naj bodo vsaj čez noč namočene v vodi, sama bi ji dodala izvlečke, pripravke iz morskih alg. Te v 
loncih pa bi z njimi zalila noč pred presajanjem, tudi tiste, ki rastejo že na vašem vrtu in jih samo selite na 
novo lokacijo.

Istočasno postavi-
te v jamo tudi oporo, 
saj so vetrovi v naših 
krajih tako močni, da 
lahko izničijo vaše 
delo, če tega ne boste 
storili. Opora naj bo tri-
točkovna, taka je naju-
činkovitejša. Potem 
pa zasujte še korenine 
tudi po obodu. Pred 
tem pa se prepričajte, 
da rastline ne bodo po-
sajene globlje, kakor 
so rasle do sedaj. To 
namreč lahko pripelje, 
do gnitja. Zemljo ves 
čas rahlo tlačite, da 
ne bodo ostajali zračni 
žepi. Končno zasuta 

rastlina naj bo v rahli jami, da bo zalivanje v naslednjem letu lažje. Dobro zalijte. Vse skupaj pa potem 
prekrijte z zastirko, najboljše je kar odpadlo listje. Zelo dobro se obnese tudi ovčja volna ali agrofi lc.

Ne pozabite, na novo posajene trajne rastline, tako zelnate trajnice kakor lesnate rastline, so prvo 
zimo in naslednje poletje izredno občutljive na sušo. Zato je zalivanje tako pozimi kakor potem celo po-
letje nujno.

Za konec
Lesnate in zelnate trajnice na vrtu tvorijo okvir za celotno podobo našega vrta. A tudi one so živa bitja s 

svojimi zahtevami. Zato ne silite rasti trajnic tam, kjer jim ne odgovarja. Na primer, rdečelistni javorji bodo 
na soncu tako izgubili svojo žarečo barvo, kljub zalivanju pa v prvem, res vročem poletju tudi propadli. 
Tudi hortenzije ne marajo sonca. Potrebujejo pa veliko svetlobe. Obrezovanje ni nikoli rešitev, da bi velike 
rastline tlačili na majhna mesta. Če pa z rastlinami lepo ravnate, vas bodo razveseljevale dolga leta.

Miša Pušenjak

Zeleni nasveti

Presajanje starih rastlin samo v skrajni siliPresajanje starih rastlin samo v skrajni sili
Ker vsako leto dobim veliko vprašanj na temo, kdaj lahko presadim, kako presaditi 
odrasle rastline trajnic in lesnatih rastlin, najprej nekaj besed o tem. Trajne rastline 
je, ko se enkrat vrastejo in navadijo na svoje rastišče, vedno in brez izjeme tvegano 
in težko presaditi. Tega se morate vedno, ko posadite kakšen grm ali drevo, zaveda-
ti. Vedite, da imajo tako trajnice, to so zelnate rastline , ki pri nas prezimijo, kakor 
lesnate rastline, ne samo botanična imena, ampak obstajajo tudi sorte. To pomeni, 
da zelo pogosto lahko najdete tudi manjšo, počasneje rastočo obliko rastline, ki si 
jo želite. Zato se pred nakupom vedno pozanimajte o končni velikosti in hitrosti 
rastlin, ki jih želite imeti. Pogosto je mišljenje, saj bom obrezoval, pa ne bo zraslo. 
To za številne rastline ne velja, s tem jih uničite, prej zbolijo, izgubijo svojo lepoto 
in rast ali pa ne cvetijo. Pa še eno pravilo velja, bolj obrezujemo, hitreje in močneje 
rastline rastejo nekaj časa, potem pa obupajo in umrejo. Zato vedno razmislite, ko-
liko prostora imate na razpolago in ali lahko tja posadite izbrano rastlino.

Sestavine: 7 dag masla, 6 jajc, 10 dag sladkorja s pomarančno lupino, 10 dag lešnikov, 8 dag 
drob�n, pomarančni sok.
K penasto umešanemu maslu zamešamo rumenjake in sladkor, in ko naraste, dodamo popra-
žene oluščene zmlete lešnike, s pomarančnim sokom ovlažene drob�ne in sneg iz 5 belja-
kov. Z zmesjo napolnimo model, ki smo ga premazali z maslom in potresli z drob�nami, ga 
pokrijemo s pokrovom (če nimamo modela s pokrovom, ga prekrijemo z aluminijasto folijo) 
in pokritega kuhamo v sopari (vreli vodi) eno uro. Kuhan kipnik zvrnemo na krožnik in ga po-
lijemo z zavre�m pomarančnim sokom. (Pri nas smo sestavine za kipnik povečali za dodatno 
polovico mase.)

Pečenice in kislo zelje iz pečicePečenice in kislo zelje iz pečice

FOTO: MP

FOTO: MP
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strahu sem zamrznila. Dekletce, ki 
je ostalo ob meni, se je zasmejalo, 
ko je opazilo moj strah in se prese-
nečeno zastrmelo vame. Hitro je 
k nama priteklo še starejše dekle 
in skupaj sta nagnali tisto veliko 
mrcino, ženica pa se je od smeha 
že tolkla po trebuhu. 

V nekaj minutah je na gmajno 
prišla cela vas. Eden preko druge-
ga so nekaj govorili in kazali name. 
Dekletci sta stali pred mano in jim 
nekaj odgovarjali, jaz pa sem ob 
vsakem vprašanju le skomignila.

Ena izmed žena me je potegnila 
za rokav in me vlekla do ene izmed 
hiš. Nekaj mi je glasno razlagala, a 
zdelo se je, da govori bolj sose-
dom kot meni. Pred hišo je spus-
tila moj rokav in pokazala na vra-
ta. Pogledala sem jo, ona pa se je 
priklonila. Dekletci sta priskakljali 
za mano in mi odprli vrata. Stopi-
la sem v temno preddverje, ki je 
spominjalo na rov. Gole stene so 
vodile do jedilnice, kjer je sedelo 

vsaj pet možakarjev. Spogledali 
so se, iz rovastega hodinka pa je 
že prihajal močan glas, ki je očitno 
govoril, naj naredijo prostor za 
gostjo. Nekdo je od nekod prine-
sel dodaten stol, ženica pa je pred 
mano postavila krožnik. Dekletci 
sta stali ob kuhinjskem pultu in 
buljili vame. Rekla sem: “Šješje” 
in sklenila roke v molilno držo. 
Možje so se spogledali. Mlajša iz-
med deklet je pred mano postavila 
drobno skodelico črnega čaja, že-
nica pa se mi je spet približala in v 
krožnik nalila neko čorbo z rezan-
ci. Zdelo se je, da vsi čakajo, in ko 
sem rekla: “Mmm,” me je možak, 
ki je sedel na moji desni, nežno lo-
pnil po hrbtu.

Tej soseski, ki leži nekje na obro-
bju milijonskega mesta Laiwu, ne 
poznam imena. Če bi danes spet 
vandrala po mestu, je morda sploh 
ne bi več našla. Zato po svetu to-
vorim fotoaparat, da ne pozabim 
vseh teh zgodb, krajev in ljudi …
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ARAKS - velika reka v Zakavkazju, pritok Kure pred izlivom v Kaspijsko jezero, KERČ - mesto na vzhodu polotoka Krima, 
KOPAL - otrdela tropska smola, ki se uporablja kot kadilo

Meri 13.878 km² in ima 395.500 prebival-
cev. Glavno mesto je Nassau, ki se nahaja 
na otoku New Providence. Je unitarna 
parlamentarna ustavna monarhija v Ka-
ribskem morju, ki jo sestavlja arhipelag 
700 otokov in čeri. Prek morja se na za-
hodu pripluje do ZDA, na jugu do Kube 
in preostanka Karibov, na vzhodu pa do 
britanske kolonije Turks in Caicos. Največji 
otok je Andros, ki meri 5957 km². Podne-
bje v državi je savansko. Državna denarna 
enota je dolar, spletna domena pa .bs. 

Foto: Mateja Toplak

Poslikava ene izmed hiš je domiselno uporabila kombinacijo nabiralca in 
granatne jablane. Vsaj enkrat na leto si možak lahko utrga kak sadež.

Z glavne ceste sem zavila na 
desno, nato sem hodila po urejeni 
poti med nizkimi hišami s širokimi 
dovozi. Na koncu poti sem prispe-
la do manjšega trga, za katerega 
bi lahko rekla, da je bil nekakšna 
gmajna te “vasice”. Na sredi ni sta-
la lipa, kot stoji doma v Stojncih, a 
zdelo se je, da gre prav tako za av-
tobusno postajo, le da je namesto 
modernega postajališča tam stala 
lesena klop. Okrog te gmajne so 
bile nagrmadene stanovanjske 

hiše, ki so bile druga za drugo ume-
tniško poslikane, česar do sedaj na 
Kitajskem še nisem zasledila.

Od daleč sem opazila dekleti, ki 
sta pred eno izmed hiš, po videzu 
sodeč, reševali domačo nalogo. 
Ker sta bili tako zatopljeni v zvez-
ke, me najprej nista niti opazili. 
Starejša je nekaj brala, mlajša pa 
je prisrčno čebljala, kakor da jo 
sprašuje za pojasnila. Punčka je, 
medtem ko je poslušala svojo sta-
rejšo prijateljico, prelagala igrače 

in neki lutki česala lase. Naredila 
sem nekaj fotografi j, ko je dekle, 
ki je bralo, zaslišalo zvok sprožilca 
in prestrašeno pogledalo v mojo 
smer. Mlajša je hitro vstala in se 
odplazila za hrbet starejše. Nekaj 
trenutkov smo strmele druga v 
drugo, nato sem se nasmehnila in 
jima pomahala: “Nihao!”.

Mlajša od deklet, prav tista, ki je 
bila še pred minutko tako prestra-
šena, je pogleda izza hrbta prija-
teljice in zaklicala: “Nihao ma?” 

Kako si? “Hao,” sem odgovorila. 
Dobro. Dekleti sta zavriskali in mi 
pritekli nasproti. Najprej sta se 
navduševali nad mojim fotoapa-
ratom, nato sta nakazali, naj ju 
fotografi ram. Iz hiše, pred katero 
sta sedeli, je pokukala siva glava 
in jima nekaj zavpila. Starejša je 
pohitela k vratom in med poska-
kovanjem nekaj čvekala. Ženica ji 
je požugala in se nezaupljivo ozrla 
v mojo smer. V tistem trenutku je 
od nekod prihrumel veliki pes in od 

 Foto: Mateja Toplak

Od daleč sem opazila dekleti, ki sta pred eno izmed hiš, po videzu sodeč, 
reševali domačo nalogo.

 Foto: Mateja Toplak

Po večini so motivi prikazovali tradicionalno kitajsko življenje, opremljeni 
pa so bili z napisi, ki jih zaradi pomanjkljivega znanja mandarinščine še 
nisem razvozlala. Foto: Mateja Toplak

Okrog te gmajne so bile nagrmadene stanovanjske hiše, ki so bile druga za 
drugo umetniško poslikane, česar do sedaj na Kitajskem še nisem zasledila.

Pogosto ure in ure blodim med ulicami, saj me zmeraj znova zanima, kaj je za naslednjim ovinkom. Tudi tiste ne-
delje ni bilo nič drugače.

Piše: Mateja Toplak � 中国 - (Kitajske) črtice

Slikovita vasica (45)
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka Tednikova nagradna razrezanka �� Kaj je na fotografiji?Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(velja za teden od 9. do 15. novembra 2021)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� � €€ ���

Bik � �� €€€ ��

Dvojcka ��� ��� €€ �

Rak � �� €€ ��

Lev � �� €€€ �

Devica ��� � € ���

Tehtnica �� ��� €€ ���

Škorpijon ��� � €€ ��

Strelec �� ��� € ���

Kozorog �� � €€€ ��

Vodnar � �� €€ ���

Ribi ��� � € ��

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

3 6 8 9

4

8 5 7

9

6 4 5

3 4 1

6 1 3

1 2

4 2

Veste, sem se kar veselil, kako vas 
bom tokrat izza šanka navduševal 
za tisto, čemur je šank v osnovi 
namenjen. (Za‘pokvarjence‘: NI 
namenjen temu, da se nanj nasloniš 
in gledaš kelnarco, ki se vzpenja 
za pijačo na najvišji polici, ampak 
je namenje temu, da nanj postaviš 
špricer!) Ja, ta teden je martinovo – 
in šank je nekaj takega kot oltar v 
cerkvi: namenjen čaščenju žlahtne 
kapljice!

Toda: jebiga – že drugo leto 
zapored nas je korona oropala 
množičnega čaščenja. Pa ne, 
da žlahtne kapljice ne bi 
bilo, pač pa so se nekateri 
preveč družili že lep čas 
pred martinom – in nam 
zjebali največji štajerski praznik 
(opravičujem se za izraz ‚zjebali‘ 
– ampak ali vi poznate kakšnega 
podobno sočnega?!). Da se ga vliješ 
v ožjem družinskem krogu, kot 
predlaga protikoronska stroka – lepo 
vas prosim, kje pa je tu kak užitek?!

Vem, da se mnogi 
pametnjakoviči ne bodo 
strinjali s tem, da so krivi 

česarkoli v zvezi s korono. 
Ker korone itak ni in 
ukrepi proti njej so brez 

veze ... Ali kot je zapisal na 
družabnem omrežju moj ‚FB 
prijatelj‘: »Ko bodo padle 
maske in testi, bo padla 
tiranija. Sem pa danes opazil 
v trgovini, da nas je bilo 6 
brez. Upanje umira zadnje.« 

On je štel tiste brez mask 
v trgovini – upam, da 

mu nikoli ne bo 
treba šteti tistih, 
ki so poleg njega 
na respiratorju 
v bolnišničnem 

intenzivnem 
oddelku ... (In če upanje 

umre zadnje – bi kdo rad 
bil predzadnji?)

No, človek ima res 
pravico ne verjeti. Eni 

ne verjamemo v verskem 
smislu, drugi ne verjamejo v 
zdravstvenem smislu. Kdo je s 
svojo nevernostjo nevarnejši, 
je stvar razprave. V vsakem 
primeru pa je Dante – se še 
spomnite Danteja? – nas, 
nevernike, umestil v šesti 
krog pekla – v krog, ki sledi 
pohotnežem, požeruhom, 
pohlepnežem in lenuhom. 
Potemtakem si bom kot 
nevernež tudi pekel delil 
s tistimi neverniki, ki ne 
verjamejo v korono? – Ne! 
Raje bom naredil še dodatni 
greh in šel v sedmi krog – k 
nasilnežem ali v osmega – k 
prevarantom. Saj ne more biti 
tako zelo težko komu razbiti 
gobec ...

(Pripis: moje mnenje ni 
nujno tudi mnenje uredništva. 
Čeprav – kolikor jih poznam: 
marsikdo bi koga na gobec  ...)

Vaš nasilni Pepek
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VeV m, da se mno
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Za šankom

Pozdrav iz Šestega krogaPozdrav iz Šestega kroga

Da boste lažje ugotovili, vzemite v roke 
škarjice, razrežite fotografi jo po črtah in 
nato na novo sestavite kvadratke ter jih 
nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s svo-
jimi podatki pošljite na naslov Radio-Te-
dnik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 Ptuj, do 
ponedeljka, 15. novembra. Lahko jo tudi 
fotografi rate (skupaj s kupončkom z izpol-
njenimi osebnimi podatki) in jo pošljete na 
elektronski naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika praktične nagrade, ki jo podarja Radio-Tednik Ptuj.

Zdaj pa veselo na delo!
Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je:  
Natalija Unuk, Kamnik
Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Ptuj � Knjižnica Šolskega centra Ptuj

Razstava Avtomobilnost 
»Ne moremo vsi delati velikih stvari, toda pomembno je, da 
delamo majhne z veliko ljubezni …«

Foto: Janja Šterbal Vindiš

Z odprtja razstava Avtomobilnost v ŠC Ptuj.

Foto: ČG

Te besede nobelovke matere Tereze še kako veljajo za avtorico 
razstave Avtomobilnost Liljano Klemenčič, ki je le-to postavila v knji-
žnici ŠC Ptuj na pobudo prof. Janje Šterbal Vindiš, saj so razstavljeni 
modeli in literatura vsebinsko najzanimivejši za dijake Strojne šole. S 
to razstavo se je Liljana poklonila spominu na moža Branka (Menca), 
lastnika modelov in skrbnega dolgoletnega zbiratelja.

Za glasbeni uvod je poskrbel harmonikar Jan Habjanič, nato je go-
stjo in vse prisotne pozdravila ravnateljica Strojne šole Anja Jesenek 
Grašič.

Vsem znana knjižničarka in uveljavljena pravljičarka Liljana nas je 
popeljala po razstavi ob pripovedi, kako in koliko časa je Menc sploh 
to zbiral, nam zaupala še kakšno anekdoto, zaključila pa s pravljico.

16. Bralna skrinja
V drugem delu prireditve smo predstavili še letošnjo, že 16. Bralno 

skrinjo (bralna značka za dijake in zaposlene), ki smo jo napolnili s knji-
gami s področja avtomobilizma, potovanj … torej take, ki so poveza-
ne z mobilnostjo.

Gostja je odgovarjala na zanimiva vprašanja dijakov Strojne šole, 
oba povezovalca Marcel Kmet in Tibor Novak sta se ji zahvalila za pri-
jetno druženje, ki nas je obogatilo. Vse prisotne sta povabila na literar-
no popotovanje s pomočjo seznama knjig iz Bralne skrinje.

Harmonikar je zaključil prireditev s pesmijo, ki je našo gostjo še po-
sebej ganila, saj je tudi njen Menc rad igral harmoniko.

Hkrati obe predstavitvi  lepo dopolnjujeta dejavnosti  v  nacional-
nem mesecu skupnega branja 2021, v katere so vključene  vse šole ŠC 
Ptuj in knjižnica.

Liljana Klemenčič je ob tej priložnosti tudi poud arila, da gre za do-
brodošlo obliko sodelovanja med Knjižnico Ivana Potrča Ptuj in Šol-
skim centrom Ptuj. Tudi sicer je sodelovanje zgledno, tudi z državnim 
projektom Rastem s knjigo, ko dijaki prvega letnika obiščejo našo knji-
žnico, spoznajo poslovanje s knjigami in dobijo tudi darilno knjigo. Po-
udarila pa je tudi, da so dijaki Strojne šole Ptuj lepo dopolnili razstavo 
s svojimi modeli avtomobilčkov in tudi s strokovno literaturo.

Biserka Kolmačič
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od OKTOBRA 2021

Aktualno
Spodnje Podravje
Dijak brez maske na 

sodišče?
��

Podravje
Ptuj � Konec 
septembra naj bi 
končali obnovo 5. 
prekomorske

�� Stran 2

Kmetijstvo
Podravje � Trgatev 

letos nekoliko 
kasneje, cene na 
lanski ravni

�� Stran 8

Črna kronika
Ptuj � Visoke 
kazni za pretežke 
tovornjake na 
cestahcestah

� 

� 

� 
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Črna kronikaČrna kronika

Ptuj, Gerečja vas �

Obdolženi Silvo 
Drevenšek se brani 
z molkom

�� Stran 24

AktualnoAktualno
Spodnje Podravje �

Občine proti izstopu 

Središčanov iz muzeja 

zaradi denarja
�� Stran 2

Sakušak  Izzvenel je že 52. Festival narodno-zabavne glasbe

jIzjemen večer za Petovia kvintetIzjemen večer za Petovia kvvintet vI jIIzjI jIIzIzjIzjjzj nalistov 52. Fes

Foto: ČG

Domovi upokojencev v Spodnjem Podravju

Vsak župan bi imel 
svoj »domski vrtiček«, 
a ne razmišlja o stroških � Strani 6 in 7

Gore smeti na MMP Gruškovje �

Tri podjetja 
so premalo 
za čisto 
okolje � Stran 3

Destrnik k �

Kdo je v resnici 
predlagal 
sodno 
poravnavo � Stran 5

36/2021

Osrednja zgodba
Zmagovalci Kmetije

Nepozabno srčno 
potovanje Miše

potovanje Miše 
Novak

Cirila Jeršin, Kmetija 2008

Franko Bajc, Kmetija 2018 

razkazala svojo domovino

stivala NZG Ptujj 20021

335/155

ŠTAJERSKI TEDNIK + 

revija ZVEZDE

Za neverjetno ceno: samo 1,50 €

Za vse naročnike in kupce Štajerskega tednikaZa vse naročnike in kupce Štajerskega tednika
REVIJA ZVEZDE za samo REVIJA ZVEZDE za samo 0,200,20 €

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

V 

za delovno mesto

-
.

Naloge: 

zaposlitev@silkem.si

VSAK 
PONEDELJEK

razgaljamo 
slavne

www.odkrito.si

Pogreša kranjsko klobaso
NATALIJA VERBOTEN

VELIKIH ZVEZDNIKOV
10 srhljivih napovedi, 

KRALJICA ELIZABETA

NIKOLA TESLA

fotografski spomin!

ŽE V PRODAJI!

ideja 
za darilo: 

NAROČNINA
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NARO ILNICA ZAČ

Ime in priimek: ______________________

Naslov: _____________________________

Pošta: ______________________________

Davčna številka: _ _ _ _ _ _ _ _

Telefon: ____________________

Datum naročila: _____________

Podpis: _____________________

RADIO TEDNIK Ptuj

2250 Ptuj

d.o.o.

Osojnikova c. 3

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Danilo Horvat, s. p., Moškanjci 
1d. Tel. 051 667 170.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovine 
iglavcev in listavcev, hrast, bukev, 
bor, smreka ... Možnost odkupa tudi 
na panju in spravilo lesa. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, 3250 Rogaška 
Slatina. Tel. 041 785 318.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in preostalo kmetij-
sko mehanizacijo. Telefon 041 923 
197.

PRODAM prašiče v teži 100 do 130 
kg, po ceni 1,90 €/kg, mesni tip. 
Možnost dostave. Tel. 041 670 766, 
Ptuj.

KUPIM traktor in kiper prikolico Teh-
nostroj – samo resni. Tel. 031 238 
649.

RAZNO

NA MESTNEM VRHU, v bližini nek-
danjega Urekovega posestva in Vi-
čarjeve vile, že dva dni pogrešajo 
belega dolgodlakega muca, ki sliši 
na ime Aleks. Kdor bi ga videl, naj, 
prosim, pokliče na telefon 051 319 
585.

PRODAM 2 para novih zaščitnih 
nizkih čevljev št. 43 in en par novih 
zaščitnih čevljev, gležnarjev, št. 43. 
Tel. 040 703 540.

Umrli so: Anica Vidrač, roj. Ahačič, Zamušani 7, roj. 1953 – umrla 20. 
oktobra 2021; Marija Obran, roj. Matjašič, Zabovci 81, roj. 1935 – umrla 19. 
oktobra 2021; Stanislav Raušl, Savci 71, roj. 1934 – umrl 22. oktobra 2021; 
Franc Senica, Cvetkovci 2, roj. 1939 – umrl 22. oktobra 2021; Veronika 
Butolen, Jelovice 35, roj. 1940 – umrla 21. oktobra 2021; Karl Pungaršek, 
Strelci 8a, roj. 1939 – umrl 23. oktobra 2021; Jožef Trafela, Dežno pri 
Podlehniku 5a, roj. 1937 – umrl 22. oktobra 2021; Martin Debeljak, Golo-
bova ul. 2, Ptuj, roj. 1950 – umrl 24. oktobra 2021; Janez Zavec, Moškanjci 
109, roj. 1935 – umrl 25. oktobra 2021; Jožef Majerhofer, Hajdoše 40, roj. 
1950 – umrl 24. oktobra 2021; Jožef Pulko, Ptujska gora 66, roj. 1947 – 
umrl 24. oktobra 2021; Ema Stopinšek, roj. Zelenik, Zg. Hajdina 49, roj. 
1928 – umrla 26. oktobra .2021; Marija Viher, roj. Jesenik, Ptuj, Kvedrova 
ul. 1, roj. 1923 – umrla 25. oktobra 2021; Marija Voglar, roj. Simonič, 
Mestni Vrh 59, roj. 1924 – umrla 26. oktobra 2021; Konrad Kekec, Ptuj, 
Nova vas pri Ptuju 65, roj. 1947 – umrl 26. oktobra 2021; Janez Braček, 
Kicar 140, roj. 1959 – umrl 26. oktobra 2021; Stanislav Potočnik, Orešje 
92, roj. 1935 – umrl 28. oktobra 2021; Marijan Dečman, Ptuj, Zidanškova 
ul. 1a, roj. 1952 – umrl 28. oktobra 2021; Jožica Šimenko, roj. Sabotin, 
Ptuj, Rimska ploščad 21, roj. 1931 – umrla 28. oktobra 2021; Franc Horvat, 
Gabrnik 32, roj. 1958 – umrl 31. oktobra 2021; Martin Pernek, Draženci 
15, roj. 1943 – umrl 1. novembra 2021; Angela Lipavšek, roj. Bombek, Haj-
doše 36b, roj. 1928 – umrla 1. novembra 2021.

Umrli so 
3 l 20

www.reporter.siwwwwwwwwwwwwwwwww rere.re.reporporporp terterter si.si.si

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

IZ NOVE ŠTEVILKE

RTV SLOVENIJA
Zakulisje na Kolodvorski – kdo v resnici vlada nacionalni RTV

MATEJ TONIN
Greš po ulici, in nekateri te zmerjajo, pljuvajo, ti žvižgajo

UROŠ AHČAN
V kirurgiji je veliko zavisti, Slovenci smo v tem svetovni prvaki

FRANCOSKI TRUMP
Desni izzivalci prihajajo po glavo Emmanuela Macrona

Vsak človek je zase svet,
čuden, svetal in lep
kot zvezda na nebu.
(T. Pavček)

OSMRTNICA
Z bolečino v srcu sporočamo žalostno vest, da nas je v 70. letu 

po kratki in hudi bolezni zapustil naš dragi ati in dedek

Roman Sagadin
Z ROGAŠKE CESTE 14A NA PTUJU

Od njega se bomo poslovili v ožjem družinskem krogu na hajdinskem pokopališču.

Žalujoči: sin Boris in hčerka Branka z družinama ter ostali žalujoči

Vsak torek!

Ne spreglejte v novi Zarji JaniNNN
Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 

Novice Svet24, za samo 3,20 EUR,
v kompletu z revijo Liza Maja, za samo 4,20 EUR. 

in v kompletu z revijo Lady, za samo 4,20 EUR.

LUKA 
SEŠEK: 

Z AVSENIKI 
JE NORO!

Kaj imajo skupnega 
vulkani, lakota 
in turizem

NAS ČAKA 
LETO BREZ 
POLETJA?

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!
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Država krije škodo za zavarovane 
živalske vrste

Za škodo, ki jo povzroči divjad na nelovnih površinah (npr. v 
naseljih), je odgovorna država. Tako, denimo, krije škodo zaradi 
uničene fasade, nad katero se je spravil detelj. Na nelovnih 
površinah je sicer največ škode na nepremičninah ter sadnem in 
okrasnem drevju oziroma grmovju in zelenjavi. Tu največ škode 
povzročajo kuna belica, siva vrana, divji prašič in navadni jelen. 

Država izplača odškodnine tudi za škodo, ki jo povzročajo 
zavarovane živalske vrste, kot so rjavi medved, volk, ris itd., toda le 
v primeru, če oškodovanci poskrbijo za zaščitne ukrepe.

Danes bo na Primorskem pre-
težno jasno, pihala bo zmerna 
burja. V notranjosti bo zmerno 
do pretežno oblačno, več oblač-
nosti bo na jugovzhodu, pihal bo 
veter vzhodnih smeri. Jutranje 
temperature bodo od -2 do 6, 
na Primorskem okoli 8, najvišje 
dnevne od 4 do 12, na Primor-
skem do 16 °C.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Če za Martina sonce sije, 
huda zima bo.Rojstva: Iris Matjašič, Nadbišec 29, Voličina – deklica Alana; Katja Fras, Biš 66,

 Trnovska vas – deklica Lara; Mojca Železnik, Nadole 4, Žetale – deček Filip; Tamara Kar-
neža, Sedlašek 97a, Podlehnik – deček Simon; Vesna Senekovič, Žitence 25, Jurovski Dol 

– deček Luka; Adelina Bednjički, Apače 40, Lovrenc na Dravskem polju – deklica Iva; Špela 
Nahberger, Čermožiše 71c, Žetale – deček Liam; Ana Ciringer, Dragonja vas 5a, Cirkovce 

– deklica Mila; Simona Arnuš, Pacinje 27, Dornava – deklica Lija; Julija Juhart, Tinjska Gora 
31b, Zgornja Ložnica – deklica Vita Jana; Mirjana Rebernišek, Mestni Vrh 42b, Ptuj – deček 
Gal; Tamara Ovčar, Zgornje Gruškovje 61, Zgornji Leskovec – deklica Lana; Mateja Plavčak, 

Sarajevska ulica 5, Maribor – deček Tai; Lea Gabrovec, Črtkova ulica 18, Ptuj – deček Ma-
teo; Nina Jurešič, Nova vas pri Ptuju 45, Ptuj – deček Janže; Nastja Kramberger, Krčevina 

pri Vurbergu 110c, Ptuj – deček Mario; Anja Rajher, Vegova ulica 30, Kidričevo – deček Jaka; 
Petra Jurgec Hiržin, Hrastovec 28a, Zavrč – deček Filip; Mojca Kolar, Mariborska ulica 23, 
Zgornja Polskava – deček Erik; Jerneja Zelenik, Slovenja vas 67a, Hajdina – deklica Bere-
nika; Anja Arnuš, Dornava 56c, Dornava – deklica Hana; Simona Rakuša – deklica Luna; 

Mateja Vaupotič Kolarič – deklica Iza; Špela Sabler – deček Erik; Janja Vidovič – deklica Lia; 
Slavica Hanželj – deček Val; Sergeja Majcenič – deček Kaan; Nina Krušič – deček Tjaš; Petra 

Mlinarič – deček Valentin; Marjetka Božičko – deklica Maja; Deborah Grbac – deček Dan; 
Maja Potrč – deček Jakob; Lara Delić – deček Dimitrij; Anka Greif Kopše – deček Axel; Maja 

Krajnc – deček Nai; Damjana Fačini – deček Dominik.
Poroka – Ptuj: Anedin Zubović in Suzana Pondelak, Kukava 40.

Za upravljanje z divjadjo je 
pristojno kmetijsko ministrstvo 
(MKGP). Kot pojasnjujejo, posto-
pek ocenjevanja škode od divjadi 
poteka v skladu z določili zakona 
o divjadi in lovstvu. V njem je do-
ločeno, da za škodo, ki jo povzroči 
divjad v lovišču ali v lovišču s po-
sebnim namenom, na kmetijskih 
in gozdnih kulturah, odgovarja 
upravljavec lovišča, torej pristojna 
lovska družina, ne glede na krivdo 
(objektivna odgovornost). Vendar 
mora hkrati vsaka fi zična ali pravna 
oseba, ki ji divjad lahko povzroči 
škodo, ustrezno zavarovati svoje 
premoženje pred nastankom ško-
de. »Oškodovanec je dolžan škodo 
na kmetijskih in gozdnih kulturah 
na lovnih površinah pisno prijaviti 
pooblaščencu upravljavca lovišča 
v treh dneh od dneva, ko je škodo 
opazil. Oškodovanec in pooblašče-
nec upravljavca lovišča se morata 
v osmih dneh po tej prijavi spora-
zumeti o višini odškodnine,« so po-
jasnili. Če se oškodovanec ne strinja 
s ponujeno odškodnino, jo lahko 
pisno prijavi posebni komisiji. Ta op-
ravi ogled in v osmih dneh po pisni 
prijavi oceni škodo. Če se tudi v tem 
primeru oškodovanec ali upravlja-
vec ne strinjata z oceno, lahko s 
tožbo zahtevata, da o odškodnini 
odloči pristojno sodišče. »Uprav-
ljavci lovišč so dolžni vzpostaviti 
takšno stanje, kot je bilo pred na-
stankom škode: ali s svojim delom 
poravnajo škodo, oškodovancu 
zagotovijo izgubljeni pridelek ali pa 
mu plačajo odškodnino. Sredstva 
za izplačilo odškodnin lahko uprav-
ljavec lovišča pridobi s članarinami, 
prispevki članov, prodajo divjačine 
in drugimi viri,« so še dodali.

V zadnjih dveh letih 
škodo povzročajo tudi 
mufl oni

Veliko večino škode v Slove-
niji zaradi divjadi, več kot 90 %, 
povzročata divji prašič in jelenjad. 
Poglejmo, koliko škode je bilo za-
radi divjadi povzročene na širšem 
ptujsko-ormoškem lovskem uprav-
ljavskem območju (to območje 

zajema 30 lovišč na območjih UE 
Ptuj, Ormož, Rogaška Slatina in 
Slovenska Bistrica). V upravljanju 
tukajšnjih lovskih družin je 103.990 
ha površin. Podatki ministrstva 
kažejo, da je bilo v zadnjih petih 

letih tod zaradi divjadi povzroče-
ne za dobrih 61.000 evrov škode, 
od tega v zadnjih dveh letih okoli 
20.000 evrov. Daleč največ je v 
tem petletnem obdobju povzročil 
divji prašič, 51.000 evrov.

»Največ škode povzročajo divji 
prašiči na posevkih koruze, sledi-
jo škode zaradi ritja na travni ruši. 
Višina ovrednotenih škod zaradi 
srnjadi zadnjih treh letih upada. 
Večina škode zaradi srnjadi se na-
naša na vinsko trto,« ugotavljajo 
na ministrstvu.

Najnižja odškodnina 10, 
najvišja 1.440 evrov

Letos je bilo na našem območju 
doslej zaradi škode, ki jo je povzro-
čila divjad, izplačanih 15.770 evrov 
odškodnin. Najnižja odškodnina je 
znašala 10 evrov, najvišja pa 1.400 
evrov. Od 93 zahtevkov je v 85 pri-
merih škodo povzročil divji prašič. 
Ti so največ škode povzročili na 
koruzi (52 primerov), na travni ruši 
(30 primerov), žitaricah (2 prime-
ra) in vinski trti (1 primer).

Monika Horvat
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Podravje � Največ škode povzročajo divji prašiči

Izplačanih dobrih 60.000 evrov odškodnin
V zadnjih petih letih je bilo zaradi škode, ki jo povzroči divjad, na ptujsko-ormoškem lovskem območju izplačanih za 
60.000 evrov odškodnin. Daleč največ je povzročijo divji prašiči, zlasti na posevkih koruze.

Foto: Wikipedia

Letos je bilo na ptujsko-ormoškem lovskem upravljavskem območju zaradi škode od divjadi izplačanih skupno 
15.770 evrov odškodnin. Najnižja odškodnina je znašala 10 evrov, najvišja pa 1.400 evrov.

Prekmurje � Pridelovalec konoplje dočakal odškodnino

26 let pravdanja z državo
Dejan Rengeo iz Murske Sobote, pionir pridelave konoplje v 
Sloveniji, ki so mu policisti leta 1995 uničili dva nasada indu-
strijske konoplje, je bil obtožbe o neupravičenem prometu z 
mamili pravnomočno oproščen leta 2008, letos pa je dočakal 
tudi odškodnino države in dokončno dokazal, da se ni ukvar-
jal s pridelavo mamil.

Foto: J. Zauneker/M24

Foto: STA/M24

Leta 2011 pa je državo tožil za odškodnino. A na soboškem okro-
žnem sodišču so zahtevek zavrnili, ker naj bi zastaral, zavrnilo ga je 
tudi višje sodišče, vrhovno sodišče je zavrnilo tudi njegov zahtevek za 
revizijo postopka.

Ustavno sodišče je leta 2016 zavrnitev odškodnine razveljavilo in 
pojasnilo, da ima oškodovanec pravico povračila od tistega, ki mu je 
škodo povzročil, to je ministrstvo za notranje zadeve. Okrožno in višje 
sodišče sta tako decembra 2019 odločili, da je upravičen do odškodni-
ne.

Rengeu so prisodili nekaj manj kot 740.000 evrov odškodnine in za-
mudne obresti, letos je tako dobil nekaj manj kot dva milijona evrov, 
vendar mora od tega odšteti vse stroške postopka in dajatve, ki jih 
bo moral plačati državi. Kot pravi, še ne ve, koliko mu bo ostalo. Ob 
tem dodaja, da je bil, ker je imel štiri otroke, oproščen številnih dajatev 
državi, kar mu je omogočilo, da je ob dragih in zapletenih postopkih 
sploh preživel.

Nad državo je zelo razočaran, saj je izgubil veliko let, prav tako pa 
panoga, ki bi lahko bila uspešna. Govorilo se je celo, da bi iz konoplje 
lahko šivala obleke tudi Mura.

Rengea je v kazenskem postopku zagovarjal odvetnik Jože Šafarič, 
v civilnem Gorazd Balažic. Kot pravita, to ni bil le boj malega človeka 
z državo, ampak veliko več, saj je država le stežka priznala, da je nare-
dila napako in morala plačati še odškodnino. Postopek je trajal trikrat 
dlje, kot naj bi po sodbi evropskega sodišča za človekove pravice tra-
jale tovrstne tožbe.

Sta

Njegova žalostna zgodba je trajala 26 let. Državo je tožil, ker je za-
gotavljala, da za sejanje konoplje ni potrebno dovoljenje, nato pa je, 
ker dovoljenja ni imel, pridelek uničila. Policisti so mu tako poželi in 
uničili pridelek s hektarja površine, ker naj bi se ukvarjal s pridelavo 
mamil, čeprav je posejal industrijsko konopljo. Pridelek je nameraval 
prodati oziroma predelati v eterično olje.

Konopljo je posejal v skladu z odobrenim poslovnim načrtom, de-
narjem bank in lokalne skupnosti, še najbolj pa iz raziskovalnih name-
nov, saj se je s konopljo ukvarjal ves čas - nekoč je bila v Prekmurju 
tudi zelo razširjena, za diplomsko nalogo o njej je diplomirani inženir 
agronomije dobil celo Prešernovo nagrado.

Na sodišču v Murski Soboti so ga dvakrat razglasili za krivega, po 
razveljavitvi sodb na višjem sodišču so ga v tretje oprostili. 

Škoda zaradi divjadi 
na ptujsko-ormoškem 
območju, v evrih

Vrsta divjadi 2015-2020
divji prašič 51.960
srna 5.575
mufl on 765
šakal 0
lisica 29
jazbec 461
poljski zajec 479
siva vrana 2308
ostale vrste 0
Skupaj 61.578

Vir: MKGP

Škoda zaradi divjadi za celotno državo, v evrih
2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020

483.712 446.759 424.409 582.010 425.310 658.911 539.075
Vir: MKGP
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